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درجلسه ساماندهی خانه مسافرها درشورای شهر قم تاکید شد؛

فعالیت خانه مسافرها 
قانونمند شود

سرپرست مرکز اورژانس ۱۱۵ قم:

۴۰ درصد فوتی های تصادفات آبان موتورسواران بودند

کارشناس هواشناسی استان قم خبرداد: 

پایداری سرمای هوای قم تا ۱۰ روز آینده
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فرماندارشهرستان جعفرآباد قم :

مدیران استان به شهرستان های جدید 
التأسیس نگاه بخشی نداشته باشند 

مدیران  اینکه  بیان  با  قم  جعفرآباد  فرماندارشهرستان 
نگاه  التأسیس  جدید  شهرستان های  به  نباید  استان 
انتقالی  ادارات  و  سازمان ها  گفت:  باشند  داشته  بخشی 

استخدام  مجوز  باید  التأسیس  جدید  شهرستان های  به 
کارمندان بومی داشته باشند این در حالی است سازمان 
از  ها  شهرستان  کرده  اعلام  استخدامی  و  اداری  امور 

در جلسه کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی 
شهر قم که با موضوع ساماندهی خانه مسافرها برگزارشد 
بر  قانونمند کردن فعالیت خانه مسافرها تاکید شد.  رئیس 
کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم  در 
این جلسه با تأکید بر توسعه پتانسیل های اقامتی در شهر قم 

گفت: باید فعالیت های خانه مسافرها بر روی ریل آیین نامه ای 
گردشگری  حوزه  در  چشم انداز  شهر  برای  و  کرده  حرکت 
تدوین شود. روح الله امراللهی ، با اشاره به مشکلات خانه 
ازنظر  انتظامی  نیروی  داشت:  اظهار  قم  شهر  در  مسافرها 
اجتماعی و شهرداری منطقه هفت ازنظر ایمنی با تعدادی از 

معاون فرهنگی وزارت ارشاد:
قبوض کتاب فروشان با نرخ فرهنگی 

محاسبه شود
 معاون فرهنگی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی گفت فعالیت هایی 
کــه دارای مجوز از ایــن وزارتخانه 
باشند، مشــمول معافیت مالیاتی 
خواهندبود و بــرای بهره مندی از 
تعرفه هــای فرهنگی لازم اســت 
فهرستی از کتاب فروشان تهیه و 
به وزارتخانه های مرتبط اعلام شود 
تا تعرفه های قبوض مرتبط با آن ها با 

رئیس قوه قضاییه:
 تهدیدکنندگان بازاریان و 

کامیون داران شناسایی و محاکمه شوند
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سخنگوی وزارت امورخارجه:
ایران تحت فشار و تهدید حاضر

 به مذاکره نیست 
رئیس قوه قضاییه گفت: تعدادی 
از اغتشاشگران به حبس و برخی 
به زندان های طویل المدت محکوم 
شدند و برخی احکام تعداد دیگری 
که مفسد و محارب بوده و اقدام به 
قتل و ایجاد ناامنی با سلاح گرم و 
سرد کرده بودند نیز تایید شده و به 
زودی اجرا خواهد شد.  به گزارش 
ایرنا از مرکز رســانه قــوه قضاییه، 

امورخارجــه  وزارت  ســخنگوی 
گفت: مقامات آمریکایی می دانند 
ایران در زیر فشار و با تهدید حاضر 
به مذاکره و امتیاز نیســت، توافق 
منطق خود را دارد و موضع ایران با 
مذاکرات برجام کاملًا روشن است. 
ناصر کنعانــی  پیــش از ظهر روز 
دوشنبه در نشست خبری هفتگی 
بــا خبرنگاران که در محــل وزارت  72

مرجع تقلید شیعیان گفت:امروز فتنه و فساد زیاد شده و برخی دشمنان با هم اتحاد دارند 
تا بتوانند ایران اسلامی را به زمین بزنند؛ اما به فضل خدا راه به جایی نخواهد داشت و کاری 

از پیش نمی برند.
آیت الله حسین نوری همدانی در دیدار جمعی از اساتید انقلابی و نمایندگان طلاب و 
فضلای حوزه علمیه قم با اشاره به روایتی از امام صادق )ع( اظهار کرد: حضرت در این روایت 
غرِ الّذی یَلی إبلیسَ و عَفاریتَهُ، یَمنَعونَهُم عَنِ  مهم فرمودند، »عُلَماءُ شیعَتِنا مُرابِطونَ فِی الثَّ
طَ عَلَیهِم إبلیسُ و شیعَتُهُ، علمای شیعه ما، نگهبانان  الخُروجِ عَلی ضُعَفاءِ شیعَتِنا، و عَن أن یَتَسَلَّ
مرزی هستند که در آن سویش ابلیس و دیوهایش قرار دارند و جلوی یورش آنها به شیعیان 
ناتوان ما و تسلّط یافتن ابلیس و پیروان او بر ایشان را می گیرند«. وی ابراز داشت: آنچه که در 
جنگ مهم است، مرزبانی است و مرزهای دریایی، هوایی و زمینی از مرزهای بسیار مهمی 
است که اسلام بر آن تأکید داشته و باید از نفوذ دشمن جلوگیری کرد. این مرجع تقلید گفت: 
دشمنان ایران اسلامی بسیار فعال بوده و برنامه ریزی کرده اند و ما هم باید مرزها را شناخته و 
به مرزبانی از ورود و نفوذ آنان بپردازیم. استاد دروس خارج فقه حوزه بیان داشت: شناسایی 
مرزها بر ما لازم است و باید بدانیم که دشمن از چه راه هایی وارد شده و بدانیم با چه اشخاصی 

در ارتباط است تا بتوانیم اقدام فوری و مؤثر داشته باشیم.
رهبر انقلاب را بشناسیم و به مردم بشناسانیم

آیت الله نوری همدانی اظهار داشت: در یک جامعه، رهبر یک نفر است و ما باید راهنما 
باشیم و به خوبی نقش خود را ایفا نمائیم. اسلام دینی است که تمام ابعاد را روشن نموده و ما 

باید به عنوان راهنما، این مسائل را برای مردم تبیین کنیم.
این مرجع تقلید در ادامه به ویژگی های رهبر انقلاب اشاره کرد و خاطرنشان کرد: باید 
ویژگی های حضرت آیت الله خامنه ای برای مردم بیان شود؛ تمام آنچه امام راحل در نظر گرفته 

بودند، در وجود ایشان هست و ما باید در ابتدا ایشان را شناخته و در مرحله بعد، رهبر انقلاب 
را به مردم بشناسانیم. وی با بیان اهمیت مردم در جامعه، بیان داشتند: امام علی )ع(، مردم 
را عمود دین اسلام عنوان کرده اند و ما شاهد بوده ایم که مردم در هشت سال جنگ تحمیلی، 
سپر این کشور بوده و جانانه جنگیدند. آیت الله نوری همدانی اظهار کرد: امروز فتنه و فساد 
زیاد شده و برخی دشمنان با هم اتحاد دارند تا بتوانند ایران اسلامی را به زمین بزنند؛ اما 
به فضل خدا راه به جایی نخواهد داشت و کاری از پیش نمی برند. این مرجع تقلید خطاب 
به حوزویان بیان داشت: امام خمینی )ره( در صحیفه نور عنایت دارند که ظلم، جهل و فقر 
باید برداشته شود و باید برای تحقق آن قدم برداشت، همه حوزویان باید در مسیر انقلاب قدم 

برداشته و وحدت و اتحاد داشته باشند.

آیت الله نوری همدانی:

اتحاد دشمنان برای نابودی ایران اسلامی راه به جایی نخواهد داشت

استاندار قم بر ضرورت پای کار آمدن همه ظرفیت های 
دولتی و مردمی برای راهیان نور دانش آموزی تاکید کرد. 
به گزارش ندای قم، سید محمدتقی شاهچراغی روز 
دوشنبه ۱۴ آذرماه در جلسه شورای برنامه ریزی اردوی 
جلسات  سالن  در  که  استان  دانش آموزی  نور  راهیان 
به  اشاره  با  شد،  برگزار  قم  استانداری  جواد)ع(  امام 
محدودیتهای کرونایی سالهای گذشته در برگزاری اردوی 
راهیان نور گفت: برگزاری اردوی راهیان نور در سالجاری 

اهمیت بسیار بیش تری نسبت به سالیان گذشته دارد.
استاندار قم با اشاره به نقش فرهنگی و تربیتی اردوهای 
راهیان نور بر دانش آموزان بیان کرد: باید همه تلاش 
استان بر فراهم کردن بسترهای لازم برای انتقال مفاهیم 

ارزشی این اتفاق مهم به دانش آموزان باشد.

شاهچراغی در ادامه ضمن تاکید بر برنامه ریزی برای 
استفاده از ظرفیت دستگاه های مختلف در حوزه تأمین 
امکانات اظهار کرد: باید تلاش کنیم تا جایی که امکان 

دارد هزینه های پرداختی دانش آموزان کاهش یابد.
از  و  تهیه  نیازمندی ها  ریز  جدول  باید  افزود:  وی 
آنها استفاده  تامین  ظرفیت های مختلف مردمی برای 

کنیم.
نظام مسائل دانشگاه های استان قم تدوین می شود

شاهچراغی همچنین  صبح روزدوشنبه  در بازدید از 
دانشگاه صنعتی قم با اشاره به عملکرد مثبت و موثر 
علمی دانشگاه های استان قم گفت: برای تسریع در این 

حرکت نیازمند شناسایی مسائل و راه حل آنها هستیم.
استاندار قم با اشاره به رایزنی موردی در دولت برای 

حل مشکلات دانشگاه های استان گفت: به دانشگاه قم 
بعنوان دانشگاه معین استان پیشنهاد دادیم نظام مسائل 
دانشگاه های استان را تدوین و راه حل انها را ارائه کند تا 

در دولت برای حل آن مسائل رایزنی کنم.
وی با اشاره به آمادگی استان برای توسعه دانشگاه ها 
و مراکز آموزش عالی گفت: یکی از مشکلات اساسی 
قم نبود زمین دولتی در محدوده های شهری است  که 

توسعه مراکز مهم را با مشکل روبرو کرده است.
شاهچراغی در ادامه تحول در مدیریت و نگاه مدیران را 
یکی از مهمترین عوامل پیشرفت و حل مشکلات کشور  
بیان کرد و افزود: حضور میدانی مدیران و نظارت مستمر 
و موثر آنها می تواند جهش جدی در پیشرفت کشور ایجاد 

کند.

استاندارقم تاکید کرد؛

همه ظرفیت های دولتی و مردمی پای کار راهیان نور دانش آموزی

  

یکرنگی ودرآغوش گرفتن بچه های  و  ؛وقتی صمیمیت  / رضا ملکی  ایمان 
دوست داشتنی دهه ۵0 -60 فوتبال قم را می بینی که به بهانه شروع مسابقات 
کهن کسوتان درکنار هم قرار میگیرند لذتی وافر وجودت را فرا می گیرد. چرا 
که  اگر مستطیل سبز، بوی چمن و توپ جادوئی نبود شاید سالهای سال از 
یکدیگر خبر نداشته باشیم و بهانه شروع این مسابقات می تواند بهترین امتیاز 
برای کسانی باشند که در طول گذر زمان ونگاه به گذشته همواره الگوی اخلاق 

مدیرکل میراث فرهنگی،صنایع دستی و گردشگری استان قم نیز در جلسه 
لزوم تشکیل کمیته ای  بر  قم،  مسافرهای  خانه  ساماندهی  اهمیت  به  اشاره  با 
تخصصی در این زمینه تأکید کرد.  علیرضا ارجمندی ،اهتمام مجموعه مدیران 
برای رفع مشکلات اقامتی شهر قم را قابل تقدیر دانست و اظهار داشت: مهم ترین 
امتیاز شهر قم ورود زائر بدون تبلیغات است. وی تعاملات بین ارگان های اجرایی 
شهر را مثبت ارزیابی کرد و افزود: با ادامه این تعامل سازنده بین همه دستگاه ها، 

به بهانه برخی اتفاقات درمسابقات پیشکسوتان فوتبال قم؛
پیشکسوتان باید الگوی اخلاق باشند

مدیرکل میراث فرهنگی،صنایع دستی و گردشگری استان قم :
قم نیاز به اماکن اقامتی ارزان قیمت دارد
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امیرمهدی زاده کاراته کای قمی: 

 هدفم کسب بهترین نتیجه
 در قهرمانی آسیاست

دیگر به حواشی فکر نمی کنم

ایران و ضرورت انتخاب 
استراتژی راهبردی 

اروپا در چند ماه گذشته نسبت به ماه ها و سال های قبل 
سیاست متفاوتی را در پیش گرفت. دلایل مختلفی را می 

توان در خصوص این تغییر سیاست برشمرد. در واقع چند گزاره باعث شد به یکباره موضع 
اروپاییان تغییر کند. یکی از این گزاره ها مساله ادعایی است که آنها در مورد کمک نظامی 
ایران به روسیه علیه اوکراین دارند. بحث پهباد، موشک و نفربر و … مطرح شده است. ایران 
اعلام کرده است ما هدفی علیه اوکراین نداشتیم و همکاری نظامی ما با روسیه بود. این 
مساله برای اروپا بسیار مهم است چون موضوعی استراتژیک و در ارتباط با امنیت اروپا و آن 
طور که می گویند مساله ای منطبق با امنیت جهانی مطرح است. از این رو اروپا با مطرح 
شدن این اخبار به یکباره منقلب شد و این مساله به عاملی برای موضع گیری تند اروپاییان 

تبدیل شد.
در کنار این مساله طولانی شدن ناآرامی ها و اتفاقات داخلی ایران و واکنش جمعیت قابل 
توجهی از ایرانیان مقیم خارج وجود دارد که به دولت های اروپایی فشار آورد و افکار عمومی 
اروپا را در سطح وسیعی تحت تاثیر قرار داد. در اروپا دولت ها براساس تغییرات افکار عمومی 
بر سر کار می آیند لذا امروز دولت های اروپایی مجبور به موضع گیری هستند. مسائل 
مختلفی مطرح شد و بحث حقوق بشر نیز مطرح شده است به صورتی که در شورای امنیت 
سازمان ملل متحد در ژنو قطعنامه ای صادر شد و مساله کمیته حقیقت یاب مطرح شد. 
این مساله در حال دنبال شدن است و فشار های آن تا مدتها ادامه خواهد داشت تا ببینیم 

بعد از یک سال نتیجه فعالیت این کمیته حقیقت یاب چه می شود.
سومین مساله ای که موجب شد نظر اروپا در این چند ماه عوض شود مساله هسته ای و 
توافق هسته ای است. آخرین نامه ای که توسط اروپا و آمریکا به ایران داده شد و ایران پاسخ 
داد به صورتی نبود که آنها انتظار داشته باشند ایران مساله جدیدی که بستن پرونده باشد 
را مطرح کند لذا اروپاییان که در مورد توافق به ایران شک داشتند به این نتیجه رسیدند که 

ایران نمی خواهد توافق کند. 
همزمان انتخابات آمریکا مطرح شد این مساله باعث شد توافق متوقف شود. امروز که 
در شرایط ویژه ای قرار گرفته ایم و اتفاقات داخلی ایران و فشار افکار عمومی ادامه دارد 
اروپاییان به این نتیجه رسیده اند که مواضعی که در غرب در خصوص توافق با ایران گرفته 
شده است شاید مواع درستی نیست. در کنار این عوامل مهم مساله زندانی شدن تعدادی 
از اروپاییان از جمله آلمانی ها و فرانسوی ها در ایران مطرح شد. دولت ایران رسما اعلام 
کرد این ها مجرم هستند. این مساله هم بهانه ای برای تند تر شدن مواضع دولت های 
آلمان و فرنسه فراهم آورد و رهبران این کشور ها در سخنرانی های خود به این مسائل 

اشاره کردند.
اینکه ما چطور می توانیم این مسائل را حل کنیم؟ اگر به نحوی همبستگی در داخل 
ایجاد شود فشاری که در خارج و توسط کشور های اروپایی و افکار عمومی وارد می شود و 
فشار افکار عمومی به پارلمان ها و دولت ها منعکس می شود، این فشار ها کم می شود. 
مساله ایران و روسیه و مراودات نظامی به صورت کلافی سردرگم باقی مانده است و من 

معتقدم ایران باید این مشکل را به نحوی حل کند.
 اگر توافقی که قرار بود در رابطه با مساله هسته ای انجام شود حل می شد اروپاییان 
دست از سختگیری برمی داشتند. اروپاییان هنوز علاقمند هستند تا این توافق انجام 
بشود و زور آخر خود را می زنند. آمریکاییها نیز در مراحل آخر تصمیم گیری هستند و 
اگر زمانی بگذرد و نتوانند به توافق برسند پلان بی و مواضع تند تری را اعلام خواهند 
کرد و آمریکا و اروپا در این موضوع به همبستگی می رسند. برخلاف چند ماه گذشته که 
اروپاییان از آمریکاییها آرامتر بودند امروز شاهد این هستیم که آمریکا نسبتا از اروپا آرامتر 
است و اروپا در تندروی از آمریکا پیش افتاده است ولی می توانند در خصوص پلان بی 

سیاست هماهنگی را پیش ببرند.
در کنار اتفاقاتی که رخ داده است گروه تند روی سابق در اسرائیل بر سر کار امده 
است و در این روز ها دولت تشکیل داده اند. عرب های منطقه شرایط داخلی ایران را 
می بینند و تندروتر می شوند. برخی کشورهای همسایه از جمله آذربایجان و… نیز می 
توانند بر روی قدرت های منطقه و قدرت های غربی فشار بیاورند. امروز آمادگی جهان 
برای پذیرش فشار علیه ایران بیشتر است. قبلا اروپا و آمریکا مقاومت می کردند چون 
عقیده داشتند این توافق بالاخره انجام می شود. در مجموع شرایط مطلوب نیست و 
ایران باید استراتژی راهبردی انتخاب کند و این مسائل را دانه دانه و نوبت به نوبت با 
گفت و گو حل و فصل کند این روند باید سرعت بگیرد. از طرفی شاید ایران به گفت و گو 
با روسیه نیاز دارد اگر همکاری وجود دارد و روسیه از این فرصت در اوکراین استفاده می 
کند باید متوقف شود و به اروپا اطلاع داده شود. مسائل گوناگونی نیاز به بررسی و گفت 

و گو و حل و فصل شدن دارد.
تحلیلگر مسائل بین الملل

فرماندارشهرستان جعفرآباد قم :

مدیران استان به شهرستان های
 جدید التأسیس نگاه بخشی نداشته باشند 
فرماندارشهرستان جعفرآباد قم با بیان اینکه مدیران استان نباید به شهرستان های 
به  انتقالی  ادارات  و  سازمان ها  گفت:  باشند  داشته  بخشی  نگاه  التأسیس  جدید 
شهرستان های جدید التأسیس باید مجوز استخدام کارمندان بومی داشته باشند این 
در حالی است سازمان امور اداری و استخدامی اعلام کرده شهرستان ها از نیروهای 

موجود در ادارات کل استان استفاده کنند. 
ذبیح الله عبداللهی در گفت وگویی اظهارداشت : مطابق ماده ۲۹ قانون خدمات 
کشوری دستگاه ها و ادارات موظف هستند در شهرستان های کمتر از ۷۰ هزار نفر و 

بخش های کمتر از ۳۰ هزار نفر در مجتمع ادارات مستقر شوند.
عبداللهی با بیان این که بودجه مورد نیاز برای احداث مجتمع ادارات در شهرستان 
جعفرآباد هنوز تخصیص پیدا نکرده است، اضافه کرد: سازمان امور اداری و استخدامی 
کشور باید اعتبارات لازم برای ساخت مجمتع ادارات در شهرستان های جدید التأسیس 
را تصویب کند. فرماندار جعفرآباد با اشاره به این که در حال حاضر با مشکل تامین 
مکان برای استقرار ادارات مواجه هستیم، تصریح کرد: اداره هایی که مستقر شده اند 
از ساختمان  های موجود در شهرستان که از قبل نمایندگی داشتند استفاده کردند و 

پیگیر این مسئله هستیم که به سطح شهرستان ارتقا پیدا کنند.
عبداللهی یادآور شد: با پیگیری های انجام شده و با همکاری مسئولین تا کنون اداره 
بنیاد مسکن، دادگستری، منابع طبیعی، برق، آب و فاضلاب شهری، ورزش جوانان، 
کمیته امداد، بهزیستی، جهاد کشاورزی، هلال احمر، شبکه بهداشت و درمان، ثبت 

اسناد، راهنمایی و رانندگی و بخشداری قاهان مستقر شدند.
 احداث مجتمع ادارات ۵0 میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد 

فرماندار جعفرآباد با بیان این که زمینی به مساحت دو هکتار برای احداث مجتمع 
ادارات جانمایی شده است، افزود: احداث مجتمع ادارات ۵۰ میلیارد تومان اعتبار نیاز 
دارد لذا با توجه به این که اعتبار مختص ساخت و سازهای اداری در بودجه استانی ۱۰ 
میلیارد تومان است تأمین اعتبار از منبع بودجه های شهرستانی و استانی امکان پذیر 
نیست بنابراین سازمان مدیریت و برنامه ریزی باید اعتبار ویژه ای برای شهرستان های 
جدید التأسیس در نظر بگیرد. عبداللهی در رابطه با چرایی استقرار نیافتن اداره فرهنگ 
و ارشاد اسلامی در این شهرستان نیز اظهار کرد: برای استقرار اداره کل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی در شهرستان جعفرآباد مکانی را در نظر گرفتیم و این اداره کل نیز مکاتبه ای 
را در راستای اخذ مجوز با وزارت خانه داشته لذا در خصوص چرایی عدم استقرار در 
شهرستان مدیرکل این اداره باید پاسخگو باشد.   وی تأکید کرد: با وضعیت موجود تا 
پایان سال جاری برنامه ای برای استقرار ادارات جدید نداریم و مردم هم انتظار دارند 
حدود اختیارات ادارات در سطح شهرستان ارتقا پیدا کند و در حال به جز دادگستری 
که به دادگستری شهرستان ارتقا یافته  است، شرکت آب و فاضلاب شهرستان اختیاراتی 
بیشتر از حد نمایندگی این شرکت دارد.  عبداللهی با بیان اینکه مدیران استان نباید به 
شهرستان های جدید التأسیس نگاه بخشی داشته باشند، ابراز کرد: مهم ترین چالش 
ها در شهرستان جعفرآباد این است که مدیران استان نگاه بخشی به شهرستان های 
جدید التأسیس دارند و در واقع مدیران استانی درگیر شهرستان ها نشدند لذا مدیران 
کل باید اختیارات را به ادارات شهرستان تفویض کنند که بتوانند مشکلات مردم را حل 
کنند و این مسئله که اداره وجود داشته باشد اما در نهایت کارها در استان انجام شود 

فایده ای ندارد.
فرماندار جعفرآباد ادامه داد: فرمانداری و دادگستری شهرستان جعفرآباد به لحاظ 
امکانات و نیروی انسانی باید تقویت شود چرا که با توجه به الحاق بخش قاهان به 

شهرستان با انباشت پرونده در دادگستری مواجه هستیم.
باید برای ادارات  این شهرستان استخدام کارمندان بومی درنظر گرفته شود

اعتبارات استانی  التأسیس  با وجود دو شهرستان جدید  عبداللهی عنوان کرد: 
تغییری پیدا نکرده این در حالی است که هزینه ها دو برابر شده است لذا انتظار داریم با 
توجه به تشکیل دو شهرستان کهک و جعفرآباد مسئولین کشوری، سازمان امور اداری و 

استخدامی و سازمان مدیریت و برنامه ریزی اعتبارات ویژه ای را در نظر بگیرند.
انتقالی به شهرستان های جدید  پایان تصریح کرد: سازمان ها و ادارات  وی در 
التأسیس باید مجوز استخدام کارمندان بومی داشته باشند این در حالی است سازمان 
امور اداری و استخدامی اعلام کرده شهرستان ها از نیروهای موجود در ادارات کل 
استان استفاده کنند لذا با توجه به این که استفاده از کارمندان موجود غیر بومی علاوه 
بر مشکلات رفت و آمد و مسکن، کارآرایی را کاهش می دهد باید برای ادارات شهرستان 

استخدام کارمندان بومی را در نظر بگیرند.

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم گفت: اجرای طرح کشت قراردادی گندم 
توسط این اداره کل آغاز شد و ما انتظار داریم با استقبال کشاورزان از آن، حداقل چهار هزار 

هکتار از کشت گندم استان در قالب این طرح انجام شود. 
سعید محمدی در گفت وگویی بیان داشت: طرح کشت قراردادی گندم با هدف حمایت 
از کشاورزان در استان اجرا می شود و در آن مزایای خوبی دیده شده است که گندم کاران 
با استفاده از آن می توانند محصول خود را با سهولت بیشتری تولید کنند و در قالب خرید 

تضمینی به دولت تحویل دهند.
وی با اشاره به مراحل عقد قرارداد میان کشاورزان با دولت در جریان اجرای این طرح، 
بیان داشت: ابتدا نیاز است تا کشاورزان اطلاعات خود را در سامانه پهنه  بندی به روز کنند 
و بعد از آن به پایگاه اطلاع رسانی شرکت بازرگانی دولتی به نشانی https://gtc.ir مراجعه 

نمایند و نرم افزاری که به همین منظور طراحی شده است را دانلود کنند.
وی با اشاره به اینکه فرآیند ثبت نام در نرم افزار ساده است و با استفاده از کد ملی و 
شماره تماس کشاورز صورت می گیرد،  ادامه داد: بعد از عقد قرار داد در نرم افزار و تایید 
شدن آن، کشاورز می تواند برای استفاده از مزایای مورد نظر طرح همچون دریافت کود به 

کارگزاری های شرکت خدمات حمایتی کشاورزی مراجعه کند.
محمدی با بیان این که طرح کشت قراردادی گندم در استان تنها برای گندم آبی است، 

تاکید کرد: حتی کشاورزانی که کشت خود را انجام داده اند نیز می توانند قرارداد یاد شده 
را امضا و از مزایای درنظر گرفته شده در این طرح از جمله در بحث کود، بیمه و کرایه حمل 
محصول استفاده کنند و در پایان نیز محصول خود را در قالب خرید تضمینی به دولت 
تحویل دهند. مدیرکل غله و خدمات بازرگانی قم گفت: در این طرح کشاورزان پس از 
عقد قرارداد می توانند تنها با پرداخت ۵۰ درصد مبلغ کل خرید کود، از برخی کودهای 
شیمیایی یارانه ای همچون فسفاته و پتاسه استفاده کنند، ۵۰ درصد باقیمانده مبلغ این 
محصول در زمان تحویل گندم توسط کشاورزان به دولت از قیمت قابل پرداخت به آنان 
کسر می شود. وی افزود: همچنین کشاورزان شرکت کننده در طرح کشت قراردادی گندم 
می توانند محصول خود را بیمه کنند، هزینه بیمه نامه نیز مانند نحو خرید کود در زمان 
تحویل گندم کشاورزان به دولت از مبلغ قابل پرداخت به آنان کسر می شود؛ کسانی هم 
که از قبل بیمه دارند می توانند از تخفیف ۲۰ درصدی که برای شرکت در این طرح درنظر 

گرفته شده، استفاده کنند.
وی با اشاره به این که انتظار استقبال گسترده کشاورزان استان از این طرح و استفاده از 
مزایای آن را داریم، ادامه داد: دولت در این طرح برنامه ای نیز برای پرداخت کمک هزینه 
حمل محصول از مزرعه تا محل خرید گندم به کشاورزان دارد، در جریان این برنامه حمایتی 

بابت حمل هر تن گندم  مبلغ ۱۰۰  هزار تومان به کشاورزان پرداخت می شود.

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم خبرداد :

آغاز اجرای طرح کشت قراردادی گندم 

عبدالرضا فرجی راد*
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پاسخ به سئوالات
 الهام علی اف

در  اخیرا  آذربایجان  جمهور  رئیس  اف  علی  الهام 
اظهارات رسانه ای، چند سئوال درباره مناسبات اخیر 

تهران-باکو مطرح و عنوان کرده که وی با سه رئیس جمهور در ایران کار کرده اما 
هیچ گاه تنش در روابط دوکشور به این میزان نبوده است. 

باید از آقای علی اف پرسید که چه دلایلی موجب شده که امروز شاهد فراز و نشیب 
در روابط دو همسایه باشیم. در واقع این ایران است که باید از ایشان بپرسد به چه علت 
روابطی که در طول حضور ایشان در سمت ریاست جمهوری و در جریان حضور سه 
رئیس جمهور در جمهوری اسلامی ایران خوب بوده، امروز با تشدید اختلاف مواجه 

است.
سئوالِ نخست رئیس جمهوری آذربایجان این بود که چرا رزمایش ایران در مرزهای 
شمال غربی برگزار شده است؟ باید از ایشان پرسید که باب رزمایش را کدام کشور در 
منطقه باز کرد؟ مگر جمهوری آذربایجان در کنار ترکیه و پاکستان، یک رزمایش در 
نخجوان و علیه تمامیت ارضی جمهوری ارمنستان برگزار نکرد؟ این رزمایش قبل از 
رزمایش فتح خیبر توسط نیروهای مسلح ایران بود. در حالی که رزمایش ایران برای 
حمایت از تمامیت ارضی کشورهای منطقه برگزار شد اما رزمایش جمهوری آذربایجان، 
نقض تمامیت ارضی ارمنستان را هدف قرار داده بود. چرا در آن زمان آقای علی یف 
از برگزاری رزمایش شکایت نکرد؟! ایشان نه تنها شکایت نکرد بلکه در اجلاس سران 
کشورهای ترک زبان، ادعاهای تاریخی را درباره اراضی ارمنستان مطرح کرد و گفت 
سعی دارد از مسیر نظامی برای بازکردن دالان زنگزور اقدام و بخشی از ارمنستان را 
به خاک خود ضمیمه کند. چنین اقدامی به معنای تغییر ژئوپلیتیک منطقه و تهدید 
مرزهای جغرافیایی و نقض تمامیت ارضی یک کشور و ایجاد مناقشه های جدید است 
و ایران نمی تواند نسبت به آن بی تفاوت باشد. مقامات سیاسی و نظامی ایران اعلام 
کردند که رزمایش های جمهوری اسلامی ایران تهدیدی برای هیچیک از همسایه ها 
نیست و با هدف حمایت از تمامیت ارضی کشورهای منطقه برگزار می شود. ایران 
همانطور که از تمامیت ارضی جمهوری آذربایجان در مساله اشغال قره باغ و هفت شهر 
این کشور حمایت کرد بر اساس سیاست اصولی خود از تمامیت ارضی ارمنستان هم 
حمایت می کند. چرا که معتقد است تداوم مناقشه ای منطقه ای و ایجاد ناامنی، سدی 

در مقابل همکاری های اقتصادی ایران با همسایگان است.
سئوال دیگرِ الهام علی  اف که دخالت آشکار در امور داخلی ایران بود،اظهارنظر 
درمورد مناطق آذری زبان ایران و طرح ادعاهای تاریخی بود.ایشان به خوبی می داند 
که جمعیت ده میلیونی جمهور آذربایجان، ایرانی تبار هستند و ناجوانمردانه از وطن 
اصلی خود جدا شده اند. حال اگر قرار باشد ادعاهای تاریخی مطرح شود، ایران به 
مراتب از جمهوری آذربایجان محق تر است و چنانچه ایران به دنبال دفاع از ده میلیون 
ایرانی تباردر جمهوری آذربایجان باشد،حرف های زیادی برای گفتن خواهد داشت. 
جمهوری اسلامی ایران استقلال جمهور آذربایجان را به رسمیت شناخته و برای حفظ 
دوستی با این کشور به دنبال طرح ادعاهای تاریخی نبوده و بهتر است آقای الهام علی 
اف هم مباحث تاریخی را به مورخین بسپارد و اجازه دهد تا دوکشور روابط خوبی با 

یکدیگرداشته باشند. 
سئوال سوم آقای علی اف درباره روابط ایران با ارمنستان است و سعی دارد این رابطه 
را مانع موفقیت خود در جنگ با ارمنستان القا  کند. در حالی که روابط ایران و ارمنستان 
در چارچوب سیاست کشور مبنی بر تقویت روابط با همسایگان بوده و علیه هیچ کشور 
دیگری نیست. جمهوری اسلامی ایران در تحولات منطقه ای، موضع اصولی خود را 
اتخاذ می کند و حمایت از تمامیت ارضی همسایگان از جمله ارمنستان و جمهوری 

آذربایجان و مخالفت با تغییر مرزهای جغرافیایی در زمره این مواضع است.
متاسفانه جمهوری آذربایجان بدون توجه به موضع اصولی ایران، در یک واکنش 
غیرمنطقی به دنبال تقویت مناسبات با رژیم اشغالگر فلسطین است در حالی که این 
اقدام مشکلات جدیدی را برای جمهوری آذربایجان ایجاد می کند. اسرائیل به هیچ 
وجه دوست کشورهای مسلمان به ویژه کشورهای شیعه نیست و با فرصت طلبی و سوء 
استفاده از اختلافات جمهوری آذربایجان با ایران، برای تثبیت حضور خود در باکو 
تلاش می کند. اسرائیل بازوی عملیاتی آمریکا در منطقه است و آمریکا همیشه به دنبال 
ایجاد انقلاب های مخملی در کشورهایی مانند جمهوری آذربایجان بوده که حتی آقای 

علی اف هم به این امر اذعان داشته است.
روابط ایران و ارمنستان یک روابط منطقی و مبتنی بر سیاست همسایگی است. 
جمهوری اسلامی ایران در عین رابطه با ارمنستان همواره از تمامیت ارضی جمهوری 
آذربایجان در دوره جنگ قره باغ حمایت کرد اما حضور رژیم صهیونیستی در آذربایجان 
یک حضور همراه با توطئه و دسیسه برای همسایگان آذربایجان است و آینده روابط 

اسرائیل با جمهوری آذربایجان نمی تواند تأمین کننده منافع این کشور باشد.
امیدواریم آقای علی اف که فرد باتجربه ای است، واقعیت های منطقه را بپذیرد، از 
دخالت در امور کشورهای همسایه اجتناب کند و بداند که ایران به دنبال دوستی با 
کشورهای همسایه است و قصد تعرض به هیچ کشوری را ندارد و در عین حال از مواضع 

اصولی خود مبنی بر حمایت از تمامیت ارضی کشورهای همسایه دفاع می کند.
توصیه ایران به جمهوری آذربایجان مبنی بر شناخت واقعیت های منطقه و دسایس 
رژیم صهیونیستی، ناصحانه و خیرخواهانه و نه از موضع ضعف است. ایران در عمل 
ثابت کرده که هشیارانه تحرکات دشمنان بخصوص رژیم اشغالگر فلسطین را زیر نظر 

دارد و در صورت لزوم اقدامات بازدارنده را در دستورکار خود قرار می دهد..
 

رئیس ستاد اقامه نماز:

وجود آسیب ها و آشوب های اجتماعی 
نشانگر عدم رسیدگی به نسل نو است

رئیس ستاد اقامه نماز کشو،ر وجود آسیب ها و آشوب های اجتماعی را نشانگر عدم 
رسیدگی به نسل نو عنوان کرد و گفت: امام جمعه علاوه بر توجه به خطبه های نماز 

جمعه باید به نسل نو نیز توجه کنند.
حجت الاسلام والمسلمین قرائتی در جلسه علیرضا فخاری استاندار تهران که با 
حضور قائم مقام و جمعی از مدیران و معاونین ستاد اقامه نماز برگزار شد، اصل اولیه در 
اجرای برنامه ها را انگیزه عنوان کرد. وی گفت: اگر بخواهیم کاری را انجام دهیم راهش 

را پیدا خواهیم کرد و اگر نخواهیم انجام دهیم بهانه اش را پیدا خواهیم کرد.
استاد قرائتی با بیان اینکه مسئولین اگر انگیزه قوی داشته باشند کار و فعالیت صورت 

می گیرد، گفت: اگر اراده باشد کارها انجام خواهد شد.
رئیس ستاد اقامه نماز در ادامه با اشاره به وجود ظرفیت و امکانات در استانداری تهران 
و وجود انگیزه کافی، خواستار پیگیری و اجرای برنامه های نماز در کوتاه مدت و بلند 
مدت شد. وی تاکید کرد: در اجرای فعالیتهای حوزه دین، ارزان ترین کارها مهم است 
که در دسترس باشد و واجب باشد. در روایت داریم که اگر نافله ای ضرر به واجب میزند 
از اقامه نافله پرهیز کن، لذا تلاش شود کاری که مربوط به نسل نو و ماندگار هست انجام 
شود. مفسر قرآن کریم در بخش دیگری از سخنان خود، وجود آسیب ها و آشوب های 
اجتماعی را نشانگر عدم رسیدگی به نسل نو عنوان کرد و گفت: امام جمعه علاوه بر 

توجه به خطبه های نماز جمعه باید به نسل نو نیز توجه کنند.
استاد قرائتی خاطرنشان کرد: برای امر نماز خود مسئول نماز باشید و مسئولیت آن 
را واگذار نکنید و به فرموده مقام معظم رهبری بالاترین مقام اجرایی باید مسئول نماز 
باشد. معلم و مفسر قرآن کریم خواستار توجه ویژه ائمه جمعه به نسل نو و نماز جماعت 

مدارس با استفاده از حسینیه ها، مدارس در جهت ارتباط موثر با نسل نو شد.

وزیر اطلاعات :

خدمتگزاری به مردم، دشمن
 را ناامید خواهد کرد 

وزیر اطلاعات با بیان این که تعامل دولت و مجلس برای خدمت به مردم و تامین منافع 
ملت باید ادامه پیدا کند، گفت: خدمتگزاری به مردم و افزایش امید، دشمن را ناامید 

خواهد کرد.
حجت الاسلام والمسلیمن سید اسماعیل خطیب در پاسخ به پرسشی در خصوص 
جلسه مشترک روز دوشنبه دولت و مجلس گفت: تعاملات فی مابین برای خدمت به 
مردم و تأمین منافع ملت باید ادامه پیدا کند. ما )مسئولین( هرچه خدمتگزار مردم 
باشیم و امید در بین مردم ایجاد شود، دشمن ناامید خواهد شد و همیشه با شکست 
روبه رو می شود. وزیر اطلاعات درباره شرایط حال حاضر کشور نیز گفت: شرایط کشور 
خیلی بهتر شده است و ایستادگی و استقامت مردم دربرابر دشمن تداوم پیدا می کند.

حجت الاسلام خطیب در خصوص توجه مجلس و دولت به مشکلات مردم گفت: 
امیدواریم مجلس و دولت بتوانند مشکلات اقتصادی مردم را حل کنند.

اخبار

معاون امنیتی و انتظامی وزیر کشور:

 پروژه ضدانقلاب در تعطیلی بازار
 شکست خورد

معاون امنیتی و انتظامی وزیر کشور با اعلام اینکه اصناف و بازارها در سراسر کشور 
به رغم تهدیدهای جریان ضد انقلاب  باز و فعال هستند، گفت: پروژه تعطیلی اصناف 

و بازار توسط ضد انقلاب با شکست کامل مواجه شد. 
سید مجید میراحمدی ، با اشاره به فراخوان و تلاش جریان ضد انقلاب برای 
تعطیلی بازار و کسب و کارها گفت: تمامی اصناف از صنف طلافروشان گرفته تا 
قماش فروشان و همه صنوف به طور کامل مشغول فعالیت هستند و امنیت لازم هم 

تامین شده برای فغالیت آنان تأمین شده است.
وی با بیان اینکه در مواردی بازاریان در صورت باز کردن مغازه ها به حمله تهدید 
شدند، اظهار داشت: حافظان امنیت برای تأمین امنیت کسبه در بازار حضور دارند.

میراحمدی اظهار داشت: امروز بازارها در شهرهای مختلف مانند روزهای گذشته 
فعالیت صنفی خود را داشته اند و مشکل خاصی در استان ها و بویژه کلانشهرها 
گزارش نشده است. معاون امنیتی انتظامی وزیر کشور ادامه داد: در شیراز تعدادی 
از کسبه به دلیل تهدید عناصر ضدانقلاب مجبور به تعطیل کردن موقت واحد خود 

شدند که اقدامات لازم در این زمینه برای رفع آن انجام شد.
وی اضافه کرد: در آذربایجان غربی و شهرهای کردنشین این استان همه بازاریان 

مشغول فعالیت هستند.
میراحمدی با بیان اینکه گروه های ضد انقلاب در استان کردستان بازاریان را تهدید 
کردند و به همین دلیل برخی صنوف تحت تاثیر این تهدیدها قرار گرفته بود، اظهار 
کرد: تلاش بر این است که مسائل حل و فصل شود چون بازاریان از این تهدیدات و 

خسارت مالی به شدت ناراحت هستند و نگرانی های جدی دارند.
وی افزود: نیروهای امنیتی در این استان تلاش های خود را انجام می دهند تا 

نگرانی های بازاریان را رفع کنند.
دبیر شورای امنیت کشور تأکید کرد: در مجموع پروژه تعطیلی و اعتصاب بازار 
توسط ضد انقلاب که سرمایه های زیادی صرف تبلیغ آن کرده بودند، به دلیل عدم 

همراهی بازاریان و مردم عزیز کشورمان به طور کامل با شکست مواجه شد.
 

عضو کمیسیون عمران مجلس :

مشکل مسکن با شعار حل نمی شود
 عضو کمیسیون عمران مجلس با اشاره به اینکه ما در حوزه مسکن دچار بحران 
هستیم، گفت: مشکل حوزه مسکن با شعار و وعده حل نمی شود و وزارت راه و 

شهرسازی نیازمند فردی متخصص و کارآمد است. 
مجتبی یوسفی با اشاره به اینکه وضعیت مسکن بحرانی شده است، اظهار داشت: 
تا چند وقت پیش خرید مسکن آرزو بود، اما الان رهن و اجاره مسکن هم برای عده ای 

از مردم تبدیل به آرزو شده است.
عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه بحران مسکن به دولت 
فعلی برنمی گردد، بلکه سو مدیریت هایی که در ۸ سال دولت روحانی اتفاق افتاد 
باعث این مسئله شد، گفت: عباس آخوندی در شش سالی که وزیر راه و شهرسازی 
دولت روحانی بود، ادبیات سخیفی را درباره مسکن مهر مطرح کرد و هیچ جایگزین 

دیگری هم برای آن در نظر نگرفت و کاری برای بهبود وضعیت مسکن انجام نداد.
نماینده مردم اهواز در مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه در دولت روحانی 
هیچ اقدامی در حوزه مسکن انجام نشد و فاصله زیاد عرضه و تقاضای مسکن این 
موضوع را به اثبات می رساند، تصریح کرد: باید از رئیس جمهور فعلی تشکر کرد، چرا 
که در این مدتی که دولت سیزدهم روی کار آمده است، ۶ جلسه شورای عالی مسکن 
در سطح رئیس جمهور یا معاون اول رئیس جمهور برگزار شده است و این مسئله 
اهتمام این دولت به موضوع مسکن را نشان می دهد. این در حالی است که در 
دولت روحانی جلسات شورای عالی مسکن تشکیل نشد و این مسئله تفاوت دولت 
فعلی و دولت سابق را نشان می دهد. یوسفی ادامه داد: قطعاً نمی توان توقع داشت 
ناکارآمدی هایی که از سال های قبل در حوزه مسکن انباشت شده است، در یک سال 
حل شود. بعضاً گفته می شود که مدیران ارشد و وزرا کار مدیریتی انجام می دهند و 
نیازی نیست در رشته خاصی تخصص داشته باشند، در حالی که باید برای وزارتخانه 

عریض و طویل راه و شهرسازی فردی متخصص در نظر گرفته شود.

رییس سازمان مالیاتی خبر داد:

افزایش ۶۲درصدی درآمدهای مالیات
 در سال جاری

 رییس سازمان امور مالیاتی کشور با اعلام اینکه در سال جاری ۶۰ درصد منابع 
بودجه دولت از طریق مالیات تامین شد، گفت: در هشت ماه امسال ۳۱۰ هزار 
میلیارد تومان درآمد مالیاتی وصول شده که نسبت به مدت مشابه سال گذشته ۶۲ 

درصد رشد داشته است. 
»داود منظور« عصر دوشنبه در جلسه با معاون اقتصادی رییس جمهور، اظهار 
داشت: ۹۰ هزار میلیارد تومان صورت حساب الکترونیکی از آبان ماه تا کنون توسط 

شرکت های بورسی در سامانه مودیان صادر شده است.
وی ادامه داد: ۳۷۳ هزار صورت حساب توسط شرکت های بورسی و فرابورسی در 

سامانه مودیان صادر شده است.
این  در  افزوده  ارزش  بر  مالیات  افزود:  کشور  مالیاتی  امور  سازمان  رییس 

صورتحساب ها به ارزش ۶ هزار و ۶۰۰ میلیارد تومان است.
وی ادامه داد: ۵۳۲ حافظه الکترونیکی در اختیار شرکت های بورسی قرار گرفته 
است. منظور از فراخوان شرکت های دولتی در سامانه مودیان خبر داد و گفت: از 

دی ماه امسال ۴۸۲ شرکت دولتی وارد سامانه مودیان خواهند شد.
وی عنوان کرد: بر اساس حجم فعالیت و فروش با افراد تعامل خواهیم کرد و بخش 
بزرگ خرید و فروش در سامانه مودیان ثبت خواهد شد.  رییس سازمان مالیاتی از 
رشد وصول مالیات خبر داد و گفت: در سال ۱۴۰۰ رشد ۵۸ درصدی در وصول 
مالیات را تجربه کنیم به طوری که در دولت سیزدهم نسبت به چند سال اخیر ماهانه 
وصول مالیات از ۱۵ همت به ۲۵ همت رسیده است. منظور عنوان کرد: در هشت 
ماه امسال ۳۱۰ هزار میلیارد تومان وصول کردیم این آمار در مدت مشابه سال گذشته 

۱۹۲ همت بوده که ۶۲ درصد رشد وصول مالیات داشته ایم. 
 

نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس :

مسئولان مطالبات به حق مردم
 را پیگیری کنند 

نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس گفت: حال که مردم فهیم ما به فراخوان 
دشمنان برای اعتصابات پاسخ منفی دادند، نوبت مسئولان است که کم کاری نکنند 

و مطالبات به حق مردم را پیگیری کنند.
ولی اسماعیلی با اشاره به تلاش معاندان نظام برای اعتصابات سراسری در ایران در 
روزهای ۱۴ تا ۱۶ آذر، گفت: استکبار جهانی دشمن اصلی جمهوری اسلامی ایران 
است و آنان از هیچ تلاشی برای ایجاد آشوب و ناامنی در کشور ما مضایقه نمی کنند.
وی بیان کرد: این روزها اعتراضاتی در کشور وجود دارد که مربوط به مسائل داخلی 

ماست و مسائل داخلی ایران ارتباطی به کشورهای دیگر ندارد.
نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: مردم ما 
علی رغم تلاش رسانه ای گسترده دشمنان انقلاب اسلامی برای اعتصاب، از این کار 
استقبال نکردند چرا که به خوبی می دانند اعتراض با اغتشاش تفاوت های اساسی 
دارد و راه حل رفع مشکلات کشور، اعتصاب نیست. اسماعیلی تاکید کرد: مردم 
صف خود را از اغتشاشگران جدا کردند و نشان دادند که برای پیگیری مطالبات خود 
به کف خیابان ها نمی آیند. با وجود اینکه مردم مشکلات معیشتی زیادی دارند، اما 
خیلی زود صف خود را از آشوبگران جدا کردند. وی با اشاره به اینکه فقط عوامل 
بیگانه همچنان دست به آشوب و خرابکاری در کشور می زنند، اظهار داشت: مردم 
مطالبات به حقی دارند و نسبت به برخی از مسائل معترض هستند، اما صف 
خودشان را از اغتشاشگران جدا کردند. کسانی که اقدامات ساختارشکنانه می کنند، 

مشخص است که اهداف دیگری در سر دارند و دردشان معیشت و اقتصاد نیست.

محسن پاک آیین*

رئیس قوه قضاییه گفت: تعدادی از اغتشاشگران به حبس و برخی به زندان های 
طویل المدت محکوم شدند و برخی احکام تعداد دیگری که مفسد و محارب بوده و 
اقدام به قتل و ایجاد ناامنی با سلاح گرم و سرد کرده بودند نیز تایید شده و به زودی 

اجرا خواهد شد. 
والمسلمین محسنی  قوه قضاییه، حجت الاسلام  رسانه  مرکز  از  ایرنا  گزارش  به 
اژه ای، امروز دوشنبه در نشست شورای عالی قوه قضاییه، ضمن تسلیت ایام فاطمیه، 
اظهارداشت: حضرت فاطمه زهرا )س( در راه دفاع از حق جهادی بی مثال داشتند 
و الگو و اسوه ای بی همتا در عبودیت و بندگی و تجلی جایگاه متعالی زن، مادری و 

همسرداری هستند.
رئیس دستگاه قضا با گرامیداشت ۱۶ آذر روز دانشجو، تصریح کرد: ۱۶ آذر، روز 
دانشجو، یادآور مقابله دانشجویان در برابر استکبار جهانی و نفوذ اجانبی نظیر آمریکا 
و انگلیس در کشور است. امروز نیز دانشجویان ما بیش از گذشته در مسیر مقابله با 
استکبار جهانی هستند و اجازه تحریف و انحراف مسیر حق طلبانه مبارزه با مستکبران 

را نمی دهند. 
رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه دشمن در این مقطع به هدف خود نایل نشده است، 
گفت: دشمن و عوامل و اذناب او تلاش دارند با ایجاد رعب و وحشت و دروغ پردازی 
و تحریف مسائل، نگذارند فتنه ای که روشن کرده اند خاموش شود. بنابراین مسئولان 
قضایی و انتظامی و امنیتی باید در نهایت جدیت با عناصری که درصدد اقدامات 

ایذایی ضدمردمی هستند برخورد کنند.
قاضی القضات تاکید کرد: کسانی که در دل و ذهن کسبه و بازاریان رعب و وحشت 
ایجاد کرده و آنها را تهدید می کنند که اگر مغازه شان را نبندند، آن را به آتش می کشند 
یا کسانی که که کامیون داران و رانندگان زحمتکش را تهدید می کنند که اگر بارها را به 
مقصد برسانند به ماشین های شان آسیب وارد می آورند؛ اینها موارد و مصادیق ایذاء و 
آزار رساندن به مردم است؛ لذا مسئولان قضایی و انتظامی و امنیتی به این قبیل موارد 
ساده ننگرند و با سرعت و قاطعیت به شناسایی و دستگیری و محاکمه این عناصر ایذاء 

مردم بپردازند.
تا  داد  دستور  نیز  کشور  سراسر  دادستان های  به  راستا  همین  در  عدلیه  رئیس 
شناسایی و دستگیری عناصر تهدیدکننده مردم، شهروندان، کسبه و کامیون داران 
را از دستگاه های انتظامی و امنیتی مطالبه کنند و با این نگرش که این نوع تهدید 
کردن یک تهدید ساده نیست، به تعقیب و محاکمه و مجازات این عناصر تهدیدکننده 

مبادرت ورزند.
رئیس دستگاه قضا مجدد به موضوع دروغ پردازان پرداخت و گفت: تاکید می کنم 
مسئولان ذیربط قضایی کسانی که با پیام های دروغین و کذب مردم را تحریک یا نگران 
کرده یا حرفی می زنند و ادعایی بدون سند دارند که موجب تشویش اذهان می شود را 
با سرعت فرا بخوانند و از او توضیح بخواهند و چنانچه توضیح و دفاع مؤثری نداشت، 
نسبت به تعقیب قضایی او اقدام کنند؛ توجه داشته باشید که این یک دروغ معمولی 
نیست؛ درست است که اگر کسی تشویش اذهان کند او هم قابل تعقیب است، اما 
این موارد مذکور یک دروغ معمولی نیست، لذا مسئولان ذیربط قضایی با این نگاه 

قضیه را دنبال کنند.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای، در ادامه اظهار کرد: برخی افراد از روی 
غفلت یا لاابالی گری بصورت فردی مبادرت به گناه یا جرم یا زیر پا گذاشتن قانون 

می کنند؛ نوع مواجهه و برخورد با این قبیل افراد باید عمدتاً مبتنی بر تنبّه دادن او و 
نهی از منکر باشد؛ در مقابل، افرادی هستند که عالماً و عامداً و با هدف دهن کجی، با 
قانون و شرع و ارزش های اخلاقی مخالفت می ورزند؛ برخورد با این دسته دوم، متفاوت 
است؛ آنها نه از روی لاابالی گری بلکه به خواست دشمن در ملاء عام قوانین را زیر پا 
می گذارند و به مخالفت با قانون می پردازند، این یک گناه و جرم و خلاف قانون است و 
به خواست دشمنان و بدخواهان است؛ به این مسئله نیز نباید به عنوان یک جرم عادی 
نگاه کرد؛ این یک جرم آشکار است و ضابطین اختیار دارند و باید با یک جرم مشهود 
برخورد کنند و مجرمان را تعقیب کرده و به دستگاه قضایی تحویل دهند. وی افزود: 
دستگاه اطلاعاتی ما نیز ضروری است رابطه بین این افراد و عناصر اصلی و رهبران و 
سازمان دهندگان این موارد مجرمانه با سرویس های بیگانه و افراد بدخواه را شناسایی 
کنند و آنها را تحویل قوه قضائیه دهند و مسئولان ذیربط قضایی نیز باید با جدیت با این 
قضیه برخورد کنند؛ چرا که این دیگر لاابالی گری نیست بلکه به خواست دشمن یک 
دهن کجی به قانون و شرع است؛ لذا به این موضوع نیز باید نگاه ویژه ای شود. رئیس 
دستگاه قضا در ادامه، از مسئولان و نیروهای خدوم و مجاهد قضایی، امنیتی، وزارت 
اطلاعات، سپاه، انتظامی و نظامی و که طی مدت اخیر با تلاش های شبانه روزی، 
دشمن را در نیل به هدف شوم خود مبنی بر ایجاد ناامنی برای مردم ناکام گذاشتند و 
در این مسیر و برای جدا شدن صفوف افراد فریب خورده و غافل با عناصر اصلی، صبر 
پیشه کردند و رنج کشیدند و مجروح و شهید دادند، تقدیر و تشکر وافر به عمل آورد و 
بر استمرار این تلاش ها و مجاهدت ها تا ناامیدی کامل دشمن و فهماندن این موضوع 
به دشمن که نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران جای این فتنه گری ها و جنایت ها 
نیست، تاکید کرد و ابراز داشت: ممکن است در زمان مشخصی دستگاههای مسوول 

صبر پیشه کنند اما این صبر بی پایان نیست.
قاضی القضات با اشاره به مجازات اعضای شبکه اراذل و اوباش مرتبط با سرویس 
اطلاعاتی رژیم صهیونیستی، گفت: برخی عناصر فاسد همراه با سرویس های بیگانه 
بخصوص رژیم صهیونیستی، توسط دستگاه اطلاعاتی و امنیتی شناسایی شدند و 
دستگاه قضایی نیز در مراحل دادسرا و دادگاه بدوی و دیوان عالی با قاطعیت و منطبق 
با قانون و در عین حال به سرعت به پرونده آنها رسیدگی کرد و آنها روز گذشته به جزای 

خود رسیدند. 

رئیس قوه قضاییه:

 تهدیدکنندگان بازاریان و کامیون داران شناسایی و محاکمه شوند

 معاون امور حج و عمره سازمان حج و زیارت گفت: 
حدود ۳۷ هزار نفر از ثبت نامی های حج ۹۹ هنوز باقی 
مانده اند که امسال در اولویت تشرف هستند و بدیهی 
است در صورت تخصیص سهمیه کامل، در خصوص 
رسانی  اطلاع   ۱۴۰۲ حج  به  تشرف  مشمولین  سایر 

خواهد شد. 
اکبر رضایی اظهارکرد: برنامه ریزی برای حج تمتع آتی 

بعد از پایان عملیات حج تمتع ۱۴۰۱ آغاز شده است.
وی افزود: باوجود اینکه عملیات حج تمتع ۱۴۰۱ با 
رضایتمندی بسیار بالای زائران پایان یافت اما مهمترین 
اقدام ما بعد از موسم حج، راه اندازی کمیته های آسیب 
شناسی به منظور رفع نقاط ضعف و توجه به نقاط قوت 
بوده است؛ برای این منظور ۱۸ کارگروه آسیب شناسی 
تشکیل شد و بحث و بررسی کارشناسی در بخشهای 

مختلف اجرایی انجام گرفت.
معاون امور حج و عمره سازمان حج و زیارت همچنین 
اشاره کرد: در حال حاضر نیز خوشبختانه مذاکرات اولیه 
با وزارت حج و عمره عربستان صورت گرفته و ان شاالله 
در آینده ای نزدیک تفاهمنامه فی مابین در خصوص حج 

تمتع ۱۴۰۲ به امضا می رسد.
رضایی در رابطه با چالش های حج گذشته و همچنین 
دستاوردهای آن اظهار کرد: شرایط حج ۱۴۰۱ استثنایی 
بود چراکه از زمان قطعی شدن برگزاری مراسم از سوی 
کشور میزبان و تاریخ اعزام ها، فرصت بسیار محدودی 
وجود داشت، ضمن آنکه با توجه به محدودیت سن اعزام 
شوندگان دغدغه هایی در این رابطه بود که خوشبختانه 
شرایط با لطف خدا و حمایت های دولت و برنامه ریزی 
ها و تلاش شبانه روزی همه دست اندرکاران به خوبی 
پیش رفت و حجی عزتمندانه و با رضایت بالای زائران را 

داشتیم.
وی افزود: در حج تمتع ۱۴۰۱، افرادی که در سال ۹۹ 
نام نویسی نهایی کرده بودند اما موفق به اعزام نشدند را 
در اولویت قرار دادیم که البته از میان این افراد نیز افراد 
بالای ۶۵ سال و بعضا همراهان آنان بنابر شرط کشور 

میزبان، اعزام نشدند.
رضایی درباره اینکه چه تعداد از ثبت نامی های سال 
۹۹ باقی مانده اند و اعزام ها به چه صورت می باشد، 
های  محدودیت  رو  پیش  شرایط  به  توجه  با  گفت: 
کرونایی وجود نخواهد داشت و زائران کشور ما که سال 

گذشته با سهمیه ۴۵ درصدی مشرف شدند با سهمیه 
۱۰۰درصدی به سرزمین وحی اعزام شوند.

وی افزود: حدود ۳۷ هزار نفر از ثبت نامی های حج ۹۹ 
هنوز باقی مانده اند که امسال در اولویت تشرف هستند 
و بدیهی است در صورت تخصیص سهمیه کامل ، در 
به حج ۱۴۰۲اطلاع  خصوص سایر مشمولین تشرف 

رسانی خواهد شد.
متقاضیان ثبت نامی ۸6 و ماقبل اقدام به 

بروزرسانی اطلاعات کنند
اطلاعات  رسانی  بروز  فراخوان  خصوص  در  رضایی 
ودیعه گذاران حج تمتع و جزییات آن اظهار کرد: تمام 
متقاضیانی که در سالهای ۸۶ و قبل از آن مبادرت به 
نام نویسی فیش حج تمتع کرده و در سالهای پس از 
آن اطلاعات شخصی شان شامل شماره تلفن، آدرس، 
شماره موبایل و .... تغییر کرده است می بایست برای بروز 

رسانی اطلاعات خود به سامانه رزرو مراجعه نمایند.
اینکه در  از  فارغ  متقاضیان  از  این دسته  افزود:  وی 
باید  خیر،  یا  باشند  داشته  آمادگی  تمتع ۱۴۰۲  حج 
Reserve. اطلاعات خود را در سامانه مذکور به آدرس
haj.ir ثبت نمایند. معاون حج و عمره سازمان حج و 
زیارت بیان کرد: متقاضیان در این فراخوان اطلاعات 
شخصی،آدرس،شماره تلفن و راههای ارتباطی به منظور 
اطلاع رسانی هرچه بهتر را اعلام می کنند تا زین پس پل 

ارتباطی مشخصی با آنها وجود داشته باشد.
از  پس  فراخوان  این  در  متقاضیان  رضایی،  گفته  به 
بروز رسانی اطلاعات خود یک کد رهگیری دریافت می 
نمایند که هر زمان نوبت اعزام آنها شود این کد رهگیری 

را ارایه خواهند کرد.
وی اشاره کرد: ارسال فراخوانها ، اطلاعیه های مربوط 
به حج،ارتباط دوسویه و تعیین سهمیه استانی در زمان 
اعزام ها ازجمله اهداف مهم این فراخوان بروز رسانی 

اطلاعات می باشد.
قیمت ها نهایی سفر حج هنوز مشخص نیست

 معاون امور حج و عمره سازمان حج و زیارت با بیان 
اینکه علیرغم اطلاع رسانی مستمر کمتر از ۵۰ درصد 
از دارندگان فیش حج تمتع به سامانه رزرو مراجعه کرده 
اند گفت: بروز رسانی اطلاعات ودیعه گذاران، یکی از 
مهمترین ملاک های اطلاع رسانی و برنامه ریزی های 
سازمان محسوب می شود بنابراین متقاضیانی که تاکنون 

مبادرت به این کار نکرده اند، بدون درنظر گرفتن تاریخ 
اعزام ها و اولویت ها هرچه سریعتر به سامانه رزرو مراجعه 

نمایند.
زیارت درباره  و  و عمره سازمان حج  امور حج  معاون 
آینده گفت:  نشده حج  تمام  هزینه  بر  مبنی  اخباری 
بخشی از هزینه های حج شامل خدمات اسکان، حمل 
و نقل، تغذیه و تدارکات و برخی هزینه های عمومی در 
عربستان ارزی می باشد و برخی هزینه ها به ویژه بلیت 
هواپیما به صورت ریالی می باشد بنابراین عامل تعیین 
کننده برای هزینه تمام شده حج تعیین نرخ ارز خدمات 
حج است که هنوز مشخص نیست و فعلا نمی توانیم 
درباره نرخ حج ۱۴۰۲ اظهار نظر کنیم و این منوط به 

استخراج هزینه ها در هفته های آتی است.
رضایی بیان کرد: امیدواریم با تدبیر و برنامه ریزی در 
فرایندهای اجرایی حج تمتع ، میزان هزینه های ارزی 

برای هر زائر را کاهش دهیم.
درباره قیمت گذاری فیش حج ورود نمی کنیم 

وی همچنین درباره هزینه خرید یا فروش فیش حج 
تمتع نیز خاطرنشان کرد: سازمان حج و زیارت به طور 
نکرده ایم  ورودی  حج  فیش  قیمت گذاری  درباره  کلی 
این فیش  و  افراد است  و فیش حج سندی در اختیار 
براساس توافق طرفین خرید و فروش می شود. حتی ما 
حداقل و حداکثر قیمتی نیز برای فیش حج و اولویت ها 
سند افراد اعلام نمی کنیم. ملاک اصلی ما برای ثبت نام 
حج تمتع، داشتن فیش دارای اولویت است که هزینه 
سپرده گذاری به طور مثال یک میلیون تومان در سال ۸۶ 
به اضافه سود آن محاسبه می شود و باقی هزینه ها هم بر 
اساس زمان اعزام، اعلام خواهد شد که زائران باید آن را 

بپردازند.
برگزاری عمره نیازمند حمایت کنسولی از زائران 

ایرانی است
رضایی همچنین درباره عمره مفرده نیز اظهار کرد: 
درباره عمره مفرده همچنان آمادکی لازم برای برگزاری 
و اعزام زائران داریم و متقاضیان هم پیگیر این موضوع 
هستند اما برگزاری عمره نیازمند حمایت کنسولی از 
زائران و عمره گزاران ایرانی است وآن هم مستلزم دایر 
شدن سفارت، یا سرکنسولگری یا حمایت های کنسولی 
ذکر شده است که اگر محقق شود آماده اعزام متقاضیان 

هستیم.

معاون سازمان حج و زیارت خبرداد:

ثبت نام شدگان حج ۹۹ در اولویت تشرف تمتع ۱۴۰۲

 معاون فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت فعالیت هایی که دارای مجوز 
از این وزارتخانه باشند، مشمول معافیت مالیاتی خواهندبود و برای بهره مندی از 
تعرفه های فرهنگی لازم است فهرستی از کتاب فروشان تهیه و به وزارتخانه های 
مرتبط اعلام شود تا تعرفه های قبوض مرتبط با آن ها با نرخ فرهنگی محاسبه شود. 
یاسر احمدوند با اشاره به بند ۲۲ ماده دو قانون اهداف وظایف وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی گفت: طبق این قانون فعالیت  کتاب فروشی ها از اخذ مجوز تا نظارت 
باید زیر نظر وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی انجام شود. این ماده قانونی در سال های 
اخیر مورد توجه نبود و به آن عمل نشد. در این روزها که حمایت از کتاب فروشان 
در دستور کار وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی قرار دارد لازم است که موضوع مجوز 

کتاب فروشان مورد توجه قرار بگیرد.
و  تسهیلات  از  بهره مندی  برای  نام  ثبت  فراخوان  زودی  به  احمدوند  گفته  به 
تعرفه های فرهنگی بند )ج( تبصره ماده ۹۲ قانون برنامه ششم توسعه ابلاغ خواهد 
شد و کتاب فروشان و ناشران می توانند برای بهره مندی از این تسهیلات و تعرفه های 

فرهنگی ثبت نام کنند.
او با اعلام اینکه از سال آینده )۱۴۰۲( بهره مندی معافیت از بند )ل( ماده ۱۳۹ 
قانون مالیات های مستقیم منوط به اخذ مجوز ناشران و کتاب فروشان از وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی خواهدبود، افزود: طبق این ماده فعالیت هایی که دارای 
مجوز وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی باشند مشمول معافیت مالیاتی خواهندبود. 
است  لازم  ماده ۹۲  )ج(  بند  فرهنگی  تعرفه های  از  بهره مندی  برای  همچنین 
فهرستی از کتاب فروشان تهیه و به وزارتخانه های مرتبط اعلام شود تا تعرفه های 

قبوض مرتبط با آن ها با نرخ فرهنگی محاسبه شود.

به گفته معاون فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی زیرساخت فرهنگی این 
روند در حال نهایی شدن است و در چند روز آینده با اعلام عمومی به کتاب فروشان 
ارائه می شود. نظارت بر فعالیت کتاب فروشان و به ویژه توجه به نفروختن کتاب های 

غیرمجاز و قاچاق از مهم ترین عوامل بهره مندی از تعرفه های فرهنگی خواهدبود.
برخورد با کتاب فروشانی که آثار غیرقانونی عرضه می کنند 

احمدوند با اشاره به کتاب فروشانی که آثار غیرقانونی را در فروشگاه خود عرضه 
از  می کنند، توضیح داد: متاسفانه در بازرسی های انجام شده تعداد معدودی 
کتاب فروشان کتاب هایی را که به صورت غیرقانونی تکثیر شده اند و توسط ناشر 
و شرکت پخش معتبر توزیع نشدند در کتاب فروشی ها عرضه می کنند. همچنین 
برخی از کتاب هایی که غیرمجاز هستند و دارای مجوز نیستند در کتاب فروشی ها 

عرضه شده است.
عرضه  غیرقانونی  کتاب های  که  کتاب فروشی  با  برخورد  مراحل  درباره  او 
می کند، بیان کرد: در مرحله نخست به این کتاب فروش تذکر داده خواهدشد تا 
کتاب فروشان به رعایت حقوق مولفان، مترجمان و ناشران توجه کنند و چرخه نشر 
را از سلامت بهره مند کنند. اگر کتاب فروشان بر ارائه آثار غیرقانونی اصرار وجود 
داشته باشد وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در گام اول آن ها را از ارائه و بهره مندی از 
تعرفه ها محروم خواهد کرد و تصمیم گیری درباره فعالیت آن ها در هیات رسیدگی به 

تخلفات ناشران و کتاب فروشان صورت خواهدگرفت.
معاون فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی ادامه داد: امیدواریم با سالم سازی 
فضای تولید و فروش کتاب امکان درست و قانونی بهره مند شدن ناشران و مولفان 

از فروش آثارشان فراهم شود.

معاون فرهنگی وزارت ارشاد:
قبوض کتاب فروشان با نرخ فرهنگی محاسبه شود
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چه کار کنیم تا مغزمان دچار آتروفی نشود؟ ۵ اثر منفی زیاده روی در مصرف 
آنتی بیوتیک ها

تاکنون چند بار برای خود یا فرزندتان از داروهای بدون نسخه برای درمان تب، 
سرماخوردگی یا آنفلوآنزا استفاده کرده اید؟ مطالعات نشان می دهد که در بسیاری از 
کشورها مصرف خودسرانه داروهای آنتی بیوتیک افزایش چشمگیر یافته که در یک 

دوره زمانی می تواند به عواقب ناخوشایندی منجر شود. 
براساس این گزارش ، با وجود اینکه آنتی بیوتیک ها داروهای تجویزی هستند، 
معمولا در داروخانه ها بدون نسخه در دسترس هستند. هنگامیکه برای مدت زمان 
طولانی در مصرف داروهای آنتی بیوتیک افراط شود، مقاومت آنتی بیوتیکی ایجاد 
میشود. هند یکی از کشورهایی است که بالاترین میزان مقاومت ضد میکروبی را در 

سراسر جهان دارد.
مقاومت آنتی بیوتیکی زمانی رخ می دهد که باکتری در واکنش به مصرف این 
داروها تغییر کند. طبق اعلام سازمان جهانی بهداشت )WHO(، درمان عفونت هایی 
مانند ذات الریه، سل، سوزاک و سالمونلوز سخت تر می شود زیرا آنتی بیوتیک های 

مورد استفاده برای درمان آن ها اثربخشی خود را تا حدودی از دست داده اند.
به گفته پزشکان هندی، آنتی بیوتیک ها رایج ترین ترکیب های ضد میکروبی 
هستند که به طور فعال برای مقابله با باکتری ها از طریق نابودی یا سرکوب رشد آنها 
مورد استفاده قرار می گیرند. هرچند، با ظهور فناوری و دسترسی آسان به اطلاعات، 
اکنون بسیاری از مردم معمولا این داروها را بدون ارائه نسخه مصرف می کنند که 

منجر به افزایش موارد مقاومت ضد میکروبی و عوارض جانبی آن شده است.
به گزارش روزنامه هندوستان تایمز، در ادامه به پنج اثر مخرب افراط در مصرف آنتی 

بیوتیک ها اشاره شده است:
۱- عدم تعادل فلور روده: باکتری هایی که به حفظ تعادل روده کمک و هضم 
درست و ایمنی آن را تضمین می کنند به عنوان فلور روده شناخته می شوند. استفاده 
بیش از حد از آنتی بیوتیک ها می تواند باعث عدم تعادل روده شود و بخش قابل 

توجهی از این باکتری ها را از بین ببرد که میتواند منجر به بروز مشکلات دیگر شود.
۲- اسهال: بسیاری از افراد اغلب برای درمان سرماخوردگی یا آنفلوآنزا در کودکان 
و همچنین بزرگسالان به مصرف داروهای آنتی بیوتیک رو می آورند که اغلب منجر 
به چندین عارضه جانبی ناخواسته می شود. طبق مطالعه ای که توسط کارشناسان 
مرکز کنترل و پیشگیری از بیماری ها انجام شده کودکانی که به طور معمول برای 
درمان عفونت های دستگاه تنفسی فوقانی مانند سرفه و سرماخوردگی و غیره آنتی 
بیوتیک دریافت می کنند، بیشتر مستعد ابتلا به سویه های مقاوم به آنتی بیوتیک 
باکتریایی به نام انتروکولیت با غشای کاذب هستند. این عفونت باکتریایی در روده 
انسان موجود است و می تواند باعث اسهال شدید شود. این باکتری هر ساله منجر به 

مرگ هزاران کودک و بزرگسال میشود.
۳- عفونت های قارچی: در حالیکه آنتی بیوتیک ها برای از بین بردن باکتری های 
مضر طراحی شده اند، اغلب باکتری های خوب را که به محافظت از افراد در برابر 
عفونت های قارچی کمک می کند، از بین می برند. به همین دلیل، افرادی که آنتی 
بیوتیک مصرف می کنند اغلب در قسمت های خاصی از بدن خود مانند دهان، گلو 

و واژن درگیر عفونت های قارچی میشوند.
۴- تداخلات دارویی: آنتی بیوتیک ها گاهی اوقات با سایر داروها نیز تداخل پیدا 
کرده و اثربخشی آنها را در برابر بیماری کم می کنند. این ترکیبات همچنین می توانند 
عوارض جانبی دارو یا آنتی بیوتیک دیگر را تشدید کنند. برخی از آنتی بیوتیک ها 
آنزیم های کبدی را تحریک کرده که باعث افزایش یا کاهش تاثیر تعدادی از آنتی 

بیوتیک ها، داروهای قلبی، داروهای ضد صرع و داروهای ترکیبی می شود.
۵- مقاومت ضد میکروبی: باکتری ها تلاش میکنند ساختار خود را تغییر دهند 
یا آنزیم های خاصی را آزاد کنند که در صورت استفاده مداوم از آنتی بیوتیک ها زنده 
بمانند، به همین دلیل مقاومت در برابر آنتی بیوتیک هایی که پیش از این اثربخش 

بوده اند، ایجاد می شود.
 

وقتی صحبت از چربی سوزی می شود، خیلی از افراد فکر می کنند هر 
چه بیشتر تمرین هوازی انجام دهند بهتر است؛ اما همیشه هم این طور 

نیست.
اگر می خواهید چربی هایتان را آب کنید، پس باید تمرینات هوازی انجام 
دهید. اما اشتباهاتی وجود دارد که می توانند جلوی نتیجه گرفتن از این 
تمرینات را بگیرند. در واقع این اشتباهات، روند چربی سوزی تان را کُند 

می کنند.
تمرینات هوازی متناوب انجام نمی دهید

تمرینات هوازی متناوب راهی بسیار خوب برای افزایش چربی سوزی اند. 
تناوب میان تمرینات پُرشدت و کم شدت در جلسه تمرین باعث می شود 
کالری بیشتری بسوزانید و چربی ها را بهتر هدف بگیرید. تمرینات متناوب 
هوازی، سرعت سوخت وساز بدنتان را نیز موقتاً بالا می برند، بنابراین حتی 
بعد از پایان تمرین نیز کالری سوزی تان ادامه خواهد داشت که به آن 

کالری سوزی پس از ورزش می گویند.
کالری سوزی پس از ورزش یعنی حتی بعد از اینکه تمرینات شما تمام 
شد، بدنتان در حال کالری سوزی ِ بیشتر است، زیرا از انرژی بیشتری 
استفاده می کند تا به وضعیت پیش از ورزش خود برگردد، و این باعث 
می شود میزان کالری که طی ساعت ها پس از ورزش و حتی روزهای بعد 
می سوزانید بیشتر شود. میزان این کالری سوزی معمولًا چیزی حدود ۱۰ 

درصد از کالری هایی است که طی ورزش و تمرین می سوزانید.
دریافته  مطالعه ای  مؤثرند؟  حد  چه  تا  متناوب  هوازی  تمرینات  حالا 
تمرینات تناوبی با شدت بالا نسبت به تمرینات تناوبی با شدت متوسط، 

تقریباً ۲۹ درصد چربی سوزی بیشتر به دنبال دارند.

مطالعات نشان می دهد انجام تمرین هوازی پیش از تمرین قدرتی به 
دلیل تداخلی که ایجاد می کند، جلوی عضله سازی ایده آلتان را می گیرد. 
عضلاتی که با تمرین هوازی، خسته و بی انرژی شده اند نمی توانند به 

تمرین قدرتی خوب جواب دهند و عملکرد قدرتی شان کاهش می یابد
در تمرینات هوازی زیاده روی می کنید

وقتی صحبت از چربی سوزی می شود، خیلی از افراد فکر می کنند هر چه 
بیشتر تمرین هوازی انجام دهند بهتر است؛ اما همیشه هم این طور نیست. 
چربی سوزی  در  می تواند  هوازی  تمرینات  در  زیاده روی کردن  واقع،  در 
اختلال ایجاد کند. حالا چرا؟ وقتی زیاد تمرین هوازی انجام می دهید، 
بدنتان در فاز حفظ بقا قرار می گیرد و به جای اینکه چربی ها را آب کند، 
شروع می کند به حفظ چربی ها. غدد آدرنال شما کورتیزول بیشتری تولید 
می کنند و باعث توزیع غیرمعمول چربی )در میان تنه( و افزایش اشتهایتان 
می شوند. دلیلش هم این است که بدنتان فکر می کند در موقعیتی هستید 

که نیاز به ذخیرهٔ انرژی جهت زنده ماندن دارید.
تمرین هوازی ذاتاً پُرشدت است و این می تواند فشار زیادی به مفاصل وارد 
کند، خصوصاً اگر همیشه یک نوع تمرین را انجام دهید. اگر در حال حاضر 
مشکل مفاصل دارید، باید تمرین هوازی خود را محدود کنید و بیشتر به 

فعالیت های کم شدت تر بپردازید یا نوع تمرین هوازی را تغییر دهید.
البته لازم نیست تمرین هوازی را کلًا کنار بگذارید، بلکه کافی است 
تمرین  با  شما  فعالیت های  دیگر  و  قدرتی  تمرینات  که  شوید  مطمئن 
هوازی تان در تعادل است و فشار زیادی به مفاصلتان وارد نمی شود. بدین 
ترتیب می توانید بدون اینکه مفاصلتان را به خطر بیندازید، سالم و متناسب 

بمانید.

تمرین هوازی را پیش از تمرین قدرتی انجام می دهید
اگر سعی دارید چربی هایتان را کم کنید شاید تصورتان این باشد که انجام 
تمرین هوازی پیش از تمرین قدرتی، روش خوبی است. اما تحقیقات نشان 
می دهد این شیوه می تواند چربی سوزی تان را محدود کند. وقتی تمرین 
هوازی را پیش از تمرین قدرتی انجام می دهید، بدنتان گلیکوژن را سریع تر 
می سوزاند. یعنی برای تمرینات قدرتی تان، ذخایر گلیکوژن کمتری در 
عضلات خواهید داشت و انرژی تان کم شده و نمی توانید با شدتی که لازم 
است تمرین کنید. تمرین قدرتی، بااین وجود که کالری سوزی کمتری 

دارد، اما برای بهبود ساختار بدن بسیار مهم است.
مطالعات نشان می دهد انجام تمرین هوازی پیش از تمرین قدرتی به 
دلیل تداخلی که ایجاد می کند، جلوی عضله سازی ایده آلتان را می گیرد. 
عضلاتی که با تمرین هوازی، خسته و بی انرژی شده اند نمی توانند به 

تمرین قدرتی خوب جواب دهند و عملکرد قدرتی شان کاهش می یابد.
به روتین تمرین هوازی تان تنوع نمی دهید

اگر قصدتان چربی سوزی است شاید باورتان این باشد که اگر هر روز یک 
تمرین هوازی یکنواخت را انجام دهید، بهترین روش را انتخاب کرده اید. 
به هرحال شاید فکر کنید تداوم و تکرار جواب خواهد داد؛ اما واقعیت این 
است که تنوع ایجادکردن در روتین هوازی می تواند موجب چربی سوزی 
بیشتری شود. چرا؟ وقتی یک تمرین را مدام تکرار می کنید، بدن شما با آن 
سازگار می شود و کارآمدی لازم را دیگر نخواهد داشت. اما وقتی تمرینات 
را ترکیب می کنید، بدنتان مجبور می شود سخت تر کار کند و به این معنی 

است که کالری بیشتری می سوزانید و چربی بیشتری آب می کنید.
بنابراین، اگر دچار یکنواختی در تمرین هوازی شوید به نتیجهٔ دلخواه 
خود نخواهید رسید. می توانید بعضی از جلسات تمرینی با شدت متوسط 
خود را با تمرینات اینتروال پُرشدت عوض کنید. آن وقت تعجب خواهید 

کرد نتیجهٔ چربی سوزی چقدر بهتر خواهد بود.
روند پیشرفت خود را پیگیری نمی کنید

اگر هدفتان چربی سوزی است، پس حتماً باید روند پیشرفت خود را 
پیگیری کنید. بدون پیگیری، به راحتی فریب می خورید و فکر می کنید 
خوب پیش می روید. همین باعث می شود روند چربی سوزی تان افت کند 
و حتی وزن اضافه کنید. حالا چگونه می توانید پیگیر روند پیشرفت خود 

در کاهش وزن و چربی سوزی باشید؟ چند راه به شما پیشنهاد می کنیم:
. برای یادداشت کردن تمام چیزهایی که می خورید یک دفترچه داشته 
باشید. این کار کمک می کند ببینید چقدر کالری مصرف می کنید و آیا 

رژیم غذایی تان مغذی است یا نه.
. تمرینات خود را پیگیری کنید و هرآنچه انجام می دهید بنویسید، این که 

چه مدت تمرین کرده اید، بعد از آن چه احساسی داشتید و ...
. درصد چربی بدن خود را اندازه بگیرید. این روش خوبی برای این است 
که ببینید چه اندازه در حال چربی سوزی هستید نه اینکه فقط حدس 
بزنید. . از خودتان در مراحل مختلف روند پیشرفت ورزشی تان عکس 
بگیرید. مثلًا هر دو هفته این کار را بکنید و همیشه یک لباس تنتان باشد 
که اندامتان را خوب نشان دهد. این طور می توانید تغییرات بدن خود را طی 

زمان ببینید.

آگاهی سلامت؛

آیا خمیردندان و سیب زمینی برای 
سوختگی مفید است 

کارشناس ارشد پرستاری، در ارتباط با اقدامات غلط و اشتباه در مواجهه با 
افرادی که دچار سوختگی شده اند، توضیحاتی ارائه داد. 

به گزارش خبرگزاری مهر، حسن بیگی گفت: اگر پوست دچار سوختگی و 
در ادامه تاول زدگی شد، به هیچ عنوان اقدام به قیچی و یا ترکاندن تاول نکنید، 
تیغ های  با  و  درمانی  مراکز  در  تنها  شدید  سوختگی های  از  ناشی  تاول های 

مخصوص تخلیه می شود.
سرپرستار بخش سوختگی بیمارستان ۱۵ خرداد، استفاده از یخ، خمیردندان، 
روغن مایع و سیب زمینی و یا هر درمان خودسرانه را مورد انتقاد قرار داد و افزود: در 
سوختگی های سطحی در گام اول محل سوختگی را با آب ولرم شستشو دهید و 

سپس از پمادهای ضد سوختگی معتبر استفاده کنید.
وی با بیان اینکه سوختگی جراحت پوستی یا غشای مخاطی است که در اثر 
سرما یا گرمای بیش از حد، جریان های الکتریکی و یا برخورد با مواد شیمیایی 
رخ می دهد، ادامه داد: غشای مخاطی شامل دهان، التهاب ملتحمه و مجاری 
راه های هوای است. سرپرستار بخش سوختگی بیمارستان ۱۵ خرداد با اشاره 
اینکه سوختگی یکی از حوادث شایع به حساب می آید که سلامت و یا در مواردی 
جان افراد را تهدید می کند، اظهار کرد: اگر از ساختار پوست و میزان آسیب در 
زمان سوختگی آگاهی داشته باشید می توانید از آسیب های جدی به پوست 
بکاهید. بیگی به عوامل ایجاد کنند سوختگی ها اشاره کرد و گفت: سوختگی ها 
به انواع مختلف سوختگی شیمیایی، الکتریکی، گرمایی، استنشاقی و سوختگی 
با مایعات داغ تقسیم بندی می شوند. وی در پاسخ به این سوال که در زمان 
داد:  توضیح  می بینند،  آسیب  پوست  لایه های  از  میزان  چه  سوختگی  بروز 
سوختگی ها چهار درجه دارند، منظور از سوختگی درجه یک، سوختگی است 
که به لایه خارجی پوست آسیب وارد می کند، در این درجه از سوختگی پوست 
قرمزی، التهاب مختصر و درد دارد، مراحل بهبود در این موارد طی هفت روز 
حاصل می شود. سرپرستار بخش سوختگی بیمارستان ۱۵ خرداد گفت: آفتاب 
سوختگی مثال واضحی از سوختگی درجه یک است. وی با بیان اینکه سوختگی 
درجه دو به لحاظ بافت آسیب دیده عمیق تر از سوختگی درجه یک است، تاکید 
کرد: زمانی که لایه خارجی پوست و قسمتی از لایه میانی دچار آسیب شده باشد، 
پوست حالتی برافروخته دارد و سطح پوست کاملًا مرطوب است، تمامیت پوست 
از بین رفته و تاول در این موارد مشاهده می شود ضمن این که بیمار درد بسیار 
زیادی را تجربه می کند. بیگی با اشاره به اینکه درمان سوختگی درجه دو معمولًا 
۲۱ روز زمان می برد، ادامه داد: سوختگی درجه سه هم زمانی رخ می دهد که تمام 
لایه پوست از لایه سطحی، و لایه میانی از بین می رود و پوست حالت چرمی به خود 
می گیرد و به رنگ سفید، نقره ای یا قرمز تیره تغییر رنگ می دهد در این حالت از 
به این دلیل که بخشی از پایانه های عصبی پوست از بین رفته فرد معمولًا دردی را 
احساس نمی کند. وی تاکید کرد: درمان سوختگی درجه سه، زمانبر است و به 

درمان های طولانی یا حتی عمل جراحی نیاز دارد.
بیگی با بیان اینکه سوختگی درجه چهار عمیق ترین نوع سوختگی است که به 
لایه های مختلف پوست، بافت ها، عضلات و حتی استخوان ها آسیب وارد می کند 
ادامه داد: سوختگی درجه چهار به مراحل مختلف جراحی پلاستیک، ترمیمی 

و زیبایی نیاز دارد و در بسیاری از موارد انجام پیوند پوست و بافت ضرورت دارد.
سرپرستار بخش سوختگی بیمارستان ۱۵ خرداد به اقدامات اولیه در مواجه با 
سوختگی ها اشاره کرد و ادامه داد: در ساعات اولیه بروز سوختگی متوقف کردن 
روند سوختگی )مثل خاموش کردن آتش و یا قطع روند جریان الکتریکی(، خنک 
کردن پوست، جدا کردن لباس و زیورآلات از بدن و نهایتاً انتقال مصدوم به مراکز 

درمانی چهار اقدام ضروری و مهم در سوختگی ها است.
 

متخصص ارتوپدی؛

قولنج شکستن به ستون فقرات
 آسیب می زند

یک متخصص ارتوپدی گفت: بسیاری از افراد عادت دارند برای رفع خستگی 
بدن خود، قولنج بشکنند که این عادت، آسیب زا است.

به گزارش خبرگزاری مهر، علی ترکمان، در گفتگو با رادیو سلامت با بیان اینکه 
صداهایی که در مفاصل ایجاد می شود تقریباً در همه مفاصل از مفاصل انگشتان 
تا ستون فقرات و ناحیه زانو و مچ پا وجود دارد، افزود: این روزها افراد شکستگی 
خستگی  و  درد  احساس  خود  عضلات  در  که  می دهند  انجام  زمانی  را  قلنج 
می کنند، با فشار آوردن به ناحیه مربوطه، باعث شکستن قلنج شده و احساس 
راحتی می کنند. وی ادامه داد: البته این کار، هیچ مشکلی برای افراد ایجاد 
نمی کند و در واقع پاتولوژی یا بیماری به حساب نمی آید؛ اما اگر به طور مرتب افراد 
مجبور هستند، این کار را انجام دهند که به آن آرامش برسند، در طولانی مدت 
به مفاصل و غضروف ها آسیب وارد می کنند؛ زیرا که ما برای این کار به مفاصل 
فشار زیادی وارد می کنیم تا قولنج انجام شود. از این رو تکرار و انجام مداوم آن 
سبب شل شدن مفاصل و آسیب به آنها می شود. ترکمان افزود: خود این حرکت 
)قولنج( که با فشار روی مفصل انجام می شود اگر تکرار و در طولانی مدت استفاده 
شود می تواند به مفصل آسیب بزند. بنابراین پیشنهاد می کنیم که این کار را انجام 
ندهند؛ البته انجام آن اگر به ندرت باشد مشکلی ایجاد نمی کند ولی نباید به این 
قضیه عادت کنیم تا همیشه مجبور باشیم که این کار را انجام دهیم تا احساس 
راحتی کنیم؛ چون اگر این عادت را ترک کنیم به راحتی و بدون انجام این کار 
می توانیم به آن راحتی که مدنظرمان هست، چه از نظر عصبی و چه از نظر 
وضعیت جسمانی برسیم و دیگر نیازی به قولنج نباشد. این متخصص ارتوپدی 
با اشاره به حساس بودن ناحیه گردن در بدن گفت: گردن مهم است؛ به خاطر 
اینکه نقاط گردن نسبت به ستون فقرات کمری، در ناحیه گردن باریک تر است 
و اگر فشارهای خیلی زیاد به ناحیه گردن وارد کنیم ممکن است، که به نخاع و 
ریشه های عصبی هم آسیب بزند. بنابراین در ناحیه ی گردن باید حساس تر باشیم 
و بیش تر دقت کنیم. وی با اینکه بعضی افراد هستند که در موقع ایستادن یه مقدار 
قوز می کنند، ادامه داد: در واقع آن انحناهایی که به طور طبیعی در ستون فقرات 
وجود دارد در این حالت بیش از حد افزایش پیدا می کند یعنی در واقع آن قوزی 
که به طور طبیعی در ناحیه ستون فقرات پشتی وجود دارد و آن گودی یا فرو رفتگی 
که به طور طبیعی در ناحیه ستون فقرات کمری وجود دارد، گاهی اوقات افزایش 
پیدا می کند. اگر ما به طور نرمال ننشینیم و درست نایستیم، ممکن است باعث 
خستگی عضلات و ستون فقرات شود همین امر منجر شود که فرد این احساس 
را پیدا کند که باید یک ماساژ بدنی یا قولنج انجام دهد؛ اما برای این کار بهتر است 
به کلینیک های فیزیوتراپی مراجعه کرد تا با آموزش های صحیح درست ایستادن و 
درست نشستن آشنا شد. ترکمان در پایان اظهار داشت: در واقع صحیح ایستادن و 
صحیح نشستن پارامترهایی دارد که در کلینیک های فیزیوتراپی آموزش می دهند 
تا چطور باید به طور صحیح بنشینیم و چطور به طور صحیح بایستیم. یعنی باید 
عضلات تقویت شوند تا ما بتوانیم آن قامت طبیعی را در موقع نشستن یا راه رفتن یا 
خوابیدن رعایت کنیم و اینها نیاز دارد که یک سری از گروه های عضلانی همچون 
عضلات ناحیه شکم، عضلات بین دو کتف و…، حتماً تقویت شود تا بتوانیم قامت 

نرمالی در موقع فعالیت های روزانه داشته باشیم.

سلامت

روش های بهینه برای کالری سوزی با ورزش؛

این اشتباهات در تمرینات هوازی مانع چربی سوزی می شوند
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در گفت و گو با معلول نخبه علمی قمی مطرح شد:
دوی ماراتن بامانع معلولان برای یک 

زندگی عادی 

معلولین  برای  ما  جامعه  اینکه  بیان  با  قمی  معلول  علمی  نخبه  یک 
تحصیلکرده ارزشی قائل نیست، اظهارکرد: هنگامی که سازمان بهزیستی 
نمی دهد،  انجام  خاصی  کار  دارند  آن  از  انتظاراتی  که  معلول  افراد  برای 

نمی توان از سایر ارگان ها انتظار بهتری داشت. 
براساس این گزارش، معلولین کسانی هستند که برای انجام کارهای روزانه 
خود نیاز به کمک دیگران دارند اما بسیاری از این افراد به انسان هایی که از 
نظر جسمی سالم هستند درس امید و پشتکار می دهند که باید از آنها یاد 
گرفت و به چشم یک فرد ناتوان به آنها نگاه نکرد زیرا توانا بودن و توانا بودن 
فقط در تحرکات جسمانی خلاصه نمی شود و بسیاری از معلولین از افراد 

عادی نیز موفق تر هستند.
باید بدانیم که این افراد مسئول این نقض نیستند و نباید از داشتن یک 
زندگی عادی در جامعه محروم شوند بلکه جامعه و دولت مسئول است تا 
شرایط را به گونه ای فراهم کند که این افراد به صورت عادی به زندگی خود 
بپردازند و کوچکترین کارها برایشان تبدیل به معضلی بزرگ نشود افراد معلول 
نیز مانند سایر افراد جامعه نیازهایی دارند که علی رغم محدودیت های حسی 

حرکتی باید از امکانات اجتماعی و رفاهی برخوردار باشند.
چرا که این افراد حق بهره مندی از خدمات آموزشی و پرورشی بهداشت و 
درمان مسکن و اشتغال امکانات تفریحی و غیره را دارند و کسی نمی تواند 
آنها را از حق مسلم ای که دارند محروم کند توانایی ها و دستاوردهای معلولین 
باید توسط جامعه درج شود و مردم با افزایش آگاهی خود بپذیرند و معلولین 
تفاوتی با سایر افراد جامعه ندارند و حق زندگی آسان چگونه حس ترحم و 

سنگینی نگاه های قضاوت گر را دارند.
در همین راستا با یک دانشجوی فعال ولی معلول به گفتگو پرداختیم تا 

بیشتر در جریان مشکلات جامعه معلولین قرار بگیریم.
صفی اله دماوندی معلول جسمی حرکتی مادرزادی و دانشجوی نخبه مرکز 
علمی کاربردی جهاددانشگاهی قم در گفت و گو با ایسنا قم، درخصوص 
رشته  در  تحصیل  اتمام  از  پس  کرد:  عنوان  خود  تحصیلی  فعالیت های 
به آن علاقه  و  معماری، اکنون درحال تحصیل در رشته گرافیک هستم 

بسیاری دارم و می خواهم از چهره های ماندگار در این زمینه بشوم.
وی درخصوص نگاه جامعه به معلولین افزود: نگاه جامعه به معلولین بسیار 
سرد است و اکثر اماکن دولتی نه تنها باری از روی دوش معلولین برنمی دارند 

بلکه کاری می کنند تا آسیب های روحی آنان بیشتر شود.
دماوندی با بیان اینکه جامعه ما برای معلولین تحصیلکرده هیچ ارزشی 
قائل نیست، توضیح داد: هنگامی که سازمان بهزیستی برای افراد معلول 
که انتظاراتی از آن دارند هیچ کار خاصی انجام نمی دهد، نمی توان از سایر 

ارگان ها انتظار بهتری داشت.
وی کیفیت اجرای قوانین برای معلولین را صفر دانست و ادامه داد: قوانینی 
که خود جامعه برای حمایت برای معلولین نوشته شده را اجرا نمی کنند و 
بعد به همین دلیل دوباره برای همان قوانین اجرا نشده تبصره ماده تعیین 
می کنند. معلول جسمی حرکتی تصریح کرد: در اصناف و اماکن مختلف از 
جمله بانک ها، شهرداری، اداره ها، دانشگاه ها، خیابان ها و غیره برای افراد 
معلول رمپ و جایگاه متناسب با وضعیت آنها وجود ندارد و به همین دلیل 
اکثرا معلولین ویلچری مجبور می شوند از مسیرهای ماشین رو عبور کنند که 
این کار نیز خطرناک است؛ بنابراین بایستی شرایط برای این افراد مناسب 

سازی شود.
وی افزود: در دانشگاه ها نیز وضعیت برای معلولین دانشجو دشوار است و 
این اماکن رمپ ها و آسانسورهای مناسب ندارند و به طور کلی فضای خوب و 

راحتی برای تحصیل افراد معلول وجود ندارد.
از جامعه این است چیزی را که  دماوندی اظهار کرد: تمام خواسته ما 
خود قانون برای افراد معلول تعریف کرده را اجرا و مطابق آن رفتار کنند، 
ولی متاسفانه در ارگان ها و ادارات اشتغال معلولین را نمی پذیرند درحالی 
که باید قانون سه درصد معلولین اجرایی شود، چراکه معلولین و توانمند و 

تحصیلکرده در جامعه کم نیست و فقط نیاز به حمایت دارند.
اینکه شهر قم شهر مناسبی برای معلولین هست یا نیست را نباید از زبان 
آنها شنید. باید مسئولان ومردمی که به سادگی از کنار این اشراف امت می 
گذرند یک روز روی یک ویلچر بنشینند و عصا دست بگیرند و چشم هایشان 
را با چشم بند ببندند و به بانک و اداره و مدرسه و دانشگاه بروند تا ببینند که 
اصلا می توانند خود را از یک خیابان به یک خیابان مجاور برسانند یا خیر؟! 

اگر مسئولان شهر با این چشم های بسته در خیابان عبور کنند متوجه می 
شوند که یک نفر که به خواست خدا یا هر اتفاق دیگری مثل آنها چشم بینا یا 
پای رونده ندارد چگونه باید از این موانع سخت شهری عبور کند تا به مقصد 
خود برسد و آیا اگر به مقصد رسید چه خدماتی در انتظار آنها است. چه روی 
باز و دستور العمل تسهیلگری برای این عزیزان مهیا است تا آنها از آنچه در آن 

حق و سهم ذاتی و ریشه ای دارند استفاده کنند.
آیا قوانین مرتبط به استخدام معلولان در کشور به خوبی اجرا می شود؟ 
اینکه بسیاری از معلولان از سال گذشته در گفتگو با ایسنا از عدم اجرای این 
قانون و مشکلات عظیم معیشتی رنج می برند نشانه خوبی نیست. اینکه 
معلولان ما به دلیل اینکه با ضعف های جسمی روبرو هستند دچار مظلومیت 

های مضاعف هم می شوند خبر اسفباری است. 
از  شهر  اهالی  همه  که  می شود  شیرین  شهر  اهل  برای  زمانی  زندگی 
و  باشند. مشکلات عبوری  این شهر رضایت داشته  در  و زیست  زندگی 
مشکلات  حمایتی،  مشکلات  استخدامی،  مشکلات  شهر،  در  حرکتی 
معیشتی و دارویی و درمانی و آموزشی از جمله مشکلات این قشر مظلوم 

به شمار می روند.
این معلول فعال در جامعه می گوید که مسئولان نه تنها باری بر نمی دارند 
بلکه مشکلات ما را بیشتر هم می کنند یک سخن دردناک و اسفبار است، زیرا 
این قشر به دلیل برخورداری از استعدادهای کم نظیر ثابت شده و علمی در 
عرصه های خاص می توانند به مولدترین نیروهای کشور نیز مبدل شوند. به 
شرطی که با شناسایی ظرفیت های پنهان و آشکار آنها زمینه استفاده بهینه از 

آنها در پست های مهم فنی و علمی و اجرایی در کشور فراهم شود.
چه کسی گفته است که یک معلول نمی تواند یک مدیر موفق و سازنده و یا 
مبتکر باشد؟! چه کسی گفته است که یک معلول نمی تواند یک شخصیت 
اثرگذار درحوزه های علمی و فرهنگی و اجتماعی باشد؟ چنانچه عکس این 
مورد را به کرات در کشور شاهد هستیم؛ پس باید با حمایت از این قشر با 
استعداد و فعال جامعه زمینه افزایش روحیه و فعال سازی بخش مهمی از 

اجتماع را فراهم کرد.

ذوالنوری نماینده قم مطرح کرد:

کاهش سهم ورودی ازسد کوچری
 علت افت کیفیت آب قم 

نماینده قم در خانه ملت گفت:کاهش سهیه آب قم از سدکوچری موجب شد تا برای 
جبران کسری، از آب چاه های استان استفاده شود که به همین دلیل از ابتدای امسال 

شاهد کاهش کیفیت آب شرب استان قم هستیم.
حجت الاسلام و المسلمین مجتبی ذوالنوری پیش از ظهر دوشنبه در برنامه رادیویی 
بی تعارف در خصوص وضعیت آب شرب قم اظهار داشت: احداث سدکوچری در 
راستای انتقال آب به استان قم بوده است اما سهم ورودی آب این سد به قم کاهش 

یافته است و به برخی از شهرهای در مسیر داده شده است.
نماینده قم در مجلس شورای اسلامی گفت: ما در این زمینه با وزارت نیرو چالش 
داریم و مطالبه استان این است که تمامی آب این سد می بایست به استان قم منتقل 
شود اما وزارت نیرو اعلام می کند که موضوع کمبود آب چالشی ملی است و باید برای 
تأمین آب تمامی شهرهای کشور که امروز به دلیل خشکسالی و کاهش بازندگی ها با 

کمبود آب مواجه هستند مدیریت صورت گیرد.
وی ابراز داشت: کاهش سهیه آب قم از سدکوچری موجب شد تا برای جبران کسری، 
از آب چاه های استان استفاده شود که به همین دلیل از ابتدای امسال شاهد کاهش 
کیفیت آب شرب استان قم هستیم که پیگیری این موضوع در دستور کار نمایندگان و 

مدیران ارشد استان قم می باشد.
حجت الاسلام ذوالنوری بیان داشت: در سالهای گذشته بیش از ۵۰ روستای قم با 
تانکر آبرسانی می شدند اما طرح های خوبی برای آبرسانی به روستاهای قم انجام شده 
و برخی طرح های نیز همچنان در حال اجرا است که امید است به زودی به پایان برسد.

کشورتا رسیدن به وضع اقتصادی مطلوب فاصله زیادی دارد
نماینده قم در مجلس شورای اسلامی همچنین در خصوص اقدامات دولت در 
زمینه اقتصاد نیز بیان داشت: هنوز ایده ال ها در عرصه های اقتصادی محقق نشده 
و با نقطه مطلوب فاصله زیادی داریم و ما در این زمینه نقد مشفقانه خود را از دولت در 

تریبون های عمومی و به صورت خصوصی دنبال می کنیم.
وی با بیان اینکه دولت سیزدهم در ابتدای کار خود اقدامات خوبی را صورت داده 
در کشور  نزدیک  آینده ای  در  دولت  اقتصادی  اقدامات  آثار  امیدواریم  افزود:  است 
ملموس شود که البته دولت می توانست در اجرای برخی از اقدامات اقتصادی به شیوه 

بهتری عمل کند.
نماینده قم در مجلس شورای اسلامی بیان داشت: برداشته شدن یارانه نهاده های 
دامی موجب افزایش جهشی قیمت ها در این بخش شد و برخی دیگر از کالاها و 

محصولات نیز به دنبال این افزایش قیمت ها، بالا رفتند.
حجت الاسلام ذوالنوری عنوان داشت: دولت هم اکنون ۱۰ تا ۱۵ هزار میلیارد تومان 
اوراق سررسید شده قبلی را پرداخت می کند و این در حالی است که در ابتدای کار 

خزانه را خالی تحویل گرفته و مشکلات تأمین بودجه داشته است.
طرح های  اجرای  در  اسلامی  شورای  مجلس  افزود:  ملت  خانه  در  قم  نماینده 
اقتصادی همراه دولت خواهد بود و در این سال ها نیز قانون جهش تولید شرکت های 
دانش بنیان، قانون تسهیل کسب و کار و دریافت مجوزها، قانون اصلاح ارزش افزوده و 

قانون جهش تولید مسکن را پیگیری و به تصویب رسانده است.
 

رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم :

راهیان پیشرفت حوزه و دانشگاه فعال شود 
رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم بر لزوم فعال شدن 
راهیان پیشرفت حوزه و دانشگاه تأکید کرد و گفت: ما در حوزه جهاد تبیین باید راهیان 
پیشرفت را که در نگاه دولت مد نظر است، فعال کنیم؛ همچنین دوره های مختلفی 

جهت تربیت راویان راهیان پیشرفت برگزار شود. 
،مصطفی ملائی در نشست مدیر جامعةالزهرا سلام الله علیها با مسئولان و مدیران 
دانشگاه ها و نهادهای مرتبط که به مناسبت وحدت حوزه و دانشگاه در سالن جلسات 
مدیریت جامعة الزهرا سلام الله علیها برگزار شد، با اشاره به جنگ نرم و شناختی که 
امروز از سوی دشمن صورت می گیرد، عنوان کرد: دشمن از تمام ابزارهای خود در 
حوزه جنگ روانی و جنگ شناختی استفاده می کند و به دنبال اعتبار زدایی از چهره 
اسلام و انقلاب اسلامی و اعتبارزایی به چهره خود است، بنابراین نقش و جایگاه حوزه 
و دانشگاه این است که به دنبال اعتبارزایی به جبهه انقلاب و چهره اسلام و انقلاب 
اسلامی و اعتبارزدایی از جبهه و چهره دشمن باشد و این کار از طریق راهبرد حوزه و 

دانشگاه صورت می گیرد.
رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم افزود: این فعالیت ها 
می تواند از طریق فعالیت های کلان استانی و در سطح حوزه و دانشگاه ها به صورت 

خاص انجام شود که در این راستا برنامه ها و پیشنهاداتی وجود دارد.
ملائی با اشاره به برگزاری نمایشگاه ها به منظور اعتبارزایی به اسلام و نظام مقدس 
جمهوری اسلامی، ادامه داد: تکنیکی که در بحث اعتبارزایی و اعتبارزدایی مطرح 
مانند  بصر است،  معنای  به  بیان صورت می گیرد، عیان  و  از طریق عیان  است، 
برگزاری نمایشگاه هایی که بتواند چهره و نقشه های دشمن را تبیین کند؛ ما باید 
به دنبال تبیین چهره دشمن باشیم و از طریق تبیین چهره دشمن به هدف خود 

برسیم.
وی همچنین به برگزاری جلسات و نشست های سواد رسانه ای اشاره کرد و اظهار 
داشت: ما باید در دانشگاه ها زنگ رسانه داشته باشیم و با برگزاری نشست های مختلف، 

سواد رسانه ای دانشجویان را ارتقا دهیم.
نماینده شورای اسلامی شهر قم بر لزوم فعال شدن راهیان پیشرفت حوزه و دانشگاه 
تأکید کرد و گفت: ما در حوزه جهاد تبیین باید راهیان پیشرفت را که در نگاه دولت مد 
نظر است، فعال کنیم و دبیرخانه ای فعال شود؛ همچنین باید دوره های مختلفی جهت 
تربیت راویان راهیان پیشرفت برگزار شود تا به واسطه این اردوهای راویان پیشرفت، 

مسئولیت پذیری در دانشگاه ها و حوزه های علمیه تقویت شود.
ملائی با بیان اینکه دانشجو باید در برنامه های مختلف به عنوان تبیین گر و افسر 
جبهه انقلاب در مساجد و هیئات مذهبی حضور داشته باشد، به مواردی چون لزوم 
ارتباط دانشجویان با کانون های فرهنگی هنری مساجد، سازمان تبلیغات، تولید 
محتوا، دید و بازدید از پروژه ها، دیدار با خانواده معظم شهدا و ارتباط با آنها اشاره 

کرد.
رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم در پایان به حضور 
اساتید کنشگر در دانشگاه ها اشاره کرد و گفت: اساتید باید در دانشگاه ها فعال باشند 

و نقش مؤثر، کنشگر و نقش آفرین در میان جوانان داشته باشند.
 

در نشست مدیر جامعةالزهرا)س( با رؤسای دانشگاه های قم مطرح شد:

پیشرفت و توسعه کشور به تصمیم گیری 
دو نهاد حوزه و دانشگاه بستگی دارد

آستانه  در  )س(  جامعةالزهرا  مدیر  با  قم  استان  دانشگاه   ۳۵ رؤسای  نشست 
گرامیداشت هفته وحدت حوزه و دانشگاه برگزار شد. 

به گزارش خبرگزاری حوزه، نشست مدیر جامعةالزهرا سلام الله علیها با رؤسای 
و  حوزه  وحدت  هفته  گرامیداشت  مناسبت  به  مرتبط  نهادهای  و  دانشگاه ها 
دانشگاه روزدوشنبه در سالن جلسات مدیریت این مؤسسه علمی حوزوی برگزار 

شد.
در این نشست، حجت الاسلام بهمن وحدتی آراسته با بیان اینکه برنامه های مختلفی 
برای دانشجویان در آستانه روز دانشجو و هفته وحدت حوزه و دانشگاه برنامه ریزی شده 
است، اظهار داشت: بسیاری از دانشجویان در مسیر اغتشاشات قرار نگرفتند، اما به 
طور کلی، بین دانشجویان، افرادی به عنوان لیدر و قوه محرکه هستند که باید شناسایی 
شوند و با آنها پدرانه رفتار شود تا در مسیر پیشبرد اهداف انقلاب اسلامی و سرافرازی 

کشور قرار گیرند.
مدیر خدمات اجتماعی، پیشگیری و درمان آسیب ها دفتر اجتماعی و سیاسی 
حوزه های علمیه با اشاره به اینکه دشمن عمیق برنامه ریزی کرده و نباید نسبت به 
این مسئله بی تفاوت باشیم، گفت: اساتید دانشگاه ها باید نسبت به مسائل اخیر 
کشور موضع گیری داشته باشند و نباید بی تفاوت باشند، اساتید باید نسبت به 
هنجارشکنی ها حساسیت نشان دهند، ما نیز باید از ظرفیت اساتیدی که مخاطب 
شناس هستند، استفاده کنیم و دوره هایی برای حضور فعال این اساتید برگزار 

کنیم.
وی با بیان اینکه ما باید دانشجویان انقلابی را شناسایی کنیم، تصریح کرد: ما باید 
به دانشجویان نخبه و انقلابی میدان دهیم و آنها را در عرصه های مختلف فعال کنیم؛ 
همچنین نشست های مشترک و کرسی های آزاداندیشی مشترک بین حوزه و دانشگاه 

می تواند باعث ارتباط گسترده تر بین این دو قشر شود.

روان شناسی زرد مفهومی است که برخی افراد 
برای رد کردن نظریه های ساده روان شناسی که 
عوام پسندانه است به کار می برند، اما آیا درواقع 
و  دارد  وجود  زرد  روان شناسی  نام  به  مفهومی 
سودمند است یا افراد به این وسیله از درمان فاصله 

می گیرند. 
دریافت  و  روان شناسی  به  افراد  آوردن  روی 
مختلف  جوامع  در  معقولی  رویکرد  مشاوره، 
وقوع  از  پس  خصوص  به  که  می شود  محسوب 
پاندمی کرونا در جهان رواج بیشتری پیدا کرده 
در  روان شناسی  جلسه های  از  بسیاری  حتی  و 
همین دوران کرونا به صورت آنلاین و مجازی برگزار 
می شود. اتفاقی که شاید در سال های قبل از کرونا 
معدودی  عده  برای  لوکس  اقدام  یک  عنوان  به 
از افراد محسوب می شد، اما شرایط اجتماعی و 
خانوادگی در دوران کرونا باعث شد که نگاه بدنه 
جامعه به روان شناسی و جلسه های مشاوره قدری 
تغییر کرده و این احساس نیاز به واکاوی ذهن در 

افراد مختلف جامعه شکل بگیرد.
در کشور ما نیز با توجه به شیوع ویروس کرونا، 
تعطیلی مدارس و دانشگاه ها، دورکاری بسیاری 
از افراد جامعه به خصوص در بخش دولتی، حضور 
مختلف  تعارض های  و  خانواده  در  افراد  بیشتر 
روان شناسی  به  نیاز  احساس  این  خانوادگی، 
هرچند  گرفت.  شکل  مشاوره  جلسه های  و 
و  اینترنت  کندی  واسطه  به  اخیر  ماه های  در 
که  واتساپ  مانند  رسان هایی  پیام  فیلترینگ 
عمده روان شناسان برای جلسه های روان درمانی 
غیرحضوری از آن استفاده می کردند، مشکلاتی 
در این زمینه ایجاد شده، اما همچنان جلسه های 
غیرحضوری روان درمانی رونق دارد و بسیاری از 

افراد جامعه از این جلسه ها استفاده می کنند.
نام  به  مفهومی  آیا  که  این جاست  سوال 
روان شناسی زرد وجود دارد؟ آیا مطالبی که عمدتا 
قالب جمله های  و در  درباره روش های موفقیت 
به  و  مجازی  فضای  در  انگیزشی  و  کلیشه ای 
خصوص اینستاگرام ارائه می شود، در دسته روان 

شناسی زرد قرار می گیرند؟
زرد یا عوام پسند

برخی افراد می گویند پیشنهاد راه حل های سریع 
برای مشکلات مهم و دشوار که در قالب جمله های 
انگیزشی ارائه می شود و مورد تایید جامعه علمی 
نیست، نوعی راه به بیراهه رفتن و روان شناسی زرد 
است. ولی نکته این جاست که همین راه حل های 
سریع و جمله های انگیزشی در فضای مجازی و 
اینستاگرام فیلتر شده، مورد استقبال افراد عادی 
خوب  حال  دنبال  به  که  کسانی  و  می گیرد  قرار 
هستند، از این روش ها و جمله ها و صفحه های 

مجازی بدشان نمی آید.
شاید بتوان روان شناسی زرد را این طور تعریف 
حل  برای  سریع  راهکار  یا  روش  هر  که  کرد 
افراد  تمام  برای  واحدی  نسخه  که  مشکلات 
می پیچد و تداومی در درمان و پیگیری فرد از طرف 
یک درمان گر ندارد، در این قالب قرار می گیرد. 
مسیری که چندان مورد تایید جامعه روان شناسان 

اکادمیک نیست.
نازنین آهنگری »دکترای روان شناسی بالینی« 
در  پیگیری  و  تداوم  می گوید:  ایرنا  پژوهشگر  به 
جلسه های روان درمانی اتفاق می افتد و نمی توان 
با  گفت  افراد  به  انگیزشی  جمله های  با  فقط 
دست  می خواهند  هرچه  به  کوشش  و  تلاش 
پیدا می کنند. در واقع در روان شناسی می گوییم 
هر  زندگی  از  قسمت هایی  نشدن،  و  نرسیدن 
فرد است. افراد مختلف با توجه به شرایط فردی 
شرایط  است  ممکن  اجتماعی،  و  خانوادگی  و 
خاص خود را داشته باشند. در جلسه های روان 
و  شده  بررسی  شخص  جزییات  تمام  درمانی 
ریشه های مشکلات واکاوی می شود. این موضوع 
با برخوردهای هیجانی متفاوت است و در واقع باید 
این طور گفت که افراد نیاز به آموزش برای مواجهه 
با مشکلات خود دارند، نه این که مشکلات را انکار 
کرده و روی آن سرپوش بگذارند و فقط جلوی آینه 
به خود القای موفقیت کنند و بگویند به هر چیزی 

که می خواهند، خواهند رسید.
اگر  می دهد:  ادامه  بالینی  روان شناس  این 
مفهومی به نام روان شناسی زرد یا عوام پسندانه را 
بپذیریم، شاید بتوان گفت که روش های سریع و 
در ظاهر زود بازده که منجر به گمراهی افراد شده 
و آنها را از درمان واقعی دور می کند، در این دسته 
قرار می گیرند. در واقع چیزی شبیه به تفاوت دارو 
این روش ها ممکن است  یعنی  و دارونما است. 
در کوتاه مدت به واسطه برخورد هیجانی، آثاری 
دریافت  واقعی  درمان  شخص  اما  باشد،  داشته 
نکرده و مهم تر این که توانایی مواجهه با مشکل و 

حل آن را یاد نگرفته است.
حرف های کپی شده از روی هم

جمله های  که  مجازی  صفحه های  به  اگر 
انگیزشی به اشتراک می گذارند، نگاهی بیاندازید، 
می بینید که ویدیوهای افرادی را منتشر می کنند 
جمله های  و  ندارند  چندانی  بالینی  تجربه  که 
تکراری و کلیشه ای را در قالب های جذابی ارائه 
می دهند. حالا اگر چند صفحه مشابه را دنبال 
ذات  حرف ها  همه  تقریبا  که  می بینید  کنید، 
این  پیاپی  ماه  چند  اگر  اتفاقا  و  دارد  یکسانی 
صفحه ها را بررسی کنید، می بینید که جمله ها به 
صورت مداوم تکراری و دم دستی است و فقط فن 
بیان و جمله بندی و طرح داستانی عوض شده 
است. در واقع حرف جدیدی وجود ندارد و هدف 
فقط کسب درآمد با استفاده از روش های زود بازده 

و نوعی مارکتینگ مجازی است.
علم  با  روان شناسی  جنس  این  عمده  تفاوت 
کارگاه های  و  در جلسه ها  و شرکت  روان شناسی 
در  نیست  قرار  شما  که  است  این  درمانی  روان 
با کلمه ها و جمله های  جلسه های روان شناسی 
این  در  و  شوید  مواجه  شده  کپی  و  تکراری 
جلسه ها، درمان گر روی هر شخص تمرکز کرده و با 

ارزیابی های مناسب شخصیتی، درمانی مناسب با 
همان شخص را در طول زمان دنبال می کند.

آهنگری در این زمینه می گوید: در روان شناسی 
و  شخصیتی  نظر  از  کنندگان  مراجعه  تمام 
می شوند.  بررسی  درونی  و  بیرونی  مواجهه های 
بهترین  شما،  برای  درمان  بهترین  است  ممکن 
درمان برای خواهر یا برادر یا دوست شما نباشد. 
این روند درمانی، زمان بر است و نمی توان ذهن 
یک انسان منحصر به فرد را در قالب مشخصی 
دسته بندی و بسته درمانی خاصی را برای او دنبال 
کرد. بنابراین نمی توان سطح روان شناسی را تا این 
حد پایین آورد که محدود به ارائه راه حل های ساده 

و پیش پا افتاده شود.
با خواندن  ادامه می دهد: حتی نمی توان  وی 
به خود شناسی  روان شناسی  معدود  کتاب های 
به  توجه  با  گر  درمان  زیرا  رسید.  درمانی  خود  و 
تجربه کاری و مواجهه با افراد مختلف و مشکلات 
متعدد و تحصیلات مرتبط، باید شخصیت و ذهن 
هر فرد را در عرض و طول زمان واکاوی کرده و گام 
به گام با او در مسیر درمان پیش برود. پس کپی 
کاری جمله ها در روان شناسی علمی نمی تواند 
و  مشکلات  با  مختلف  افراد  نیاز  پاسخگوی 
در  و  باشد  گوناگون  و شخصیت های  فرهنگ ها 

واقع، کافی نیست.
مثبت اندیشی یا کسب درآمد

در این زمینه باید به این توجه کرد که آیا برچسب 
که  می شود  زده  دلیل  این  به  زرد  روان شناسی 
برخی به خاطر عواید مالی با آن مخالفت می کنند 
و اصولا با مثبت اندیشی مشکل دارند یا این اتفاق 
به طور کلی، نوعی خود گول زنی است. آیا اصولا 
روان شناسی زرد در مسیر کسب درآمد در مدت 
زمان کوتاه حرکت می کند یا علت استقبال افراد از 

این نوع روان شناسی، چیز دیگری است.
باید به این فکر کنیم که چه اتفاقی رخ می دهد که 
افراد به سمت روان شناسی زرد و مسیرهای زود بازده 
می روند و چرا در شرکت های هرمی از همین روش ها 
و روان شناسی زرد برای تربیت افراد جهت فروش 
محصولات استفاده می شود؟ سوالاتی که می تواند 
پاسخ های جالبی برای شناخت بیشتر این روش های 

زود بازده روان شناسی دم دستی داشته باشد.
چرا کتاب های روان شناسی عامه پسند 

رونق دارند؟
نکته جالب توجه دیگر در این زمینه، گرایش و 
توجه به کتاب های روان شناسی عامه پسند است 
روزهای  در  اگر  هستند.  هم  فروش  پر  اتفاقا  که 
اردیبهشت  در  تهران  کتاب  نمایشگاه  برگزاری 
ماه هر سال، سری به این رویداد بزرگ فرهنگی 
عامه  رمان های  کنار  در  که  می بینید  بزنید، 
کتاب های  آشپزی،  آموزش  کتاب های  و  پسند 
روان شناسی عامه پسند نیز فروش بالایی دارند 
این کتاب ها  انتشار  از  ناشران استقبال خوبی  و 
می کنند، زیرا فروش خوب و برگشت هزینه سریعی 

دارد.
نجلا حریری »دانشیار گروه علم اطلاعات و دانش 
شناسی دانشگاه آزاد اسلامی واحد علوم و تحقیقات 
علم  ارشد  »کارشناس  کرکوتی  سارا  و  تهران« 
اطلاعات و دانش شناسی« در تابستان سال ۱۳۹۴ 
در فصل نامه علمی پژوهشی تحقیقات اطلاع رسانی 
و کتاب خانه های عمومی در مقاله ای با عنوان »علل 
عامه  روان شناسی  کتاب های  مطالعه  به  گرایش 

پسند« به این موضوع پرداخته اند.
در این مقاله آمده است: بخش بزرگی از انتشارات 
عامه پسند به موضوع روان شناسی عامه پسند و 
خودیاری اختصاص دارد. این کتاب ها پاسخی به 
عطش جامعه به آگاهی روان شناختی و اشتیاق 
به رشد توانمندی های شخصی است. کتاب های 
عامه پسند انبوه آثاری هستند که بر راه و روش 
»شاد زیستن« و اصول موفقیت در کمترین زمان 
ممکن اصرار ورزیده و با هدف تاثیرگذاری آنی بر 

ذهن مخاطب نوشته شده اند.
بحث  در  نوشته اند:  مقاله  این  در  پژوهشگران 
تجاری و مفهوم عامه این کتاب ها بیشتر به عنوان 
یک  به  شده اند.  شناخته  خودیاری  کتاب های 
تعبیر، نویسندگان روان شناسی عامه، مشاوران یا 
سخنرانانی هستند که عموما نه به دلیل تحصیلات 
خود  از  که  تصویری  سبب  به  بلکه  دانشگاهی، 
می شوند.  شناخته  شناس  روان  داده اند،  نشان 
بنابراین انتظار می رود که بن مایه این نوع کتاب ها 
به معنای وسیع کلمه علمی نباشد. گاهی نیز در 
این کتاب ها اصول علمی به زبان ساده تر توصیف 
برای  علمی  ارزش  است  ممکن  اما  می شوند، 
مخاطب عام که عمل گرایانه به مطالعه می پردازد، 
نداشته باشند. روان شناسی عامه پسند به مفاهیم 
که  می کند  اشاره  شناختی  روان  شده  ساده 
می توانند مفاهیمی تایید نشده و توام با کج فهمی 

یا سوء تفسیر باشند.

مطالعه  سرانه  ما  کشور  در  این که  مهم  نکته 
بسیار پایین است و از طرفی مطالعه کتاب های 
دارد.  چشم گیری  رواج  پسند  عامه  روان شناسی 
گواه این ادعا، وجود انواع کتاب ها با موضوع های 
خودیاری و راه های موفقیت در پیشخوان کتاب 
فروشی ها است. انتشار روز افزون این کتاب ها و 
توجه به آن، نشان می دهد که مطالعه کتاب های 
روان شناسی عامه پسند در زمینه کتاب خوانی و 

سطح مطالعه اهمیت ویژه ای دارد.
روان شناسی  علمی  انجمن  گزارش  طبق 
در  که  پژوهشی  نتایج   ،۲۰۰۹ سال  در  آمریکا 
مورد اثربخشی عبارت های مثبت در کتاب های 
خودیاری انجام شد، حاکی از این بود که تکرار 
جای  به  نفس،  عزت  کننده  تقویت  عبارت های 
نتایج مثبت، کاهش عزت نفس را به دنبال داشت. 
غیرمنطقی  و  نابه جا  عبارت های  تکرار  یعنی 
خودیاری در افرادی که عزت نفس پایینی دارند، 

تحریک افکار منفی را موجب می شود.
پژوهش کاشمن در سال ۱۹۹۰ که بر مفید یا 
تمرکز  پسند  عامه  روان شناسی  بودن  غیرمفید 
روان شناسی  که  می رسد  نتیجه  این  به  داشت، 
عامه پسند هیچ کاربرد علمی در زندگی روزمره 
ندارد. با این حال، نتایج برخی پژوهش های دیگر 

از سودمندی این کتاب ها حکایت دارد.
بر این اساس مشاهده می شود مهم ترین دلیل 
فردی برای مطالعه کتاب های روان شناسی عامه 
کمترین  و  است  فراغت  اوقات  کردن  پر  پسند، 
میانگین نیز مربوط به این است که »می خواهم 
و  توانایی ها  از  ساده،  رهنمودهای  آموختن  با 
را  استفاده  بیشترین  خود  بالقوه  ظرفیت های 

بکنم«.
نکته جالب در این پژوهش که در سال ۱۳۹۳ 
کتاب های  طرفداران  که  است  این  شده  انجام 
روان شناسی عامه پسند در ایران نیز در رویارویی با 
مشکلات زندگی به استفاده از راهکارها و فنون ارائه 

شده در این نوع کتاب ها علاقه دارند.
هرچند به این گزارش ارتباطی ندارد، اما جالب 
است بدانیم بر اساس پژوهش رضوانی بروجنی در 
سال ۱۳۸۷ که با موضوع نقد و تحلیل رمان های 
عامه پسند فهیمه رحیمی، نسرین ثامنی و زویا 
پیرزاد و با تاکید بر اهمیت و تاثیر نقد و تحلیل در 
پیش رفت ادبیات داستانی انجام گرفت، مخاطب 
این نوع آثار تنها به دنبال پیگیری روند روزانه زندگی 
خود در این آثار بوده و با خواندن رمان عامه پسند 

سرگرم می شدند.
دلیل استقبال از کتاب های روان شناسی زرد

پرسشی که اینجا مطرح می شود این است که 
نویسندگان  یا  روان شناسان قلابی  ادعاهای  اگر 
کتاب های زرد تا این حد بی پایه و اساس است، چرا 

با اقبال مخاطبان مواجه است؟
محمدرضا رئیسی »روان شناس« پیش از این در 
پاسخ به این سوال نوشته بود برای پاسخ به این 

پرسش مهم باید دو نکته را در نظر قرار داد:
یا  کتاب ها  این  جذب  که  افرادی  بیشتر   .۱
در  یا  که  هستند  افرادی  می شوند،  سخنان 
گردابی از مشکلات فردی و اجتماعی گیر کرده 
یا دنبال پیمودن راه صد ساله در یک روز هستند؛ 
طبیعی است که این افراد حوصله بررسی علمی و 
موشکافانه مشکل خود را ندارند و جذب سخنان 

فریبنده مدعیان می شوند.
زرد،  کتاب های  نویسندگان  یا  سخنرانان   .۲
و  حیرت آور  مثال های  بیان  با  می کنند  تلاش 
بیشتر غیرواقعی، هیجان دادن به لحن و نوشته 
خود، تکرار جملات روحیه بخش و عبارات مثبت، 
ابتدا تنور احساسات مخاطب را خوب داغ کنند، 
آن گاه چرندیات خود را می چسبانند! واضح است 
و احساس است،  اوج هیجان  وقتی مخاطب در 
قدرت استدلال منطقی او کم شده و پذیرنده هر 
تنها  نه  روش  این  بود.  خواهد  غیرواقعی  ادعای 
در محتواهای قلابی و زرد روان شناسی، بلکه در 
عرفان های کاذب و منحرف نیز کاربرد فراوانی دارد.

نتیجه گیری
به طور کلی می توان این طور نتیجه گرفت که 
روان شناسی زرد و داده ها و کتاب هایی که در این 
زمینه در اختیار مخاطب قرار می گیرد، سودمندی 
کم یا متوسطی دارند. یعنی این نوع از روان شناسی 
که نمی توان آن را چندان علمی دانست، به عمق 
سطح  به  صرفا  و  ندارد  توجهی  فردی  مشکل 
می پردازد و در نتیجه فرد نمی تواند به این واسطه، 
مشکل خود را شناسایی کرده و با آن مواجه شده و 
آن را حل کند یا با آن کنار بیاید. همچنین خواندن 
کتاب های روان شناسی یا در معرض این جنس از 
داده ها قرار گرفتن به تنهایی و بدون بهره مندی 
از یک روان شناس، نمی تواند سودمندی مناسبی 
برای افراد داشته باشد و فقط در حد سرگرمی باقی 

می ماند.

درگفت و گو بایک روان شناسی بالینی  بررسی شد؛

روی دکه روان شناسی زرد؛ ریشه های جاذبه و علل دافعه 
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عضو هیات علمی دانشگاه چمران معتقد است:طبقه متوسط طبق محاسبات 
و برآوردها به شدت لاغر و کوچک شده است و حتی می توان تا دهک ششم را در 
دهک درآمدی پایین تلقی کرد و از بین رفتن طبقه متوسط تبعات اجتماعی بلند 

مدت نگران کننده ای خواهد داشت.
طبق آماری که از سوی مرکز آمار در اولین روز آذر ماه منتشر شد، نرخ تورم سالانه 
آبان ماه ۱۴۰۱ برای خانوارهای کشور به ۴۴ درصد رسیده است که رشد ١.١ 

درصدی را نسبت به مدت مشابه ماه گذشته تجربه کرده است.
تورم که سایه سیاه خود را دهه ها است بر سر اقتصاد ایران انداخته است در 
کلی ترین بیان به معنای افزایش مداوم قیمت ها در یک دوره زمانی مشخص است؛ 
در ایران تورم به تملک دولت درآمده است به این معنا که دولت با چاپ پول و سرعت 
بخشیدن به افزایش قیمت ها نوعی مالیات از شهروندان اخذ می کند و نوعی 
جریان انتقال ثروت از سوی کسانی  که درآمدهای ثابت دارند به سوی کسانی که 
افزایش حجم نقدینگی به آنها تعلق می گیرد ایجاد می کند و به شکاف طبقاتی 

دامن می زند.
به گزارش خبر آنلاین ،آنچه که تورم را ترسناک می کند، همبستگی بالای آن با 
فقر است به این معنا که با افزایش نرخ تورم از قدرت خرید مردم کاسته می شود و 
خط فقر روز به روز بالاتر می رود؛ پس از آنکه فرامرز توفیقی، رییس کمیته دستمزد 
کانون شوراهای اسلامی کار، خط فقر نسبی خانوارها در ایران را ۱۸ میلیون و 
۲۹۰ هزار تومان اعلام کرد، وحید محمودی، اقتصاددان اعلام کرد که خط فقر 
مطلق برای یک خانوار دو نفره ساکن شهر تهران، ۳۲ میلیون تومان و برای خانوار 
روستایی در استان تهران نیز ۱۵ میلیون و ۷۰۰ هزار تومان تخمین زده می شود و 

با این حساب نیمی از جمعیت ایران زیر خط فقر مطلق هستند.
مرتضی افقه، کارشناس اقتصاد توسعه و استاد دانشگاه شهید چمران اهواز، 
در گفت و گو با خبرآنلاین و در واکنش به آمارهایی که در خصوص خط فقر ارائه 
می شود؛ گفت:" در ایران برای اندازه گیری خط فقر استاندارد خاصی وجود ندارد 
و مطالعات مختلف با روش های مختلفی در این خصوص صورت می گیرد اما با 
توجه به شرایطی که وجود دارد به نظر می آید که آمارهای منتشر شده مبنی بر 
خط فقر ۳۲ میلیون تومانی برای یک خانوار دو نفره ساکن شهر تهران به واقعیت 

نزدیک باشد."

دهک دهمی ها ۱۵ برابر دهک اول درآمد دارند
افقه در خصوص آمارهای تورمی آبان ماه که از سوی مرکز آمار ارائه شد؛ گفت:" 
یکی از معیارهای شکاف طبقاتی نسبت دهک دهم به دهک اول است و افزایش 
آن نشان دهنده افزایش فاصله طبقاتی است که در حال حاضر در کشور به ۱۵ 
رسیده است؛ به این معنی که دهک دهمی ها ۱۵ برابر بیشتر از دهک اول کسب 

درآمد می کنند و هر چقدر این عدد کمتر باشد نشان دهنده فاصله طبقاتی کمتر 
و هر چقدر بیشتر باشد نشان دهنده فاصله طبقاتی بیشتر است و ایران در حال 

حاضر از جمله کشورهایی است که در آن این عدد بالا است."
او در ادامه گفت:" ساختارها در حال حاضر در کشور در جهت تجمع ثروت در 
دست اقلیتی است که محرومیت انبوهی از مردم از تولید ملی را در پی خواهد 
داشت و دهک دهم از جمله افرادی هستند که می توان آنها را ابرثروتمند تلقی کرد 
و حتی اختلاف ثروت این دهک از سایر دهک های پردرآمد و ثروتمند نیز بسیار 

زیاد است."
بخشی از اعتراضات به نابرابری درآمدی باز می گردد

افقه در ادامه در خصوص تبعات شکاف طبقاتی گفت:" این شکاف طبقاتی 
عوارض اجتماعی و فرهنگی گسترده ای دارد که سال ها است نمود و بروز پیدا 
کرده است و بخشی از ریشه اعتراضات فعلی را نیز می توان در نابرابری درآمدی 
و فقر و متراکم شدن ثروت در بخشی کوچکی از جامعه جست وجو کرد که همسو 

شدن آن با خواسته های اجتماعی منجر به انفجار خشم شده است."
دهک ششمی ها نیز از جمله کم درآمدها هستند

این کارشناس اقتصاد توسعه در دامه در خصوص جایگاه طبقه متوسط در 
تقسیم بندی دهک ها گفت:" طبقه متوسط طبق محاسبات و برآوردها به شدت 
لاغر و کوچک شده است و حتی می توان تا دهک ششم را در دهک درآمدی پایین 
تلقی کرد و از بین رفتن طبقه متوسط تبعات اجتماعی بلند مدت نگران کننده ای 
خواهد داشت." افقه در خصوص تبعات گستردگی فقر در جامعه گفت:" فقر 
یک عامل بازدارنده برای رشد و پیشرفت اقتصادی است و فاصله طبقاتی کارایی 
و مشارکت در فرایند توسعه را مختل می کند. فقر از جنبه های مختلف بر رشد 
اقتصادی تاثیر می گذارد؛ یکی از جنبه تاثیر بر رشد فکری و جسمی کودکان است 
که به دلیل تغذیه نامناسب در دوره کودکی و عدم تامین نیازهای لازم در میان مدت 
و بلند مدت رخ می دهد و افراد نمی توانند در فرایند توسعه مشارکت داشته باشند 
و از طرف دیگر احساس تبعیض و نارضایتی منجر به کاهش بهره وری افراد خواهد 
شد و عملا بهره وری لازم مانند یک فرد در شرایط عادی را از بین خواهد برد و چه به 
صورت مستقیم و یا غیر مستقیم گسترش فقر بر کاهش رشد اقتصادی و نابرابری 

به صورت یک دور باطل اثرگذار خواهد بود."

شش دهک از مردم ایران کم درآمد هستند؛

وزیر ارتباطات اعلام کرد:هشداریک اقتصاددان نسبت به وضعیت طبقه متوسط

ورشکستگی مخابرات درصورت عدم 
تأمین منابع لازم

 وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات معتقد است اگر برای مخابرات منابع تامین 
نشود، عملا ورشکست می شود و از آنجاکه اپراتورهای دیگر نیز از مخابرات سرویس 
دریافت می کنند با مشکل روبه رو می شوند؛ این موضوع مربوط به امروز نیست و در 

شهریور ماه ابلاغ شده بود. 
به گزارش ایسنا، عیسی زارع پور -وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات اظهار کرد: 
طی ۱۱ و ۱۲ سال گذشته تعرفه مخابرات افزایش پیدا نکرده بنابراین امکان توسعه 
وجود ندارد؛ بارها نیز در کمیسیون های مجلس حاضر شدیم تا پاسخگوی این باشیم 
که چرا مخابرات حقوق پرسنل را پرداخت نمی کند، چرا ایثارگران را تبدیل وضعیت 
نمی کند،و... هزینه های مخابرات افزایش پیدا کرده اما درآمدها و تعرفه های آن طی 

۱۰ سال ثابت مانده است.
تومان  هزار  داد: ۱۰  ادامه  می کرد،  صحبت  ملت  خانه  با  گفت وگو  در  که  وی 
شهرستان، ۱۵ هزار تومان مرکز استان و ۲۰ هزار تومان نیز برای تهران آبونمان در 
نظر گرفته شده البته این رقم حداقل کارکرد است به این معنا که فردی که پیش از 
این در تهران ۳۰ هزار تومان پول تلفن پرداخت می کرده، هنوز نیز ۳۰ هزار تومان 
می پردازد و مبلغ اضافه ای نمی دهد و فردی که در شهرستان تاکنون ۱۰ هزار تومان 
پول تلفن می داده هنوز نیز ۱۰ هزار تومان می دهد اما فردی که کمتر از این اعداد 
استفاده کند، حداقل مبلغ از وی گرفته می شود زیرا هزینه نگه داری هر خط تلفن 
برای مخابرات بیش از ۲۵ تا ۳۰ هزار تومان است و از آنجاکه مخابرات اکنون نمی تواند 
این رقم را تامین کند، امکان توسعه وجود ندارد و در تهران نمی تواند خط تلفن واگذار 
کند و با وجوداینکه گذشت چندماه اما مخابرات هنوز نتوانسته حقوق پرسنل را 

پرداخت کند.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در پاسخ به این پرسش که آیا افزایش آبونمان تلفن 
ثابت نباید در بودجه دیده می شد، توضیح داد: این موضوع به بودجه ارتباطی ندارد 
و وزارت ارتباطات متولی تعرفه گذاری است حتی این موضوع در ستاد تنظیم بازار 

نیز تایید شده است.
وی درباره اظهارنظر شورای رقابت درباره افزایش تعرفه تلفن ثابت، گفت: شورای 
رقابت با مخابرات اختلاف حقوقی دارد و موضوعات پیش آمده ارتباطی با این 
مباحث ندارد؛ ما براساس مصوبه شورای رقابت این تصمیم را گرفتیم زیرا تلفن 
انحصاری است و شورای رقابت باید درباره آن اظهار نظر کند، شورای رقابت در 
خرداد ماه سال گذشته دستورالعملی را تصویب و چارچوبی را برای نرخ گذاری 
مخابرات تعیین کرد ما نیز براساس این چارچوب قیمت گذاری کردیم البته شورای 
رقابت معتقد است این مصوبه مربوط به سال ۱۴۰۰ بوده و این موضوع برای امسال 

باید در شورای رقابت بررسی می شد که این موضوع نیز قابل حل است.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات تصریح کرد: مخابرات برای توسعه و ارائه سرویس 
بهتر به مردم نیازمند منابع است که یا دولت باید این منابع را تامین کند یا درآمدهای 
بتواند  باید  و  شده  واگذار  و  بوده  خصوصی  شرکتی  مخابرات  یابد؛  افزایش  آن 

هزینه های خود را تامین کند.

رئیس هیات مدیره انجمن صنفی گاوداران:

نهاده هست، ولی نقدینگی نیست!

رئیس هیات مدیره انجمن صنفی گاوداران ضمن اشاره به اینکه تاکنون دامی صادر 
نشده است، گفت: مشکلی در تامین نهاده دامی نداریم. در حقیقت نهاده به میزان 
کافی وجود دارد ولی نقدینگی نیست و چون صادراتی نیست دامداران تحت فشار 

قرار گرفته اند. 
احمد مقدسی در گفت وگویی، در تشریح آخرین وضعیت صادرات دام سنگین 
گفت:به دلیل اینکه عوارض صادراتی دام سنگین کیلویی ۱۶ هزار و ۷۰۰ تومان 
عملا صادرات صرفه اقتصادی ندارد و تاکنون نیز حتی یک راس دام صادر نشده 
است. وی ادامه داد: این عوارض در بودجه سنواتی  و در مجلس دیده شده و حذف 
آن باید در مجلس صورت بگیرد. بنابراین تصور نمی کنیم که امسال بتوان این 
عوارض را حذف کرد. رئیس هیات مدیره انجمن صنفی گاوداران با اشاره به اینکه 
قیمت هرکیلو دام سنگین ۸۲ تا ۸۵ هزارتومان است، گفت: در تامین نقدینگی 
مشکلات بسیاری داریم. زیرا وقتی ارز ۴۲۰۰ تومانی قطع شد قیمت نهاده ها نیز ۶ 
برابر شد. به گفته وی قرار بود دولت در راستای حمایت از دامداران و تقویت نقدینگی 
آنها ۲۰ هزار میلیارد تومان را تامین کند که از این عدد تاکنون ۱۰ هزار میلیارد تومان 
تامین شده است. وی در پایان گفت: مشکلی در تامین نهاده دامی نداریم. در 
حقیقت نهاده به میزان کافی وجود دارد ولی نقدینگی نیست و چون صادراتی نیست 

دامداران تحت فشار قرار گرفته اند.
 

مدیرعامل شرکت ملی نفت عنوان کرد

آغاز برداشت از فاز ۱۱ پارس جنوبی
 در آینده نزدیک

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران با اشاره به اینکه عملیات متعددی در عسلویه و 
خلیج  فارس در حال اجراست گفت: حفاری چهار حلقه چاه طرح توسعه فاز ۱۱ 
میدان مشترک گازی پارس جنوبی در مرحله نهایی قرار دارد؛ خط لوله دریایی آن 

تکمیل شده است و به زودی برداشت گاز از فاز ۱۱ آغاز خواهد شد.
محسن خجسته مهر در نشست تودیع و معارفه رئیس حراست این شرکت گفت: در 
آستانه ورود به زمستان در شرکت ملی نفت ایران روزانه بیش از یک میلیارد مترمکعب 
گاز تولید می شود و آمادگی حداکثری وجود دارد تا مردم در سراسر ایران از آرامش 
نسبی در زمستان امسال برخوردار باشند. وی  با بیان اینکه کار توسعه میدان نفتی 
آزادگان جنوبی با شتاب هر چه تمام تر در حال انجام است، افزود: یکی از مهم ترین 
اولویت های ما تولید حداکثری و توسعه شتابان همه میدان های مشترک نفت و گاز 

است.
تولید ۱6 هزار بشکه نفت از میدان های اسفند و سیوند

خجسته مهر با بیان اینکه تعدادی از طرح های EPD و EPC در مرحله بهره برداری 
است، گفت: هفته گذشته برداشت از میدان های اسفند و سیوند با رقم روزانه ۱۶ 
هزار بشکه آغاز شد و آماده بهره برداری رسمی آن هستیم. وی تأکید کرد: چند طرح 

دیگر نیز در این بخش بهمن ماه امسال به بهره برداری رسمی خواهد رسید.

یک کارشناس حوزه کار با اعلام شرط استقبال کسب و کارها 
از پلتفرم های داخلی و تاثیر فراوانی اعضا در بازارسازی، گفت: 
برای آنکه مردم و کسب و کارها از فضای پلتفرم های داخلی 
استقبال کنند باید ضمن بالا بردن کیفیت و سرعت و ایجاد بازار 
عرضه محصولات و خرید و فروش آسان، قابلیت ها و امکانات 

ویژه ای برای پیام رسان ها و پلتفرم های داخلی درنظر گرفت. 
و  درباره حضور کسب  ایسنا،  با  در گفت وگو  نجف  حمید 
کارهای مجازی در پلت فرم های داخلی اظهار کرد: در بحث 
حضور افراد و مشاغل اینترنتی در پیام رسان ها و پلتفرم های 
داخلی چند نکته باید مورد توجه قرار گیرد. اولین نکته بحث 
کیفی سازی این پلتفرم ها است. علیرغم سرمایه گذاری کلانی 
گرفته  انجام  داخلی  پلتفرم های  روی  گذشته  سال های  که 
است، متاسفانه خروجی کار آن چیزی نبوده که دنبال کرده ایم 

و روی کیفیت آنها باید کار شود.
تقویت قابلیت ها و ویژگی های کاربردی پلتفرم های داخلی

و  پلتفرم ها  سمت  به  قبل  سال  چند  داد:  ادامه  وی 
برنامه هایی  و حتی  اپلیکیشن های داخلی حرکت کرده ایم 
طراحی شده که شبیه پلتفرم های خارجی باشد یا جایگزین   
اینستاگرام و واتساپ شود ولی از نظر کاربردی هنوز به این 
قابلیت نرسیده اند که نیازهای بخش اعظمی از مخاطبان را 

پوشش بدهند.
این کارشناس حوزه کار افزود: دومین نکته این است که 
در اپلیکیشن ها و پلتفرم های خارجی با یک بازار بین المللی 
مواجه هستیم. یعنی مخاطبینی که در شبکه های اجتماعی 
حضور دارند از کشورهای مختلف هستند و همه در یک بازار 
بین المللی قرار دارند. ما می خواهیم که افراد را از یک ارتباط 
بین المللی وارد حوزه شبکه های داخلی کنیم و بگوییم در این 
بستر فعالیت کنند و کسب و کارشان را ادامه دهند. طبعا برای 
این کار باید امکانات، زیرساخت ها و بسترهای شکل گیری 

چنین شبکه ای را تقویت کنیم.
جلب اعتماد کاربران نسبت به حفظ اطلاعات

 نجف سومین نکته را بحث اعتماد و اطمینان کاربران دانست 
و گفت: بعضا این نگرانی وجود دارد که اطلاعات افراد مورد 
دستبرد یا سوء استفاده واقع شود بنابر این باید اپلیکیشن ها و 
پلتفرم های داخلی از ضریب اطمینان بالایی برخوردار باشند تا 
حفظ اطلاعات افراد صورت گیرد و نسبت به این مساله به مردم 

و مخاطبین شفاف سازی شود.
این کارشناس حوزه کار، فراوانی اعضا در پلتفرم ها را شرط 
بازارسازی دانست و گفت: در حال حاضر برخی از پلتفرم های 
خارجی بالای ۵۰۰ میلیون نفر عضو دارند و هرچه تعداد اعضا 
بیشتر باشد در جذب کسب و کارها و کسب درآمد اثرگذارتر 

است چون این تعداد کاربران است که بازار را می سازد.
وی متذکر شد: پلتفرم های داخلی باید هم از نظر کمی 
و  و هم سرعت  رقابت کنند  پلتفرم های خارجی  با  و کیفی 
قابلیت و امکانات مشابه با پلتفرم ها و پیام رسان های خارجی 
را داشته باشند تا افرادی که می خواهند کسب و کار خود را 
در شبکه های داخلی گسترش بدهند این اطمینان را پیدا 
کنند که از نظر اقتصادی، کاری و اطلاع رسانی چنین فضایی 

برایشان فراهم شده است.
شرط استقبال کسب و کارها از پلتفرم های داخلی

و  داخلی  پلتفرم های  به  کارها  و  کسب  اقبال  شرط  نجف 
موفقیت آنها را ایجاد بازاری برای عرضه محصولات و خرید و 
فروش آسان و فراهم کردن بسترهایی همچون سرعت بالا و 

امکانات ویژه عنوان کرد.
این کارشناس حوزه کار متذکر شد: در حال حاضر کدام 
تعریف  برایش  اگر بیست میلیون مخاطب  پلتفرم است که 
کنیم بتواند این فراوانی را پوشش دهد و دچار اختلال یا وقفه 
در فعالیت نشود؟ بخشی از فضای اشتغال کشور را اینترنت 
و شبکه های مجازی به خود اختصاص داده اند بنابر این باید 
روی این بخش بیش از پیش توجه و تمرکز کرد، ضمن آنکه 
تنها سرمایه گذاری کافی نیست و باید به سمت کیفی سازی 
در طراحی و پشتیبانی این پلتفرم ها و بازارسازی برای خرید و 

فروش کالا و خدمات برویم.
موفقیت و رشد پلتفرم های فردی و شرکتی 

وی با بیان اینکه پلتفرم هایی که به شکل فردی سرمایه گذاری 
شده اند موفقیت و رشد بیشتری داشته اند، تاکید کرد: در 
پلتفرم هایی که به شکل فردی یا شرکتی طراحی شده اند و 
بیشتری  و استقبال  بازتاب  الگوبرداری قرار گرفته اند،  مورد 
تا  گیری  شکل  و  طراحی  مرحله  از  چون  هستیم  شاهد  را 
پشتیبانی و خدمات پس از فروش روی آن فکر شده است 
به  پلتفرم هایی که  قرار است  و  اپلیکیشن ها  ولی در زمینه 
حالت گروهی و شبکه های اجتماعی فعالیت کنند و افراد در 
 آن تبادل اطلاعات داشته باشند و خرید و فروش کنند، کمی 

مشکل داریم و باید بیشتر تقویت شوند.
با اشاره به شکل گیری  پایان  این کارشناس حوزه کار در 
قرار  ارتباطات  عصر  در  گفت:  جهانی"  "دهکده  پدیده 
لذا  است  شده  تبدیل  جهانی  دهکده  یک  به  دنیا  و  داریم 
کوچکترین خبر در چنین فضایی با سرعت نور انتشار می یابد 
و محدودیت در دسترسی ها چندان کارساز نیست؛ بنابر این 
به جای محدودیت باید به دنبال راهکارهایی باشیم که از این 
فضا حداکثر استفاده را ببریم، نقاط ضعف را جبران کنیم و 

جایگاهی برای خودمان متصور باشیم.

یک کارشناس حوزه کار مطرح کرد:
شرط استقبال مردم و کسب و کارها از پلتفرم های داخلی

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک شماره  ۲۵۲۷ مکرر تبدیل شده به 
۳۱۲۷/۲۰ اصلی واقع در بخش دو ثبت قم)آدرس:۳۰ متری کیوانفر،کوچه ۲۶ کوچه ۵ پلاک ۵(که بنام خانم سروناز 
خانی فرزند صادق میباشد درجریان ثبت است که به علت عدم حضور مالک ویا نماینده قانونی تحدید حدود بعمل 
نیامده از طرفی مطابق ماده ۱۵ قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود لذا طبق تبصره ماده ۱۳ قانون تعیین تکلیف اراضی 
وساختمانهای فاقد سند رسمی وبنا به تقاضای مالک مذکور به شماره وارده ۲/۲۵۳۱۳-۱۴۰۱/۰۹/۰۷ تحدید حدود 
اختصاصی پلاک مذکور در روز یکشنبه مورخ ۱۴۰۱/۱۰/۱۸ ساعت ۸/۳۰ الی ۱۲/۳۰ ظهر در محل وقوع ملک 
انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین ومجاورین یا وکیل ویا نماینده قانونی می رساند که در روز و ساعت مقرر در 
آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت یک ماه 
خواهد بود و اعتراضات مالکین ومجاورین طبق ماده ۲۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً طبق تبصره 
ماده واحده مصوب ۷۳/۲/۲۵ معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی 

تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند./ن
 )م الف ۱۵9۴۳(
تاریخ انتشار آگهی: سه شنبه ۱۴0۱/09/۱۵
عباس پور حسنی حجت آبادی-رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

--------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر باینکه آقای احمد محمد صادقی به موجب وکالتنامه ۳۱۴۷۵ مورخ ۱۴۰۱/۰۸/۲۳دفتر ۳۶ قم و برابر درخواست 
شماره۱۴۰۱/۳۷۳۷-۱ مورخ ۱۴۰۱/۰۸/۲۵ با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق تقاضای سند المثنی که مفقود 
شده را نموده و اعلام نموده سند مالکیت ششدانگ پلاک ۱۸۵/۱۹۶/۷۲۹ اصلی بخش پنج ثبت قم بنام آقای علی 
اکبر عبداللهی ثبت و ذیل دفترالکترونیک ۱۳۹۷۲۰۳۳۰۰۰۱۰۱۱۹۲۷۵ثبت و سند مالکیت بشماره ۱۹۸۷۸۳ صادر 
شده است که به علت سهل انگاری مفقود گردیده است یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی 
وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ 
روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر 

نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف ۱۵۹۴۴(

رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
مهدی زارع شحنه-رئیس اداره ثبت اسناد واملاک منطقه یک قم

--------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

سند مالکیت ششدانگ پلاک ۲۴۵۲/۴/۳۸۷- اصلی واقع در بخش ۲ ثبت قم در صفحه ۵۱۷ دفتر ۳۱۳ ذیل ثبت 
۵۴۹۸۵ به نام معصومه عرب با فرانی ثبت و سند مالکیت بشماره مسلسل ۰۰۷۸۶۷ صادر وتسلیم شده است سپس از 
طرف ایشان اعلام گردیده استکه به علت جابجائی سند مالکیت مذکور مفقود گردیده است، لذا به استناد تبصره یک 
اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در ۱ نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد 
خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتباً به این اداره اعلام 
وارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور اسناد 
مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد پلاک باقی مانده ۱۸۷۰/۳۱/۸۵ اصلی به پلاک ۱۸۷۰/۳۱/۸۵/۸۷۱ 

اصلی تبدیل شد.)م الف ۱۵۹۴۵(
عباس پور حسنی حجت آبادی-رییس ثبت اسناد منطقه دو قم

--------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

خانم بتول هندیانی با ارائه دوبرگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته سند مالکیت تکبرگی یک سهم مشاع از ۹ 
سهم ششدانگ پلاک ۲۲۹۸/۱۹ اصلی واقع در بخش ۲ ثبت قم در دفتر الکترونیکی ۱۳۹۵۲۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۶۹۴ 
بشماره سریال ۸۶۶۳۳۵ د ۹۴ بنام بتول هندیانی صادره وتسلیم شده که نامبرده اعلام داشته سند مالکیت دراثر 
اسباب کشی مفقود گردیده. لذا مراتب به استناد تبصره ۱ اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در۱نوبت به تاریخ 
ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک 
خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار 
گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./

)م الف ۱۵۹۴۶(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
عباس پور حسنی حجت آبادی-رییس ثبت اسناد منطقه دو قم

معاون وزیر نفت: 

افزایش مصرف؛ تولید بنزین سوپر را متوقف کرد 
مدیر عامل شرکت پالایش و پخش فراورده های نفتی گفت: در حال حاضر بنزین 
تولیدی در ۸ کلان شهر با استانداردهای یورو ۴ تولید و توزیع می شود و هیچ مشکلی 

از این بابت نیست، یعنی خللی در کیفیت این سوخت حاصل نشده است. 
جلیل سالاری  در گفت وگویی، درباره عدم توزیع بنزین سوپر در جایگاه های عرضه 
سوخت و توزیع برخی مکمل ها از سوی تعدادی جایگاهداران، اظهار داشت: استمرار 
مصرف بالای بنزین و اجرای برنامه های تعمیرات اساسی و اضطراری در دو پالایشگاه 
امام خمینی )ره( شازند و اصفهان، باعث شد تولید بنزین سوپر موقتاً متوقف شود. اما 
با پایان این تعمیرات و در صورت کنترل مصرف، می توان تولید و توزیع بنزین سوپر را 

آغاز کرد.

وی ادامه داد: عمده بنزین تولیدی و توزیعی در کشور از نظر کیفی و شاخص های 
زیست محیطی از قبیل بنزن، گوگرد، ترکیبات آروماتیک و اولفین در حد مجاز و مطابق 

با استاندارد یورو ۴ است، 
مدیر عامل شرکت پالایش و پخش فراورده های نفتی تاکید کرد: توزیع بنزین در ۸ 

کلان شهر نیز مطابق با استاندارد یورو ۴ است.
وی افزود: موضوع دیگر بابت عدم توزیع بنزین سوپر در جایگاه ها این است که همه 
ساله در ۶ ماه دوم سال به دلیل کاهش سفرهای برون شهری میزان مصرف بنزین 
کاهش چشم گیری نسبت به ۶ ماهه اول داشت اما امسال میزان مصرف کماکان 

بالای ۱۰۰ میلیون لیتر در روز باقی مانده است.

سالاری تصریح کرد: در حال حاضر بنزین تولیدی در ۸ کلان شهر با استانداردهای 
یورو ۴ تولید و توزیع می شود و هیچ مشکلی از این بابت نیست، یعنی  خللی در کیفیت 

این سوخت حاصل نشده است.
وی خاطرنشان کرد: ما باید بتوانیم پاسخگوی افزایش تقاضا باشیم و تولید و تامین 
سوخت مورد نیاز در اولویت قرار دارد، در صورت کنترل مصرف، تولید بنزین سوپر نیز 

از سر گرفته خواهد شد.
 معاون وزیر نفت در مورد استفاده برخی جایگاه داران و فروش جداگانه مکمل ها به 
مشتریان گفت: کیفیت بنزین تولیدی کشور از استاندارد مورد نیاز  برخوردار بوده و 

نیازی به هیچ نوع افزودنی موسوم به مکمل با اضافه کردن به باک خودرو ندارد.
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عضو هیات مدیره باشگاه استقلال توضیحاتی را در خصوص جلسه  یکشنبه شب 
گذشته و موضوعات مختلف این باشگاه ارائه کرد. 

محمد مومنی در گفت وگویی، در خصوص جلسه  یکشنبه شب گذشته اعضای 
هیات مدیره باشگاه استقلال، اظهار داشت: جلسه خوبی برگزار شد و همه راضی 
بودند. اعضای هیات مدیره همکاری خوبی را با علی فتح الله زاده دارند. مصوباتی که 

اتخاذ شد می تواند کمک حال مدیریت باشگاه در پیشبرد اهداف مالی باشد.
وی افزود: اعضای هیات مدیره به فتح الله زاده کمک می کنند تا در زمینه های 
مختلف تصمیمات لازم را بگیرد و مشکلات مالی را برطرف کند. تلاش مدیرعامل 
و معاونین او نیز می تواند کمک حال بازیکنان برای رفع مشکلات مالی شان باشد. 
همچنین در این جلسه مدیرمالی باشگاه گزارشی را ارائه کرد که نسبت به اتفاقات 
اخیر مشخص شد هزینه های انجام شده طبق روال و دستورات باشگاه بوده است. 
شاید مقداری دچار مشکل شدیم اما در این میان پولی جا به جا نشده است. همه 
موارد، هزینه کرد باشگاه بوده است. عضو هیات مدیره باشگاه استقلال تصریح کرد: 
در مجموع امیدواریم همه این اقدامات به اتفاقات خوب برای باشگاه منجر شود و 

بدهی های جاری باشگاه را پوشش بدهیم.  به جز برخی بدهی های گذشته مانند 
بدهی استراماچونی و پادوانی و همچنین دو سه مورد داخلی، باشگاه بدهی آنچنانی 
از گذشته ندارد. با اینحال به خصوص اگر بدهی استراماچونی پرداخت نشود اتفاقات 
بدی می افتد. جا دارد وزیر ورزش هم نگاه ویژه ای به استقلال داشته باشد تا بتوانیم 

این مشکلات را مرتفع کنیم.
به فتح الله زاده اختیار تام دادیم

مومنی در مورد جذب اسپانسر برای باشگاه استقلال، گفت: در این مورد ما به 
مدیرعامل باشگاه اختیار تام دادیم تا خودش قرارداد ببندد. 

وی در خصوص اینکه باشگاه استقلال در کنار جذب اسپانسر به دنبال تهیه وام 
نیز بود، عنوان کرد: گرفتن وام بدهی می آورد. خود فتح الله زاده موافق وام گرفتن 
نیست. او ایده دیگری دارد و تلاش می کند راه مثمر ثمری را برای رفع مشکلات 

مالی پیدا کند. 
مدیرعامل با اماراتی ها مذاکره می کند

عضو هیات مدیره باشگاه استقلال در مورد اینکه پرداخت قسط انتقال مهدی 

قائدی به تاخیر افتاده و باشگاه باید جریمه این دیرکرد را بپردازد و شایعاتی نیز پیرامون 
جدایی این بازیکن به وجود آمده، گفت: قائدی جدا نمی شود. قرار است مذاکره ای 
با باشگاه شباب الاهلی انجام شود. فتح الله زاده و شاید یکی از معاونین اش در این 
مذاکره حاضر شوند اما نوع مذاکره مشخص نیست. یعنی معلوم نیست که حضوری 

صحبت کنند با به صورت تلفنی و مجازی باشد.
باشگاه  می شود  گفته  اینکه  و  محبی  محمد  جدایی  شایعات  مورد  در  مومنی 
سانتاکلارا اولتیماتوم داده و خواهان بازگشت این بازیکن شده، عنوان کرد: ادله ای 
که این گفته ها را تایید کند، در باشگاه وجود ندارد. مدیرعامل هم در این مورد چیزی 
را مطرح نکرده است. در جلسه دیشب هم صحبتی در مورد محبی نشد، در صورتیکه 
اگر این اتفاق افتاده بود حتما باید این موضوع در جلسه هیات مدیره مطرح می شد. 
ما بخشی از این پول را پرداخت کرده ایم و برای پرداخت بقیه آن هم تلاش کردیم اما 
به دلیل مسائل بانکی هنوز تایید نشده است. وقتی پول رد و بدل شده یعنی قرارداد 

اجرایی شده است.
وی در گفت و گو با فارس تصریح کرد: هواداران نگران نباشند. با تلاش  های 
مدیرعامل باشگاه مشکلات رفع می شوند. این حواشی همیشه وجود داشته اند و 
نباید آن ها را جدی گرفت. فتح الله زاده از جنس این باشگاه است و با روش های 

خودش می داند کارش را چگونه پیش ببرد تا به هدف مورد نظر برسد.
کسی به استقلال کمک نمی کند

عضو هیات مدیره باشگاه استقلال در مورد اینکه شایعه شده اگر فتح الله زاده 
نتواند منابع مالی لازم را فراهم کند استعفا می دهد، گفت: من در این زمینه چیزی 
نشنیده ام. تمام تلاش ما و مدیرعامل برای این است که بتوانیم منابع مالی را فراهم 
کنیم. اینطور نیست که پول کلانی در باشگاه وجود داشته باشد. کسی هم به ما 
کمک نمی کند. راه های درآمدزایی دست خودمان است. بنابراین هیات مدیره باید 
کمک حال مدیرعامل باشگاه باشد. در کل چیزی در مورد استعفای فتح الله زاده 

نشنیده ام و این موضوع را تکذیب می کنم.
بازیکنان تیم، ما را بیشتر درک کنند

مومنی در خصوص پرداخت مطالبات ارسلان مطهری و اینکه چه زمانی حقوق 
بازیکنان تیم پرداخت می شود، اظهار داشت: ارسلان مطهری شرایط ویژه ای 
داشت و به همین خاطر پولش پرداخت نشده بود اما با تلاش های مدیرعامل 
به  ملزم  ما هم  و  دارند  بازیکنان حق  پرداخت شد. همه  او  به  مبلغی  باشگاه 
انجام تعهدات مالی در قبال آن ها هستیم اما بچه ها هم باید ما را بیشتر درک 
کنند. وظیفه داریم تعهدات مان را انجام بدهیم اما واقعا کارمان سخت است. 
تمام تلاش های ما نیز برای رفع مشکلات بازیکنان و شاد کردن دل هواداران 
است. ان شاالله در روزهای آینده اقداماتی صورت می گیرد تا مطالبات بازیکنان 

پرداخت شود.

محمد مومنی :

وزیرورزش باید نگاه ویژه ای به استقلال داشته باشد  امیرمهدی زاده کاراته کای قمی: 

 هدفم کسب بهترین نتیجه
 در قهرمانی آسیاست

دارنده ۲ مدال و یک برنز جهان با اشاره به جو صمیمانه در تیم ملی کاراته، گفت: 
به دنبال کسب بهترین نتیجه در رویدادهای پیش رو هستم. 

امیر مهدی زاده در گفتگویی، درباره شرایط تیم ملی کاراته پیش از اعزام به 
رقابت های قهرمانی آسیا، اظهار کرد: خدا را شکر شرایط خیلی خوبی داریم، در 
این ۳ یا ۴ مرحله اردوی تیم ملی تمرینات خوبی را پشت سر گذاشتیم و از هر نظر 

آماده حضور در مسابقات قهرمانی آسیا هستیم.
دارنده ۲ مدال طلا و یک برنز جهان، افزود: در این میان به یک مسابقه تدارکاتی 
در روسیه نیز اعزام شدیم که عملکرد خوبی داشتیم و من هم توانستم نمایش 
خوبی داشته باشم. این مسابقات خیلی به روند آماده سازی تیم کمک کرد تا 
پیش از قهرمانی آسیا با نقاط ضعف و قوت خود هر چه بیشتر آشنا شویم. انشالله 
هفته آینده به مسابقات آسیایی ازبکستان اعزام می شویم و امیدوارم بهترین نتیجه 

ممکن را کسب کنیم.
کاراته کای وزن ۶۷- کیلوگرم تیم ملی، درباره شرایط خود نیز خاطرنشان کرد: 
خوشبختانه وضعیت خوبی دارم و خدا را شکر از روند آماده سازی که پشت سر 
گذاشتم راضیم. امیدوارم در مدت باقیمانده نیز همین روند را ادامه بدهم و در 

ازبکستان بهترین نمایش را داشته باشم.
مهدی زاده درباره حواشی بوجود آمده طی یکی دو سال اخیرو انتقاداتش نسبت 
به برخی مسائل، گفت: به هر حال این مسائل در ورزش و همه رشته ها وجود دارد، 
من یک سال نبودم و دوباره به تیم ملی دعوت شدم. در مسابقات روسیه هم نمایش 
خوبی داشتم و دوباره به تیم ملی دعوت شدم. این مسائل هم جزئی از ورزش 
است. من دیگر به این مسائل فکر نمی کنم و دنبال این هستم که در مسابقات 
پیش رو بهترین نتایج را کسب کنم. همه هدفم این است که بهترین نتیجه را بگیرم 

و به چیز دیگری فکر نمی کنم.
وی تصریح کرد: کادر فنی تیم ملی و در راس آن ها آقای هروی در این مدت 
زحمات زیادی کشیدند و تمرینات خیلی خوبی داشتیم. امیدوارم تیم ملی در 
مسابقات قهرمانی آسیا بهترین نتیجه را کسب کند و همه بچه ها مزد زحماتشان 

را بگیرند.
مهدی زاده در پایان با تاکید بر جو بسیار خوب تیم ملی کاراته، گفت: در اردوی 
تیم ملی جو دوستانه  بسیار خوبی برقرار است، من با برخی از بچه ها بالای ده سال 
در اردوها زندگی کرده ام. خدا را شکر جو تیم ملی خیلی خوب است و همه انگیزه 

زیادی دارند تا در مسابقات قهرمانی آسیا به بهترین نتیجه برسند.

مقابل سازمان فرهنگی، هنری، ورزشی شهرداری قم رقم خورد؛

پیروزی تیم فوتسال خانه مطبوعات قم
 در سومین دیدار تدارکاتی

تیم فوتسال خانه مطبوعات استان قم که برای شرکت در مسابقات کشوری جام 
شهدای رسانه آماده می شود یکشنبه ١٣ آذر ماه به دیدار تیم سازمان فرهنگی، 

هنری، ورزشی شهرداری قم رفت.
 به گزارش.ایمان ، تیم فوتسال خانه مطبوعات قم در این مسابقه که در سالن 

شهیدان جعفری نیا برگزار شد با نتیجه ٧ بر ۴ به پیروزی رسید. 
اشرفی، صفایی، گودرزی، علی اصغری، افشار، عجمی، باقری، خواجوی، 
حسامی نژاد و اسماعیلی به مربی گری وحید غیاثی و سرپرستی سید محمد 
حجار حسینی اعضای تیم فوتسال خانه مطبوعات قم را در این دیدار تشکیل می 

دادند. 
حجت الاسلام سید احمد طباطبایی نژاد مدیر عامل سازمان فرهنگی، هنری و 
ورزشی شهرداری قم، حجت الاسلام علی اسماعیلیان معاون مطبوعات و تبلیغات 
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم و فخرالدین یوسف پور مدیر خانه 

مطبوعات قم میهمانان این دیدار دوستانه بودند. 
گفتنی است نخستین دوره مسابقات سراسری فوتسال خبرنگاران کشور تحت 
عنوان شهدای رسانه  بهمن ماه امسال ویژه بزرگداشت محمد مهدی شریفی 

خبرنگار شهید قمی به میزبانی خانه مطبوعات استان قم برگزار می شود.

با توجه به افتخارات اخیر؛

آزمون جام جهانی برای ستاره سنگین 
وزن کشتی ایران

ملی پوش سنگین وزن تیم ملی کشتی آزاد کشورمان به عنوان یکی از ستاره های 
جوان و آینده دار حاضر در جام جهانی ۲۰۲۲ آمریکا از هم اکنون مورد توجه اهالی 

کشتی و تیم های رقیب است.
براساس این گزارش ،رقابت های جام جهانی کشتی آزاد طی روزهای ۱۹ و ۲۰ 
آذر ماه در آمریکا برگزار می شود و این در حالیست که تیم ملی کشورمان با تیم های 
ژاپن و منتخب جهان همگروه شده و در گروه بعدی نیز تیم های آمریکا، گرجستان 
و مغولستان قرار دارند. بدین ترتیب احتمال رویارویی تیم های ایران و آمریکا در 
فینال بسیار زیاد است و همین موضوع حساسیت های جام جهانی امسال را 

دوچندان کرده است.
با وجود جذابیت و اهمیت تمامی دیدارهای اوزان دهگانه بین تیم های ایران 
و آمریکا یکی از کشتی ها از حساسیت بیشتری برای اهالی کشتی و مدعیان 
خارجی برخوردار است که آن کشتی همان مبارزه وزن ۱۲۵ کیلوگرم خواهد 
بود. وزنی که امیررضا معصومی ستاره جوان و آینده دار سنگین وزن کشتی آزاد 
کشورمان باید در آوردگاهی بزرگ به میدان برود و مسیر پیروزی و پیشرفت خود را 

همچنان با درخشش ادامه دهد.
امیررضا معصومی فرزند فردین معصومی از قهرمانان اسبق کشتی ایران و 
جهان است که طی یکسال گذشته موفق شده به یکی از مدعیان سنگین وزن 
ایران و جهان بدل شود و حتی خود را مدعی رقابتهای جهانی و المپیک نیز 

بداند.
نوجوانان  رقابتهای  در  قهرمانی  عنوان  کسب  از  معصومی  افتخارات  مسیر 
جهان آغاز شد و سپس او توانست در مرحله نهایی انتخابی تیم ملی بزرگسالان 
هم با شکست یداله محبی به مصاف امیرحسین زارع برود. معصومی کمی بعد 
در مسابقات جوانان جهان هم موفق به کسب مدال طلا و عنوان قهرمانی شد 
و در روندی صعودی و امیدوارکننده، توانست دو ماه بعد، مدال طلای قهرمانی 

امیدهای جهان را هم از آن خود کند.
بی تردید او هم اکنون یکی از ستاره های سنگین وزن ایران و جهان است که 
مدعیان جهانی با جدیت بیشتری او را زیر نظر دارند و به خوبی بر توان فنی و 

فیزیکی او واقف هستند.
کشورمان  آزاد  کشتی  اعزامی  وزن  سنگین  تنها  حالا  معصومی  امیررضا 
به جام جهانی است که با توجه به احتمال رویارویی تیم های ایران و آمریکا 
در فینال، باید به مصاف کشتی گیر سنگین وزن میزبان برود در سوی دیگر 
میدان نیز هایدن زیلمر و نیک گویازدوسکی از تیم آمریکا برای مبارزه در وزن 
۱۲۵ کیلوگرم حضور دارند که یکی از آنها حریف رودرروی معصومی در فینال 

خواهد بود.

ایمان / رضا ملکی
وقتی صمیمیت و یکرنگی ودرآغوش گرفتن بچه های 
دوست داشتنی دهه ۵۰ -۶۰ فوتبال قم را می بینی که 
به بهانه شروع مسابقات کهن کسوتان درکنار هم قرار 

میگیرند لذتی وافر وجودت را فرا می گیرد.
چرا که  اگر مستطیل سبز، بوی چمن و توپ جادوئی 
نبود شاید سالهای سال از یکدیگر خبر نداشته باشیم و 
بهانه شروع این مسابقات می تواند بهترین امتیاز برای 
کسانی باشند که در طول گذر زمان ونگاه به گذشته 

همواره الگوی اخلاق و ادب در مستطیل سبز بوده اند.
 کنار زمین را که می بینی  داماد،پسر،نوه و بستگان پیشکسوتان برای دیدن بازی عزیزشان به استادیوم آمده اند و چه زیباست 
که نوه دوست داشتنی بازیکن،بازی پدربرگ خود را می بیند و در ذهن اش صلابت،فروتنی وانگیزه پدربزرگی را مشاهده می 
کند که باعث غرور و افتخار وی است. دیدن این اتفاقات خوب و دیدنی دل انسان را شاد می نماید چون هدف برگزارکنندگان 

این بازیها تنها ایجاد فضای مودت،صمیمیت و دوستی اهالی گذشته فوتبال است و هدفی جز آن ندارند.
متاسفانه با گذشت ۴ هفته از شروع این رقابتها شاهد چند اتفاق تلخ دراین مسابقات بودیم. توهین به داوران جوان این 
بازیها،جائی که سیاه جامگان می آیند تا درس اخلاق را از ما قدیمیها بیاموزند به هیچ وجه زیبنده نیست الفاظ رد و بدل شده  

به هیچ وجه در شان محیط مقدس و پاک زمین فوتبال نیست.
برد و باختها درطول ۵۰ ساله گذشته تنها تصویری کم رنگ در ذهن ما نقش بسته اند و از هیاهوی آن دوران خبری 
نیست،قهرمانیها و مقامها همه به فراموشی سپرده شدندولی هنوز یاد و خاطره رفتارهای فوتبالیست های بااخلاق در یادها 
ماندگار و فراموش نشده است. نوشته پیش رو برای نگارنده که بیش از ۴۵ سال در فوتبال این شهر نفس کشیده تنها این نکته را 

یادآوری می نماید که اخلاق را فراموش نکنیم و حواسمان به نوه ها و کوچلوهای کنار زمین باشد همین و بس.

ایمان / رضا ملکی
تلاشهای بسیار عباس رحمانی بازیکن قدیمی و مربی با 
اخلاق و با دانش فوتبال قم درطول سالها مدیریت کانون 
مربیان فوتبال قم ستودنی بود.این وظیفه در سال جدید 
به مهدی رضائی از مربیان اخلاق مدار،فهیم و با دانش 
فوتبال ولایت سپرده شد تا مربیان تلاشگر قمی بتوانند 
با تعامل با این کانون در مسیر پیشرفت دانش فنی قرار 
گیرند. استاد رضا کردی،دکتر پورکیانی،رضا ملکی،رضا 
بختیاری،حسین گنجیان و یوسفی با کارنامه ای درخشان 
در فوتبال و سنگر دانشگاهی عصای دست رضائی شدند 

تا این کانون بتواند در مسیر صحیح و درست خود قرار گرفته و رنگ و بوئی تازه در مسیر دانش افزائی مربیان ایجاد نماید.
نشست هم اندیشی بر این اصل استوار بود که اگر تعامل بین هیئت فوتبال و کانون نباشد مسیر حرکت با دست انداز از روبرو 
خواهد شد.در جشن فوتبالی هیئت فوتبال آنجا که نفرات مشخصی به سالن زیبای دانشگاه پردیس دعوت شده بودند خبری 

از حضور مدیر کانون و اعضاء آن نبود و این باعث رنجش شد.
دکتر باقری رئیس هیئت فوتبال قم خود از سنگر مقدس دانشگاه سالها کار تعلیم جوانان برومند ایران زمین را عهده دار 
بوده و هست او خوب می داند که تعامل داشتن با گروهی که مورد وثوق اهالی فوتبال بوده و کارنامه ای درخشان از خود در 
فوتبال ولایت باقی گذاشته اند می تواند عصای دست او در مسیر روبه پیشرفت مربیان فهیم قمی باشد. استاد دکتر پورکیانی 
با مدیریت والا و شایسته در سطح دانشگاهی کشور،استاد رضا کردی مدرس فدراسیون و افتخار مربیان قمی در قطر،استاد 
حسین گنجیان مربی فهیم و مسئول کمیته مربیان فوتبال قم،استاد رضا بختیاری از دانش آموختگان فوتبالی قم در مستطیل 
سبز،استاد مهدی رضائی مسئول خدوم این کانون و یوسفی جوان با آینده ای روشن در مسیر مربی گری فوتبال آمده اند تا 

درکنار هیئت فوتبال باشند و ما این انتظار را از هیئت فوتبال داریم که حتما نگرشی اصولی به مورد اشاره شده داشته باشد.

به بهانه برخی اتفاقات درمسابقات پیشکسوتان فوتبال قم؛
پیشکسوتان باید الگوی اخلاق باشند

در نشست هم اندیشی کانون مربیان فوتبال  استان قم مطرح شد؛
تعامل هیئت فوتبال و کانون  تضمینی برای پیشرفت مربیان فهیم قمی

در  تیم هایشان  ترکیب  در  روزها  این  که  ستاره هایی 
زندگی  کودکی  دوران  در  می درخشند،  قطر  جام جهانی 
عجیبی داشته اند و هرگز تصور نمی کردند از میان آن همه 

رنج و فقر به اینجا برسند.
از این  از بینندگان  براساس این گزارش، شاید بسیاری 
موضوع غافل هستند که ستارگانی که در جام جهانی قطر 
درخشیدند، و ممکن است لقب آقای گل رقابت ها را بگیرند، 
خودشان هرگز تصور نمی کردند که به اینجا برسند و وقتی 
زندگی آنها را بررسی کنیم، متوجه می شویم که در گذشته در 
فقر طاقت فرسا به سر می بردند. اما در حال حاضر به لطف 
تلاش و پشتکار مداوم برای رسیدن به موفقیت، از وضعیت 

خود لذت می برند.
رحیم استرلینگ از نظافت دستشویی ها تا ستاره شدن

ستاره های  درخشان ترین  از  یکی  استرلینگ  رحیم 
انگلستان در جام جهانی ۲۰۲۲ قطر است. او وقتی هشت 
در  یتیم  استرلینگ  داد.  دست  از  را  پدرش  که  بود  ساله 
کینگستون جامائیکا زندگی می کرد و آینده او کاملًا مبهم 
بود. او با مادر بزرگش زندگی می کرد و فقدان پدر برای وی 
بسیار سخت بود. در پنج سالگی به همراه مادرش به لندن 
رفت و آنجا با مشقت زندگی بیشتر آشنا شد. مادرش در 
کنار ادامه تحصیل، در یک شغل پاره وقت، دستشویی های 
هتل ها را پاک می کرد و رحیم نیز در این امر به آن کمک 
می کرد. این زندگی سخت، استرلینگ را بر آن داشت تا به 
صورت جدی به کاری که در آن مهارت داشت، بپردازد و 
آن فوتبال بود. او در تمرین ها و تست های ورزشی زود خود 
را به عنوان استعداد برتر معرفی کرد و توسط باشگاه های 

انگلیسی جذب شد تا به اینجا برسد.
بویاکو ساکا و مهاجرت به انگلیس به سبب فقر

ستاره انگلیسی بویاکو ساکا در جام جهانی ۲۰۲۲ قطر 
نگاه ها را به خود جلب کرد. زندگی ساکا که در کودکی با فقر و 
در جوانی با تبعیض نژادی همراه بود، اصلًا ساده نبود. وی در 
سال ۲۰۰۱ از پدر و مادر نیجیریه ای که به انگلیس مهاجرت 
کرده اند، به دنیا آمد. با وجود مشکلات مادی و اجتماعی، 
پدر و مادرش تصمیم می گیرند که ساکا در رسیدن به هدفش 
که فوتبالیست شدن است، کمک کنند. او در همان دوران 
کودکی درخشان ظاهر شد و در هفت سالگی به باشگاه 
آرسنال پیوست. در فینال یورو ۲۰۲۰، ساکا به شکلی عجیب 
مورد هجوم نژادپرستان انگلیسی قرار گرفت، به طوری که تا 
همین امروز تحت تاثیر آن شعارات و هجمات نژادپرستی قرار 

دارد. ساکا که در کودکی فقر و تنگدستی را تجربه کرده بود، 
در کارهای خیریه زیادی شرکت می کند.

امباپه؛ ترکیبی از فقر و گریه
کیلیان امباپه، ستاره فعلی تیم ملی فرانسه و بهترین گلزن 
فعلی جام جهانی ۲۰۲۲، هرگز تصور نمی کرد که این افتخار 
را کسب کند، زیرا کودکی سختی را در محله فقیرنشین 
بوندی پاریس سپری کرد. او از پدر کامرونی به نام ویلفرد، و 
مادر الجزایری به نام فائزه به دنیا آمد اما شرایط سخت زندگی 
مانع از رسیدن وی به شکوه فوتبال نشد. شاید نزدیکی محل 
زندگی وی به ورزشگاه استاد دو فرانس یا عشق به کریستیانو 
رونالدو که او را الگوی خود قرار داده بود، باعث شد امپاپه 

فوتبالیست بزرگی شود.
زیادی کشید.  رنج  ابتدا  در  و  نبود  راحت  کیلیان  مسیر 
پدرش می گوید: »در شروع حضورش با موناکو به عنوان 
بازیکن اصلی محسوب نمی شد و کیلیان هر روز به خاطر این 
موضوع گریه می کرد«. شاید فقر و گریه به ساخت او کمک 
کرده است، به خصوص برای بازیکنی که همه از او انتظار 

دارند یکی از اسطوره های فوتبال باشد.
والنسیا مهاجم اکوادور: از فروش شیر تا اولین گلزن 

جام جهانی ۲0۲۲
مهاجم ملی پوش اکوادوری، پس از موفقیتش در زدن دو 

گل برای کشورش در افتتاحیه جام جهانی قطر، گل سوم 
را مقابل هلند نیز به ثمر رساند. والنسیا ۳۳ ساله مسن ترین 

بازیکنی شد که اولین گل جام جهانی را به ثمر رساند.
پیش از دستیابی به این موفقیت، داستان زندگی او پر 
از رنج بود. او در زاغه های سن لوریزو اکوادور در جست و 
جوی زندگی، مانند سایر کودکان آرزوی ثروتمند شدن در 
فوتبال را در سر می پروراند، اما پدرش نمی توانست برای 
او توپ بخرد. بنابراین از یک تکه پارچه برای او یک توپ 
درست کرد و با این وجود، فقر مانع از شکوفایی استعداد 

فوتبالش نشد.
او به تیم نوجوانان زیر ۲۰ سال کارائیب پیوست و از اینجا 
سفر خود را به سوی افتخار و نوشتن تاریخ آغاز کرد. او در 
جام جهانی ۲۰۲۲ قطر درخشان ظاهر شد و گلزن ترین 

بازیکن اکوادور شد.
مسی پول برای خرید دارو نداشت

لیونل مسی اسطوره ای جاودانه در دنیای فوتبال باقی 
خواهد ماند، اما موفقیت او هرگز رنج های دوران کودکی 
وی را پنهان نمی کند. او در کودکی با فقر و بیماری دست 
و پنجه نرم می کرد. وقتی هشت ساله بود، به باشگاه نیوولز 
اولد بویز پیوست، اما یکی از پزشکان این باشگاه متوجه شد 
که لیونل از کمبود هورمون رشد رنج می برد که باعث شده او 

از بقیه بچه ها کوچک تر به نظر برسد. در نتیجه این امر، پدر و 
مادرش تصمیم گرفتند پسرشان را با تزریق هر شب هورمون 
رشد تحت یک درمان قرار دهند، اما بعد متوجه شدند که 
این درمان بسیار گران است و نمی توانند برای ادامه آن پول 

تامین کنند.
به  بود،  آمریکا  دلار  هورمونی ۱۵۰۰  آمپول  یک  قیمت 
از  و  کردند  رها  را  او  آرژانتینی  های  باشگاه  دلیل  همین 
سرنوشت  ابتدای  در  جوانی  پسر  به  مبلغ  این  پرداخت 
فوتبالش بود، خودداری کردند. اما بعدا فرصتی پیش آمد تا 
او را به آکادمی »لاماسیا« بارسلونا معرفی کنند. سپس  او به 
اسپانیا سفر کرد و از اینجا تاریخ یکی از مهمترین و بهترین 

بازیکنان تاریخ فوتبال آغاز شد.
کریستیانو رونالدو؛ به علت فقر نزدیک بود بمیرد

کریستیانو رونالدو، رکورد جدیدی را در جام جهانی ۲۰۲۲ 
قطر در استادیوم ۹۷۴ به ثبت رساند و » اولین بازیکن تاریخ 

شد که در ۵ دوره متوالی جام جهانی گلزنی می کند«.
تاریخچه ای که رونالدو در دنیای فوتبال نوشت در تاریخ این 
بازی سحر انگیز ماندگار خواهد ماند. زیرا او یکی از اسطوره 
های تاریخ فوتبال است، اما داستان موفقیت او نیز بدون 

رنج، فقر و محرومیت نبود. 
رونالدو در سال ۱۹۸۵ در شهر فونچال در جزیره مادیرا 
او  شد،  متولد  کشاورز  پدری  و  آشپز  مادری  از  پرتغال  
کوچکترین فرزند خانواده بود. خانواده رونالدو از فقر رنج 
می بردند به طوری که مادرش می خواست او را سقط 
کند و در آن زمان به دکتر گفت که در فرانسه به عنوان 
خدمتکار مشغول به کار است تا پولی به دست بیاورد و 
او قادر نیست بارداری را کامل کند و این کودک را به دنیا 

بیاورد.
رونالدو جام جهانی کم فروغی را پشت سر گذاشت 

استعداد فوتبالی کریستیانو علیرغم فقر فوق العاده بود و 
پدرش با وجود شرایط سخت به او کمک کرد به همین دلیل 
در سن ۷ سالگی به تیم آندورینیا پرتغال پیوست و با وجود 
سختی ها فوتبالش را آغاز کرد و خودش آن دوران را به یاد 
می آورد و می گوید: »  ۱۲ ساله بودم و  زندگیم خیلی سخت 
بود چون پول نداشتم، هر وقت احساس گرسنگی می کردم 
به یک همبرگر فروش معروف که نزدیک ما بود، می رفتم و 

پسماند همبرگرها را می خوردم«.
 رونالدو می گوید: والدینم دلیل فقیر به دنیا آمدن من 
نبودند، اما مطمئناً دلیلی خواهند بود که من ثروتمند بمیرم.

مسی پول خرید دارو را نداشت؛

زندگی عجیب ستاره های جام جهانی
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سخنگوی وزارت امورخارجه گفت: مقامات آمریکایی می دانند ایران در زیر فشار 
و با تهدید حاضر به مذاکره و امتیاز نیست، توافق منطق خود را دارد و موضع ایران با 

مذاکرات برجام کاملًا روشن است. 
ناصر کنعانی  پیش از ظهر روز دوشنبه در نشست خبری هفتگی با خبرنگاران که 
در محل وزارت امورخارجه برگزار شد، در پاسخ به سوالی در مورد مواضع متفاوت 
آمریکایی ها در قبال ایران گفت: اولویت آمریکا مذاکرات نیست و تمرکز بر مسائل ها 
دیگری است. تناقض رفتاری و دوگانگی گفتاری در مواضع اعضای غربی برجام و 
مشخصات دولت آمریکا وجود دارد. به ویژه دوگانگی در عمل و عدم التزام عملی به 
تعهدات برجام از سوی دولت آمریکا بود که چنین روند نامناسبی را در توافقنامه برجام 
ایجاد کرد و هم مانع بهره برداری جمهوری اسلامی ایران از منافع و مزایای اقتصادی 
برجام شد و هم راهکارهای چند جانبه بین المللی را برای حل و فصل موضوعات 
پیچیده بین المللی مورد تردید و تشکیک قرار داد و دچار اختلال کرد و این نتیجه 
عملکرد سوء دولت آمریکا است که می بایست مسئول و پاسخگویی رفتار و اقدامات 

غیر مسئولانه خودشان در این رابطه باشند.
ایران متعهد به برجام بوده و به تعهدات خود عمل کرده است

وی تاکید کرد: مقامات آمریکایی می دانند ایران در زیر فشار و با تهدید حاضر به 
مذاکره و امتیاز نیست، توافق منطق خود را دارد و موضع ایران با مذاکرات برجام کاملًا 
روشن است. ایران متعهد به برجام بود به تعهدات خود عمل کرد و دولت خاطی و 
نقض کننده برجام دولت آمریکا بود و در این ارتباط کشورهای اروپایی عضو برجام هم 
متاسفانه به تعهدات خود عمل نکردند و نتوانستند خروج یکجانبه و غیرقانونی آمریکا 
از برجام را جبران کنند. سخنگوی وزارت امورخارجه افزود: ایران همچنان به روند 
مذاکره پایبند است و به دنباله به سرانجام رساندن برجام است. برجام نیاز جمهوری 
اسلامی نیست، نیاز غرب و نیاز اروپا و آمریکا به توافق برجام کمتر از نیاز ایران نیست. 
طرف ها میتوانند در کوتاهترین زمان ممکن مذاکرات را جمع بندی کرده و به توافق 
برسند اما توصیه ما مشخصاً به شرکای اروپایی برجام این است که خودشان را تسلیم 
آمریکا و تسلیم شرایط تحمیلی آن ها نکنند و ضررها و زیان های آن را متوجه خود 

نکنند.
عادی سازی روابط دولت های منطقه با اسرائیل

 به معنای پذیرش ملت ها نیست
وی در پاسخ به سوالی در مورد موضع فلسطینی ها مبنی بر عادی سازی با رژیم 
صهیونیستی و موضع گیری شیخ عیسی قاسم در این خصوص گفت: موضع ما در 
ارتباط رژیم صهیونیستی روشن است و هم در ارتباط با روند عادی سازی که با فشار 
دولت آمریکا در منطقه رخ داده است، برخی از دولت های عربی و اسلامی منطقه 
متاسفانه در چنین شرایطی به عادی سازی روابط سیاسی با رژیم صهیونیستی تن 
داده اند. معتقدیم حضور رژیم صهیونیستی در منطقه برای هیچ طرفی امنیت ساز 
نیست و حقوق ملت فلسطین را تامین نمیکند و ملت فلسطین به درستی معتقد 
هستند که روند عادی سازی روابط برخی کشورهای منطقه با رژیم صهیونیستی 
خیانت به آرمان ملت فلسطین است لذا موضع دولت ملت های منطقه هم روشن 
است و مردم بحرین در این روزها همزمان با سفر مقام این رژیم تروریستی دیدگاه خود 
را علنا اعلام کردند که مخالف عادی سازی روابط با رژیم صهیونیستی هستند و هم 
اعلام کردند. کنعانی افزود: صحنه های موجود در میادین مختلف ورزشی در جمع 
تماشاگران و همچنین در جام جهانی قطر که صحنه آشکاری از ضدیت ملت های 
منطقه و جهان و تنفر از رژیم صهیونیستی اثبات کننده آن است که عادی سازی روابط 
رسمی بین رژیم صهیونیستی با برخی دولتهای منطقه به معنای پذیرش این رژیم از 
سوی ملت های منطقه نیست و در میزان تنفر ملت ها تغییری ایجاد نشده بلکه این 

تنفر بیشتر هم شده است.
هرگونه سوء استفاده از تحولات داخلی ایران محکوم است

مقام  از  ایران  اخراج  مورد  در  سوالی  به  پاسخ  در  امورخارجه  وزارت  سخنگوی 
کمیسیون زن سازمان ملل گفت: جمهوری اسلامی ایران در ارتباط با اقدامات 
غیرقانونی تعداد مشخصی از دولت های غربی علیه ایران به بهانه تحولات داخلی 
کشور مواضع خود را همواره رسما و آشکارا اعلام و هم به صورت رسانه ای و اعلامی 
و هم در مذاکرات و ملاقات ها مطرح کرده است لذا هر گونه سوء استفاده از تحولات 
داخلی ایران برای اعمال فشار سیاسی علیه کشورمان محکوم و غیرقابل قبول است.

وی ادامه داد: ایران به عنوان یک عضو سازمان ملل متحد در یک انتخابات کاملا 
شفاف و قانونی با بیشترین رای کشورهای عضو مجموعه اکوسوک از ۵۴ رای با 
کسب ۴۳ رای عضو کمیسیون مقام زن در این مجموعه شد. در حال حاضر تلاش 
آمریکا مشخصا با کمک برخی دولت های مشخص اروپایی این است که در یک 
اقدام کاملا سیاسی و غیرقانونی با اعمال فشار و استفاده از پتانسیل های سیاسی 
و تاثیرگذاری بر کشورهای مستقل عضویت ایران را در این چارچوب با مانع مواجه 
کنند. این اقدام آمریکا قبل از آن که اقدامی علیه ایران باشد، اقدام علیه رای آزادانه 
کشورها در تشکل ها و ساختارهای بین المللی است. اقدام آمریکا عملا در مسیر 
زیر سوال بردن حق رای کشورهای مستقل در این سازمان است و ارزش آرای این 

کشورها را زیر سوال برده است.
حذف ایران از کمیسیون مقام زن سازمان ملل یک بدعت است

سخنگوی دستگاه دیپلماسی تاکید کرد: کشورهای عضو آزادانه و مستقلانه به ایران 
رای دادند. اگر آمریکا و کشورهای همسو با آن موفق شوند در چارچوب سیاست های 
اعمال فشار و ابزارهای فشار سیاسی علیه ایران ایران را از کمیسیون مقام زن استفاده 
کنند یک بدعت را پایه گذاری می کنند و حق رای آزادانه کشورهای عضو این مجموعه 
را زیر سوال می برند. کشورهایی عضو شورای امنیت یا عضو شورای حقوق بشر و 
مجامع حقوق بشری هستند که در طول تاریخ خودشان مرتکب جنایات بیشمار علیه 
دولت ها و ملت های مستقل شدند و اکنون با ابزارهای حقوق بشری اقدام به اعمال 
فشار می کنند. کنعانی تاکید کرد: این اقدام اگر اتفاق بیفتد، هم سلب عضویت 
قانونی ایران در این تشکل و هم سلب حق رای آزادانه و مستقل کشورهای عضو یک 
مجموعه است. جمهوری اسلامی ایران از همه ظرفیت های سیاسی و دیپلماتیک 
خود در حال استفاده است که از یک رویکرد غیر قانونی و سیاسی منفعت طلبانه 

جلوگیری کند و در این ارتباط به تلاش های خود ادامه خواهد داد.
احیای روابط ایران و عربستان در راستای تامین منافع طرفین است

و  ایران  گفت وگوهای  وضعیت  آخرین  مورد  در  دیپلماسی  دستگاه  سخنگوی 
عربستان گفت: بهبود مناسبات ایران و عربستان را در راستای منافع دوجانبه و هم 
منافع منطقه می دانیم.موضع جمهوری اسلامی ایران در این رابطه کاملا روشن 
است.گفت وگو و مذاکره سیاسی برای حل و فصل اختلافات می تواند زمینه ساز از 
سرگیری روابط دو کشور در چارچوب مصالح و منافع مشترک و در چارچوب منافع 
منطقه ای شود. در همین چارچوب عمل کردیم و به کمک دولت عراق پنج دور مذاکره 
در بغداد داشتیم.باید ببینیم در طرف مقابل گام عملی چه خواهد بود. همچنین 
دولت عراق تلاش های سازنده ای در این خصوص انجام داده و اعلام کردند برای 
تکمیل این روند در چارچوب تلاش های خود آمادگی دارند و ایران از این موضوع 

استقبال میکند.
نقش اینترنشنال در تبلیغ فعالیت های تروریستی کاملا روشن است

وی همچنین در ادامه در مورد  اقدامات شبکه تروریستی ایران اینترنشنال گفت: 
موضع ایران در قبال آن رسانه کاملا روشن است، نقش این رسانه به عنوان رسانه 
تروریستی در دامن زدن به بی ثباتی و اغتشاشات داخلی کاملا روشن است و اقدام 
جمهوری اسلامی ایران نیز در این زمینه کاملا حقوقی و قانونی است و اقداماتی در 
این زمینه صورت گرفته که جزییات آن در زمان مناسب اطلاع رسانی خواهد شد. 
مجموعه ظرفیت های ایران برای برخوردهای حقوقی و قانونی با این شبکه و کشور 
میزبان و با حامیان مالی آن حتما انجام خواهد شد. کنعانی در پاسخ به سوالی درباره 
تاثیر تحولات و اتفاقات کنونی در ایران در روابط بین المللی اظهار کرد: ما معتقدیم 
آنچه که در داخل کشور ما در این دو ماه و اندی رخ داد یک موضوع داخلی است 
اما سوء استفاده برخی طرف های خارجی از این شرایط داخلی برای پیگیری اهداف 
سیاسی این کشورها موضوع کاملا آشکار و روشنی بود و ما در جلسات گذشته 
در این زمینه توضیح دادیم. وی تصریح کرد: از نظر ما استفاده از تحولات داخلی 
کشورها برای پیگیری منافع سیاسی امری کاملا مردود، غیرقابل قبول و محکوم 
است. متاسفانه تعدادی از کشورهای مشخص در این زمینه اقدامات غیرقانونی 
و مداخله جویانه انجام داده اند از رویکردهای غیرسازنده در سوء استفاده از تحولات 
داخلی ایران برای پیگیری اهداف سیاسی خود استفاده کرده اند. جمهوری اسلامی 
در این چارچوب واکنش لازم را در حوزه دیپلماتیک و در سایر زمینه های ممکن نشان 

داده است.

سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: خوشبختانه در مجموع جمهوری اسلامی 
ایران هم با توجه به هوشیاری و بیداری ملت و واکنش حکیمانه و هوشیارانه مردم و 
رد اقدامات تحریک آمیز دولت های مشخص هم در پرتوی هوشمندی دولت و دستگاه 
دیپلماسی مناسبات ما با کشورهای مختلف دنیا در چارچوب های دوجانبه مبتنی 
بر مصالح و منافع مشترک در حال پیگیری است. کنعانی خاطرنشان کرد: شما 
اخبار و تحولات را دنبال می کنید سفرهای دیپلماتیک در سطوح مختلف مقامات و 
مسئولان و مدیران وزارت امور خارجه، معاونین، مدیران کل و معاونین و شخص وزیر 
انجام می شود تماس های تلفنی در سطوح مختلف برقرار است مذاکرات تلفنی رئیس 
جمهور، سفرهای دوجانبه هیات های عالی رتبه اقتصادی ما با کشورهای مختلف 
و سفرهایی که انجام می شود و میزبانی که صورت می گیرد و همچنین میزبانی 
نشست های گسترده اقتصادی میان شرکت های مختلف خارجی با همتایان ایرانی و 
مناسبت های فرهنگی که در قالب توافق های دوجانبه انجام می شود و گفت وگوهای 
امنیتی کشور با کشورهای مختلف و همکاری و تبادل های هیات های نظامی میان 
جمهوری اسلامی ایران با کشورهای مختلف انجام می شود. وی ادامه داد: همه 
اینها دال بر این است که جمهوری اسلامی خارج از فشارهایی که از سوی برخی 
طرف های مشخص بر ما وارد شده است در چهارچوب های دوجانبه و بین المللی 
مناسبات دیپلماتیک و روابط خارجی خود را با جدیت و اهتمام در حال پیگیری است 
و ارزشی برای اینگونه تلاش ها قائل نیست در عین حال نسبت به اقدامات غیرسازنده 

تا الان واکنش عملی نشان داده و بعد از این هم واکنش نشان خواهد داد.
رابطه ایران و چین یک رابطه رو به رشد و موفق در یک رابطه دوجانبه است

کنعانی همچنین درباره اجرایی شدن قرارداد ۲۵ ساله ایران و چین گفت: رابطه 
جمهوری اسلامی و چین رابطه کاملًا رو به رشد و نمونه خوبی از همکاری های موفق 
دو کشور در رابطه دوجانبه است. ما با یک واقعیت روبرو هستیم تحریم های قانونی 
واقعیتی است که امکان همکاری های متعارف و به ویژه علنی را با برخی از کشورها با 
محدودیت و مشکل مواجه می کند اما روابط جمهوری اسلامی ایران و جمهوری خلق 

چین خوشبختانه در حوزه های مختلف برقرار است.
وی ادامه داد: رایزنی های مستمر هم برای توسعه مناسبات دو کشور وجود دارد 
آمار و ارقامی هم که از حجم مبادلات، همکاری های تجاری و اقتصادی دو کشور 
منتشر می شود و شما هم از آن مطلع هستید دلیل روشنی است بر موفق بودن و رو به 

پیشرفت بودن همکاری های دو کشور ایران و چین است.
سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: اقتضائات فعالیت در شرایط جاری و 
مشخصا تحریم های غیرقانونی و یکجانبه ای که دولت آمریکا تحمیل کرده مانع از 
علنی کردن بسیاری از همکاری های دوجانبه ایران با برخی از کشورها و یا ورود ما 
به جزئیات می شود اما به طور کلی می توان گفت روند اجرای توافقات دوجانبه ایران 
و چین هم در چارچوب برنامه جامع همکاری های ۲۵ ساله و هم در چهارچوب 
سایر توافقات دوجانبه روند رو به جلو و رو به پیشرفتی است و این روند مبتنی بر اراده 

سیاسی رهبران عالی دو کشور روند رو به پیشرفت خواهد بود.
سفر آقای باقری در مسیر ارتقاء مناسبات فی مابین صورت گرفته است

وی درباره سفر آقای باقری به سه کشور قطر و روسیه و هند گفت: سفر آقای 
باقری به این سه کشور هم در چارچوب سیاست همسایگی، سیاست آسیامحور 
صورت گرفت و هم در مسیر استمرار گفت وگو و رایزنی های مقامات مختلف جمهوری 
اسلامی ایران و کشورهای مورد اشاره برای رایزنی و تبادل نظر درخصوص ارتقای 
مناسبات و همکاری های دوجانبه کشور ما با کشورهای مورد نظر انجام شد که در این 

ارتباط اطلاع رسانی لازم صورت گرفت.
دولت عراق مصمم است نیروهای خود را در مرز ایران با اقلیم کردستان 

مستقر کند
وی درباره دستاوردهای سفر آقای سودانی به تهران و امنیت مرز ایران و عراق گفت: 
سفر آقای السودانی نخست وزیر عراق به تهران سفر مهمی بود که در چارچوب دعوت 
رسمی رئیس جمهور از ایشان به تهران و در چارچوب موضوعات مختلفی که ما با 
دولت عراق در حوزه همکاری های دوجانبه و منطقه ای و بین المللی داریم انجام شد. 
گفت وگوهای پرثمر و مفیدی در  های مختلف به ویژه در حوزه همکاری های اقتصادی 
و تجاری مطرح شد. سخنگوی وزارت امور خارجه بیان کرد: مباحث مرزی یکی از 
موضوعات مورد اهتمام جدی ما است و امنیت مرزی برای ما حائز اهمیت است در 
این سفر مجدداً بر اجرای نتایج گفت وگوهای قبلی هیات های تخصصی دو کشور 
تاکید شد و دولت عراق در این زمینه هم قول پیگیری و اجرای تعهدات را دادند. 
خوشبختانه ما اخبار خوبی را در این روزها شنیدیم اینکه دولت عراق مصمم است 
که نیروهای دولت مرکزی را در مرزهای مشترک دو کشور به ویژه در طول مرزهای 

جمهوری اسلامی ایران با منطقه اقلیم کردستان عراق مستقر کند.
کنعانی افزود: قطعاً تحقق این اقدام می تواند گام بسیار مثبت و رو به جلو در جهت 
تحکیم امنیت و ثبات در مرزهای مشترک دو کشور باشد و امیدواریم بتواند با استمرار 
و تقویت این گام ها و اقدامات دیدگاه ها و انتظارات جمهوری اسلامی مبنی بر تامین 

امنیت کامل مرزی در مرزهای مشترک دو کشور ایجاد و حاصل شود.

سخنگوی وزارت امورخارجه:

نماینده ویژه رئیس جمهور در امور افغانستان: ایران تحت فشار و تهدید حاضر به مذاکره نیست 

آمریکا درپی ایجاد فضای بی اعتمادی 
میان طالبان و ایران است

نماینده ویژه رئیس جمهور در امور افغانستان درباره تلاش آمریکا برای به راه 
انداختن نزاع های قومی و مذهبی، گفت: آمریکا تلاش می کند میان ایران و طالبان 

فضای بی اعتمادی شکل دهد. 
حسن کاظمی قمی یکشنبه شب در برنامه ای با موضوع »روابط ایران و افغانستان؛ 
از مناسبات اقتصادی تا همکاری برای امنیت مرزها« درباره شکست های آمریکا پس 

از پیروزی انقلاب اسلامی، گفت: آمریکای متکبر به دنبال منافع ملت ها نیست.
شکست  اصلی  دلیل  ادامه  در  افغانستان  امور  در  جمهور  رئیس  ویژه  نماینده 
آمریکا در افغانستان را همراهی نکردن مردم این کشور دانست و گفت: آمریکایی ها 

نمی گذارند در کشورهای چون افغانستان دولت قوی شکل بگیرد.
کاظمی قمی درباره خروج آمریکا از افغانستان افزود: این بی ثباتی و هرج و مرج 
همان چیزی بود که آمریکا می خواست تا ثابت کند نبود ما موجب عدم ثبات در 

افغانستان می شود.
وی با بیان اینکه داعش توسط آمریکا ایجاد شد، خاطرنشان کرد: آمریکا به دنبال 
ایجاد پایگاه های جدید در غرب آسیا است تا با چین رقابت کنند و امروز آنها در آواره 

کردن مردم افغانستان سهیم هستند.
نماینده ویژه رئیس جمهور در امور افغانستان با تاکید بر اینکه نظامیان آمریکا 
فرار کردند اما مداخله گری آنان در امور افغانستان هنوز تمام نشده است، تاکید 
کرد: دستگاه جاسوسی آمریکا همچنان فعال است و آمریکا هنوز بر حریم هوایی 

افغانستان کنترل دارند.
کاظمی قمی خاطرنشان کرد: آمریکا به شدت در بازی روانی در این یک سال و 
چند ماه تلاش کردند جنگهای قومی مذهبی راه بیندازند و حوادثی مانند بلخ پیش 
آمد. آمریکا با متحدانش مانند انگلیس و برخی کشورهای عربی تلاش می کنند امروز 
یک فضای بی اعتمادی بین طالبان و جمهوری اسلامی ایران برای درگیری شکل 

دهند.
نماینده ویژه رئیس جمهور در امور افغانستان افزود: سیاست جمهوری اسلامی 
ایران بر پایه حمایت از مردم افغانستان و بر مبنای فرمایشات مقام معظم رهبری است 
و این سیاست تبیین شده است. حمایت یعنی کمک به مردم افغانستان و اگر مردم 

افغانستان از این سیاست منتفع شوند ایران هم منتفع می شدند.
وی با بیان اینکه داعش در دانشگاه موصل ۱۲۰۰ دانشجو را ذبح کرد، ادامه داد: 
رژیم اشغالگر قدس و متحدان منطقه ایش بودند که داعش را ایجاد کردند و آنها 
می خواهند ایران در امنیت منطقه ورود نکند چون آمریکا می خواهد چنین نشود و 

در جنگ اوکراین هم شاهدیم.
نماینده ویژه رئیس جمهور در امور افغانستان اضافه کرد: کاری که ایران در این 
مدت انجام داد کمک به مهار تروریسم، کاهش مهاجران و ایجاد همگرایی منطقه ای 
در حوزه مبارزه با تروریسم و تشکیل دولت مردمی در افغانستان بود. ایران نخستین 
حکومتی بود که بر تشکیل دولت مردمی از همه اقوام در افغانستان تاکید کرد 
تا دولت با ثبات قدرتمندی شکل بگیرد تا بتواند هم به مردم خود کمک کند و هم 

نقشه های آمریکا رانقش بر آب کند.
 

یک تحلیل گر مسائل سیاست خارجی:

غرب از احیای برجام ناامید شده است

یک تحلیل گر مسائل سیاست خارجی گفت: با توجه به شکست مذاکرات 
احیای برجام، توسعه بیش از پیش برنامه هسته ای و اتحاد ایران با روسیه در 
جنگ اوکراین که عملا جنگ روسیه با غرب است؛ آمریکا و اروپا بهانه های لازم 
را برای همراه کردن افکار عمومی در جهت مقابله با ایران برای خودشان ذخیره 

کرده اند. 
فریدون مجلسی در گفت وگو با ایلنا، در ارزیابی تحولات جاری در روابط ایران و 
ایالات متحده آمریکا در قبال مذاکرات برای احیای برجام و در پاسخ به این سوال که 
رابرت مالی، نماینده ویژه آمریکا در امور ایران دو روز قبل در اظهارات خود ادعا کرده 
است که »گزینه نظامی در قبال ایران هنوز روی میز است«. این در حالی است که 
مقامات آمریکایی در سال های اخیر کمتر از عنوان گزینه نظامی استفاده می کردند، 
دلیل مطرح شدن مجدد این گزینه در سخنان رابرت مالی چیست، گفت: کاخ سفید 
امید داشت که با گزینه دیپلماسی تنش در روابط تهران و واشنگتن را حل و فصل 

کرده و برجام را بازگردانند. 
در  ایران  اسلامی  جمهوری  که  بوده  این  آن ها  نهایی  قصد  و  مایه  بن  البته 
سیاست های منطقه ای خود تجدیدنظر کند و به قالب داخلی خود بپردازد. در 
ماه های اخیر اما با توجه به نگرانی که از تشدید برنامه هسته ای ایران شکل گرفت 
و اینکه هر اقدام غرب برای محدود کردن برنامه هسته ای تهران با افزایش سطح 
غنی سازی و افزایش تعداد سانتریفیوژها همراه شد، موجب شده این تشدید برنامه 
اتمی، رنگ تهدید نظامی به خود بگیرد مانند شرایطی که پیش از برجام پرونده ایران 
به شورای امنیت سازمان ملل رفت و با تبدیل کردند این موضوع به تهدید صلح و 
امنیت جهان موجب صدور قطعنامه علیه ایران شدند. امروز نیز معتقدم غرب به این 

نتیجه نهایی رسیده و از احیای برجام ناامید شده است.
وی ادامه داد: »گزینه نظامی« همواره به عنوان گزینه نهایی در اظهارات مقامات 
آمریکایی برای مقابله با ایران مطرح بوده است و در صورت عملی شدن این گزینه، 
ایالات متحده با ائتلافی که در جنوب با کشورهای عربی حاشیه خلیج فارس و در 
شمال با آذرباجان و ترکیه دارد و همچنین حضور ناوگان خود در خلیج فارس تلاش 
کرده تحرکات تهدید آمیز خود را حفظ کند. همچنین با توجه شکست مذاکرات 
احیای برجام، توسعه بیش از پیش برنامه هسته ای و اتحاد ایران با روسیه در جنگ 
اوکراین که عملا جنگ روسیه با غرب علیه روسیه است؛ آمریکا و اروپا بهانه های لازم 
را برای همراه کردن افکار عمومی در جهت مقابله با ایران را برای خودشان ذخیره 

کرده اند. 
در این مسیر متاسفانه تحولات داخلی و حمایت هایی که در خارج از کشور از این 
تحولات صورت گرفته، زمینه سازی روانی برای آمادگی اذهان عمومی در داخل و 

خارج کشور را فراهم کرده اند.
وی افزود: هرچند بارها گفته شده که در صورت حمله نظامی آمریکا، اسرائیل در 
تیررس موشک های ایرانی قرار دارد و ایران هم دست بسته نیست اما فراموش نکنیم 
حتی فرض موشک باران اسرائیل از مصیبت هرگونه جنگی کم نخواهد کرد. البته 

امیدوارم عقلای داخل کشور درصدد جلوگیری و مقابله با این گزینه باشند. 

سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در بیانیه ای با قدردانی از 
اقدام قاطعانه قوه قضائیه دررسیدگی قانونی و قضایی پرونده 
مرتبطین با سرویس جاسوسی رژیم صهیونیستی و اجرای حکم 
اعدام چهار تن از آنان ،این اقدام را گامی امیدافزا و نوید بخش 
برای ایجاد بازدارندگی موثر و تقویت اطمینان مردم نسبت به 

برخورد عادلانه و جدی با عاملان جرم و جنایت دانست. 
به گزارش ایسنا به نقل از  سپاه نیوز؛ در بخشی از این بیانیه 
آمده است:عملیات تحسین برانگیز شناسایی و دستگیری 
شبکه اراذل و اوباش مرتبط با سرویس اطلاعاتی و جاسوسی 
رژیم صهیونیستی که با همکاری و اقدام مشترک "سازمان 
اطلاعات سپاه پاسداران انقلاب اسلامی" و " وزارت اطلاعات 
جمهوری اسلامی ایران"  در خرداد ماه سال جاری و متعاقباً در 
فرایند رسیدگی قانونی و قضایی پرونده به صدور حکم و سپس 
فرجام خواهی و ارجاع به دیوان عالی کشور و ابلاغ رای نهایی ، 
سرانجام به اجرای حکم اعدام چهار تن از مجرمین و محکومیت 

تعدادی دیگر انجامید؛  بار دیگر حساسیت و جدیت دستگاه 
قضا در اجرای عدالت و صیانت از امنیت و سلامت شهروندان 

را نشان داد.
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در این بیانیه با قدردانی از 
اقدام قاطعانه قوه قضائیه آن را گامی امیدافزا و نوید بخش برای 
ایجاد بازدارندگی موثر و تقویت روح اعتماد و اطمینان مردم 
نسبت به برخورد  عادلانه و جدی با عاملان جرم و جنایت به ویژه 
مجرمینی که در همکاری با دشمن ، به ملت شریف و قهرمان 
ایران ظلم و خیانت کرده اند دانسته و تاکید کرده است:ادامه 
رسیدگی قاطع و سریع پرونده های متهمین مربوط به اقدامات 
تخریبی ، تروریستی و تجزیه طلبانه  اخیر که علیه امنیت کشور 
و جان، مال و ناموس مردم مرتکب جرم شده و خسارت های 
سنگین و جبران ناپذیری به ملت و مملکت اسلامی تحمیل 
کرده اند،  انتظاری است که به مطالبه عمومی تبدیل و به فضل 

الهی مورد اهتمام قوه قضائیه  قرار خواهد گرفت.

در بیانیه سپاه با تاکید بر لزوم توجه بیشتر دستگاه ها به 
است:  شده  تصریح  مردمی  حق  به  مطالبات  و  اعتراضات 
نیروهای امنیتی، اطلاعاتی ، انتظامی و بسیجی کشور ، ضمن 
مواجهه خویشتندارانه و هوشمندانه با تهدید کنندگان امنیت و 
نظم اجتماعی و جداسازی صف فریب خوردگان ، در برخورد 
اوباش مسلح و  اراذل و  با اغتشاشگران،  قاطعانه و مقتدرانه 
تروریست های اجاره ای دشمن درنگ و مماشات نخواهند 
بیانیه  تصریح شده است: نظام  مقدس  پایان این  کرد. در 
جمهوری اسلامی و ملت عظیم الشأن ایران به یاری پروردگار 
متعال با غلبه قطعی بر فتنه جدید دشمن در بستر جنگ 
ترکیبی و عبور از شرایط جاری، همچنان متحد و یکپارچه ، 
با همت و صلابت بیشتر به سمت آرمان های بلند پیش رو که 
منتهی به عصر ظهور است به پیش خواهند رفت و جبهه متحد 
دشمن را بار دیگر مقهور عظمت و شکوه آگاهی و بصیرت خود 

خواهند ساخت.

قدردانی سپاه از اقدام قوه قضائیه در مجازات مرتبطین با رژیم صهیونیستی؛

نیروهای امنیتی با اغتشاشگران و اراذل و اوباش مماشات نخواهند کرد

محمود صادقی مطرح کرد:

نگاه تعاملی سران نظام نسبت به خواسته ها و توصیه های اصلاح طلبان 
فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: سران نظام نسبت به خواسته ها و توصیه های 
اصلاح طلبان نگاه تعاملی داشتند. یعنی حداقل حرف ها را شنیده اند، سعی کردند 
بشنوند و نگاه تقابلی نبوده و پذیرش ضرورت چنین ارتباط هایی را تایید و بر تداوم آن 
هم تاکید کردند. تا جایی که اطلاع دارم فضای همدلانه ای رقم خورده است. یعنی 
توصیه ها را توصیه های به جا و قابل استفاده ای دانسته و اعلام کردند که پیگیر خواهند 

بود. 
محمود صادقی دبیرکل انجمن اسلامی مدرسین دانشگاه ها در گفت وگو با  ایلنا، در 
خصوص جزئیات دیدار اصلاح طلبان با سران نظام از جمله دیدار با آقایان شمخانی، 
اژه ای، رئیسی و اینکه چه پیشنهاداتی در این دیدارها مطرح شده است، گفت: به 
طور کلی هدف اصلی از این دیدارها دعوت مسئولان به مدارا کردن با معترضان، 
شناسایی حقوق آن ها و پرهیز از خشونت در برخورد با معترضان بود و اینکه مسائل 
کلان کشور برای پاسخگویی به اعتراض افراد و شنیدن صدای آنها درنظر گرفته شود 

این موضوعات از مواردی بود که در این جلسات مطرح شد. 
صادقی در پاسخ به این سوال که یکی از محورهای مطرح شده در این جلسات 
تشکیل مجلس موسسان بود. محورهای تشکیل این مجلس به چه شکلی است و 
دارای چه ساز و کاری است، آیا این جلسات ادامه دار خواهد بود گفت: ایده تشکیل 
مجلس موسسان در این دیدارها مطرح نشده است در جواب سوال دوم هم بگویم که 

فکر می کنم این جلسات ادامه خواهد داشت.  

صادقی در پاسخ به این سوال که فکر می کنید این جلسات منجر به چه نتایجی شود، 
گفت: گاهی  این گفت وگوها خودش موضوعیت دارد. نفس اینکه کانال های ارتباطی 
باز باشد و گفت وگو صورت بگیرد، مهم است. اما هدف کلان اصلاح طلبان از چنین 
دیدارهایی با مقام های کشور عمدتا تاکید بر حفظ حقوق مردم یعنی مدارا  کردن با آنان 
و تاکید بر اینکه مسئولان صدای مردم را بشنوند و برخوردها با رعایت موازین قانونی 
و حقوقی باشد و از شدت عمل پرهیز شود، بوده است. به نظر می آید در کنار همه 

رایزنی هایی که صورت می گیرد این دست از رایزنی ها تاثیرات خودش را داشته است.
خواسته ها معطوف به نحوه مواجهه با اعتراضات بود

دبیرکل انجمن اسلامی مدرسین در پاسخ به این سوال که واکنش سران نظام به 
خواسته های اصلاح طلبان چه بوده است، گفت: سران نظام نگاه تعاملی داشتند. 
یعنی حداقل حرف ها را شنیده اند، سعی کردند بشنوند و نگاه تقابلی نبوده و پذیرش 
ضرورت چنین ارتباط هایی را تایید و بر تداوم آن هم تاکید کردند. تا جایی که اطلاع 
و  جا  به  توصیه های  را  توصیه ها  یعنی  است.  خورده  رقم  همدلانه ای  فضای  دارم 

قابل استفاده ای دانسته و اعلام کردند که پیگیر خواهند بود.
 صادقی در پاسخ به این سوال که فکر می کنید این جلسات و صحبت ها قرار است 
چه زمانی عملیاتی شود و آیا در کوتاه مدت یا درازمدت قرار است نتایجی به همراه 
داشته باشد، گفت: هنوز در این جلسات درباره پیشنهادات عملیاتی و اجرایی و اینکه 
چه تصمیماتی گرفته شود صحبت نشده و به این مرحله نرسیدند. بیشتر حرف ها در 

مورد مسائل جاری، پرهیز از خشونت و مدارا با مردم بوده است. فی الجمله شاید در 
جای خودش بی تاثیر نبوده مانند آزادی متهمان و پرهیز از بنای اولیه در صدور احکام 
گسترده سنگین. نمی خواهم بگویم این رویه ها کاملا تحت تاثیر رایزنی ها بوده اما 

رایزنی ها هم در شدت عملی که تصور می رفت داشته باشند، موثر بودند.
وی در پاسخ به این سوال که پیش بینی می کنید درخواست ها و توصیه هایی که 
اصلاح طلبان به سران نظام می کنند اجرایی خواهد شد، گفت: بستگی دارد که چقدر 
آقایان جلو بروند. من فعلا پیش بینی روشنی از آینده ندارم اما جای امیدواری وجود 
دارد. چیزی که در این گفت وگوها خیلی مورد  تاکید جبهه اصلاحات است، این بوده 
که خواسته ها، خواسته های عام باشد نه اینکه خواسته های خاص برای اصلاح طلب ها 
باشد. آقای شکوری راد هم توضیح دادند که از مطرح  کردن اینکه بگویند فلان شخص 
اصلاح طلب یا فلان حزب مشکل پیدا کرده و باید برطرف شود پرهیز شود. بنابراین 
خواسته ها معطوف به مطالبات ویژه و خاص اصلاح طلبان نبود و مطالبات کلان ملی 
بوده و در همین حد معطوف به نحوه مواجهه با اعتراضات بوده است. اگر این مذاکرات 

تداوم داشته باشد، شاید خواسته های کمی جزئی تر  مشخص  شود.
دبیرکل انجمن اسلامی مدرسین دانشگاه ها در پاسخ به این سوال که آیا درباره 
انتخابات هم بحثی صورت گرفته است، گفت: نه، تا جایی که من در جریان هستم در 

این مرحله صحبتی صورت نگرفته است.
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کنز العمّال : 2868٧

رییس جمهور 16 آذر در دانشگاه تهران سخنرانی می کند
رییس نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه ها از برگزاری مراسم روز دانشجو روز چهارشنبه ۱۶ آذر با حضور 
رییس جمهور در دانشگاه تهران خبر داد. حجت الاسلام مصطفی رستمی افزود: آیت الله سید ابراهیم رئیسی به 
مناسبت ۱۶ آذر به رسم هر ساله به دعوت تشکل های دانشجویی در مراسم بزرگداشت روز دانشجو شرکت می کند.
وی از برگزاری این مراسم در روز چهارشنبه در دانشگاه تهران خبر داد و گفت: طبق روال هر ساله رییس جمهور 
در این مراسم برای دانشجویان سخنرانی می کند.به گزارش ایرنا، براساس اعلام مسوولان دانشگاه تربیت مدرس، 
محمدباقر قالیباف رییس مجلس شورای اسلامی نیز برای گرامیداشت روز دانشجو در دانشگاه تربیت مدرس حضور 
می یابد.مراسم ۱۶ آذر دانشگاه تربیت مدرس ساعت ۹ و ۳۰ دقیقه روز چهارشنبه آغاز می شود و رییس مجلس به 

دعوت بسیج دانشجویی این دانشگاه در این مراسم سخنرانی می کند.

اهدای عضو پس از مرگ کامل برای نخستین بار درایران
سرپرست واحد پیوند و فراهم آوری دانشگاه علوم پزشکی ایران از انجام عمل نوین پیوند پس از مرگ کامل خبر 
داد و گفت: برای نخستین بار در خاورمیانه، عمل احیا و اهدای عضو پس از تأیید فوت فرد اهدا کننده در بیمارستان 
حضرت رسول اکرم )ص( انجام شد. سام زراعتیان نژاد دوانی افزود: فرایند احیا و اهدای اعضای حیاتی بدن پس از 
تایید فوت فرد اهدا کننده برای اولین بار در خاورمیانه و در دانشگاه علوم پزشکی ایران انجام شد.وی با بیان اینکه با 
دریافت مجوز از وزارت بهداشت و همکاری شرکت دانش بنیان دانشگاهی موفق به انجام عمل اهدا از فرد دهنده با 
مرگ حتمی شدیم، افزود: این عمل در مورد سه متوفی انجام و اعضای حیاتی بدن آنها از جمله کلیه، کبد، پانکراس، 

روده و بافت های دریچه قلب جدا و به افراد گیرنده اهدا شد.

خزعلی :تنها 1۰ درصد دستگیر شدگان »زن« هستند
انسیه خزعلی معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوری گفت :: کسانی سوار بر اعتراضات شدند و آن را تبدیل به 
اغتشاش کردند و دست بر نمی دارند چون می دانند اگر این روند پیش رود با خیلی از چیزهای دیگر باید مواجه شوند. 
درحالی اسم خانم هایی را به عنوان مقتول در اغتشاشات اخیر منتشر می کنند که مدارک آن موجود است که اینها 
چطور فوت کرده اند؛ از سوی دیگر ۹۰ درصد دستگیر شدگان آقایان و ۱۰ درصد آنها زنان هستند. چطور می شود 
اینها در صف مقدم بودند و درگیری با اینها بوده اما این اسم هایی که ردیف می شود، خانم ها هستند؟. خزعلی در 
پاسخ به سوال یکی از دانشجویان مبنی بر چرایی انتصاب وی در سمت معاونت امور زنان علیرغم تاکید دولت بر اینکه 
افرادی که خود یا اعضای خانواده آنها دو تابعیتی ها هستند نباید در مناصب دولتی قرار گیرند، توضیح داد: فرزند 
من دو تابعیتی نیست؛ همان زمان که خبر منتشر شد گفتم فرزندم برای کار و لوازم کار که همان "توسعه نرم افزاری" 
است به خارج از کشور رفته و بر می گردد که برگشت. فرزند او کلاس اول است و اینجا مدرسه می رود منتها رسانه ها 

با دروغ به این امر پر و بال دادند.

رستوران و جواهر فروشی علی دایی پلمب شد
رستوران و جواهر فروشی علی دایی پلمب شد. در پی انتشار اخباری در فضای مجازی  با پیگیری خبرنگار ایسنا از 
قوه قضاییه اعلام شد که رستوران و جواهر فروشی علی دایی به دلیل همراهی با فراخوان اعتصابات از سوی پلیس 
اماکن پایتخت پلمب شده است.همچنین مرکز رسانه قوه قضاییه نیز در تایید این خبر  اعلام کرد که در پی همراهی 
با گروه های ضد انقلاب در فضای مجازی در راستای اخلال در آرامش و کسب و کار بازار، دستور قضایی برای پلمب 

گالری جواهرآلات نور صادر شد.

دربی بدون تماشاگر برگزار می شود! 
 طبق اعلام سازمان لیگ به باشگاه استقلال، دیدار این تیم برابر پرسپولیس در هفته دوازدهم لیگ برتر بدون حضور 
تماشاگر برگزار می شود.باشگاه استقلال تلاش کرد تا در حضور تماشاگران میزبان پرسپولیس باشد و به همین خاطر 
علی فتح الله زاده به فدراسیون فوتبال نامه زد. استقلال در هفته دوازدهم لیگ برتر سه شنبه ۲۹ آذر در استادیوم آزادی 

میزبان تیم پرسپولیس است.

مسئول رسانه ای داعش دستگیر شد 
حشد الشعبی روز دوشنبه در بیانیه ای اعلام کرد که »نیروهای تیپ ۲۷ الحشد، روزسه شنبه مسئول رسانه ای و 
تبلیغاتی داعش را در شرق الانبار دستگیر کند«.در ادامه بیانیه آمده که این مسئول رسانه ای داعش با نام اختصاری 

»ع.ع.ع« در منطقه »الکرامه« بازداشت و تحویل دستگاه ذی ربط داده شد.

احضار شقایق دهقان و الناز شاکردوست 
فارس نوشت: طبق اطلاع خبرنگار ما، شقایق دهقان به دلیل هنجارشکنی به دادسرا احضار شده و باید روز سه 
شنبه  در دادسرای اوین حاضر شود.الناز شاکردوست هم در صفحه خود از احضارش به دادسرای زندان اوین خبر 

داده است.

سرپرست مرکز اورژانس ۱۱۵ قم:

۴۰ درصد فوتی های تصادفات آبان موتورسواران بودند
 سرپرست مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم گفت: در حوادث رانندگی آبان ماه امسال در 

قم ۱۵ نفر در صحنه تصادف جان باختند که ۶ نفر معادل ۴۰ درصد مربوط به موتورسیکلت سواران است. 
جلیل گودرزی فر درگفت وگویی افزود: در این مدت ۹۶۲ تصادف رخ داده نیز مربوط به موتورسیکلت سواران 
بوده است که این حوادث یک هزار و ۱۳۸ مصدوم برجای گذاشته که معادل ۴۹ درصد کل مصدومان حوادث 
می باشد. وی با اشاره به فوت ۱۵ نفر در حوادث رانندگی آبان ماه، بیان کرد: ۱۳ نفر از فوتی ها در محورهای 
مواصلاتی استان جان باخته اند و ۲ نفر نیز در تصادف های سطح شهر جان خود را از دست داده اند. وی 
اضافه کرد: در آبان ماه امسال ۳۵ هزار و ۸۲۷ تماس با مرکز اورژانس ۱۱۵ استان برقرار و منجر به انجام ۹ 
هزار و ۵۸۲ ماموریت شد. به گفته گودرزی فر، در این ماموریت ها به هشت هزار و ۶۷۲ نفر امدادرسانی شد. 
وی بیان کرد: آبان ماه امسال یک هزار و ۷۹۹ حادثه رانندگی در استان قم رخ داد که یک هزار و ۴۳۴ حادثه 
شهری و ۳۶۵ حادثه نیز جاه ای بوده است. وی خاطرنشان کرد: در این حوادث ۲ هزار و ۲۹۵ نفر مصدوم 
شدند که ۸۴۷ نفر به صورت سرپایی در محل حادثه درمان و یک هزار و ۴۳۳ نفر نیز با انتقال به بیمارستان 
درمان شدند. سرپرست مرکز اورژانس ۱۱۵ قم گفت: در این حوادث، بالگرد اورژانس ۱۱۵ سه بار به پرواز 

درآمد و ۲ مصدوم را به مراکز درمانی منتقل کرد.

کارشناس هواشناسی  استان قم خبرداد: 

پایداری سرمای هوای قم تا ۱۰ روز آینده
کارشناس هواشناسی استان قم با اشاره پایداری هوای سرد تا ۱۰ روز آینده، گفت: جنوب استان قم یعنی 

کهک و روستاهای فردو و بخش مرکزی و قمرود بیشترین بارش ها را دارند. 
محمدرضا قاضی در گفت وگویی  اظهارداشت: برای روز سه شنبه آسمان ابری به تدریج کاهش ابر و در 
برخی ساعات وزش باد پیش بینی می شود و حداکثر دمای آن به ۱۰ درجه سانتی گراد و حداقل آن به صفر 
درجه سانتی گراد می رسد. وی با بیان اینکه برای روز چهارشنبه نیز آسمانی نیمه ابری به تدریج کاهش ابر پیش 
بینی می شود، اضافه کرد: حداکثر دمای چهارشنبه به ۱۱ درجه و حداقل به یک درجه سانتی گراد می رسد. 
کارشناس هواشناسی تصریح کرد: از فردا در بعد از ظهرها دمای هوا یک تا دو درجه گرم تر می شود اما صبح ها 
دما هوا در حدود صفر درجه سانتی گراد تا دو درجه سانتی گراد است و این شرایط دمایی تا ۱۰ روز آینده پایدار 
خواهد بود. وی یا بیان اینکه میزان بارش های فعلی زیاد نیست، اظهار کرد: جنوب استان قم یعنی کهک و 
روستاهای فردو و بخش مرکزی و قمرود بیشترین بارش ها را دارند. قاضی با اشاره به اینکه بارش ها در ارتفاعات 
بالای ۲۲۰۰ متر در غرب و جنوب غربی استان به صورت برف خواهد بود، افزود: در روستاهای، خاوه و وسف و 

درغرب استان در روستاهای انجیلیه، قاهان و کهندان احتمالا بارش ها به صورت برف است.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم خبرداد؛

زمان مشخص شدن علت مسمومیت دانش آموزان قمی
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: علت دقیق مسمومیت دانش آموزان تا آخرهفته مشخص خواهد 
شد. به گزارش ندای قم ،مهدی مصری در گفت وگویی در خصوص آخرین وضعیت دانش آموزان مسموم 
شده، اظهار کرد: درحال حاضر درحال انجام بررسی های لازم به منظور کسب اطلاع از نحوه مسمومیت 
هستیم. وی با اشاره به اینکه روز گذشته ام آرآی و سی تی اسکن انجام شده است، مطرح کرد: آزمایش ها و 
تست های انجام شده را برای تهران ارسال کرده ایم تا براین اساس جواب قطعی داده شود. رئیس دانشگاه 
علوم پزشکی استان قم ادامه داد: طبق برآوردهای انجام شده تا آخر هفته جاری نتایج مشخص خواهد شد. 
وی در پایان درخصوص علت تفاوت در آمار تعداد دانش آموزان، خاطرنشان کرد: آمار تعداد دانش آموران 
مشخص است و طبیعتا دانشگاه علوم پزشکی باتوجه به بستری بودن افراد آمار دقیق تری ارائه می کند، البته 

بعضی ها مرخص شده بودند اما دوباره به بیمارستان برگشتند.
 

مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم خبرداد:

مجازات میلیاردی محتکر کود شیمیایی 
مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم از مجازات میلیاردی محتکر کود شیمیایی با هدف گران شدن در 
قم خبر داد. مهدی ریاضی با اعلام این خبر اظهارداشت : پیرو گزارش سازمان صنعت، معدن و تجارت 
استان مبنی بر احتکار در تولید انواع محصولات یک شرکت تولیدکننده کود شیمیایی به ارزش مبلغ 
۸,۶۶۸,۰۰۲,۰۰۰ ریال، پرونده ای در این رابطه تشکیل و برای رسیدگی به تعزیرات حکومتی قم ارسال شد.
وی افزود: با تشکیل پرونده شعبه رسیدگی کننده، به دلیل عجز متهم از ارائه مدارک مثبته، پس از رسیدگی، 
اتهام احتکار را محرز و مسلم دانسته؛ متهم را به پرداخت مبلغ ۸۶,۶۸۰,۰۲۰,۰۰۰ ریال جزای نقدی )معادل 

۱۰ برابر ارزش ریالی تخلف( در حق دولت محکوم نمود. 

با  در جلسه کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم که 
موضوع ساماندهی خانه مسافرها برگزارشد بر  قانونمند کردن فعالیت خانه 

مسافرها تاکید شد. 
رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم  در این جلسه 
با تأکید بر توسعه پتانسیل های اقامتی در شهر قم گفت: باید فعالیت های خانه 
مسافرها بر روی ریل آیین نامه ای حرکت کرده و برای شهر چشم انداز در حوزه 

گردشگری تدوین شود.
روح الله امراللهی ، با اشاره به مشکلات خانه مسافرها در شهر قم اظهار داشت: 
نیروی انتظامی ازنظر اجتماعی و شهرداری منطقه هفت ازنظر ایمنی با تعدادی 

از این خانه مسافرها مشکلاتی دارند.
وی پیشنهادی برای ارائه بسته های جامع برای قوانین خانه مسافرها مطرح 
کرد و گفت: بسته ای درآمدی با همکاری کمیسیون برنامه وبودجه در حال تدوین 
بوده و هرکجا نیاز به مصوبه ای از طرف شورا برای تأمین حقوق شخص و رفع 

مشکلات منطقه در پلمپ مجموعه وجود دارد، ارائه می شود.
از  یکی  قم،  معماری شورای اسلامی شهر  و  رئیس کمیسیون شهرسازی 
کاستی های مربوط به خانه مسافرها را عدم نظارت دقیق بر این امکان دانست 
و افزود: متأسفانه رصد درستی نسبت به این خانه مسافرها نداشته و اطلاعات 
سیستمی از این خانه مسافرها وجود ندارد و باید وارد فضایی شویم که خانه 

مسافرها دارای سازوکار قانونمندی شوند.
وی تصریح کرد: بر اساس این بسته باید سازوکار فعالیت های خانه مسافرها بر 
روی ریل آیین نامه ای حرکت کند که به صورت جدی در معاونت سیاسی و امنیتی 
استانداری در حال پیگیری است تا شاهد اتفاقات ناخوشایندی نباشیم و تقاضا 
داریم از مدیران استانی، شهرداری، میراث فرهنگی و د حوزه درآمد که بسته ها و 

پیشنهادهای خود را ارائه دهند.
امراللهی، شورا را مرجع خوبی برای بررسی بسته های پیشنهادی برشمرد و 
ابراز کرد: شورای شهر در صورت وجود مشکلاتی در ماده ۵ و مغایرت با قوانین 
معماری و شهرسازی کشور می تواند کمک کرده و کارها را سرعت دهد، البته ما 

مصوبه شورای تأمین را در این خصوص داریم.
وی ادامه داد: همچنین می توانیم از ظرفیت زمین های خارج از محدوده 
اقامتی در  برای مجموعه های  زمین های مجموعه طبقات تشویقی صرفاً  و 
محدوده خاص به عنوان امتیاز استفاده کنیم، همچنین کسانی که با ظرفیت 
اقامتی تجدید بنا کردند می توانند یک طبقه تشویقی دریافت کند، البته این 
بلوک مشخص هیچ مخاطره ثانویه در حوزه های مختلف و حریم حرم مطهر 

ایجاد نکند.
رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم ایجاد بسته های 
تشویقی را عاملی برای تبدیل خانه مسافرها به مهمان پذیرهای ذکر کرد و گفت: 
با این امتیاز می توانیم سازوکار مشخصی را به خانه مسافرها بدهیم تا برای گرفتن 

مجوز، تشویق شده و خانه مسافرها با تبدیل به مهمان پذیر ساماندهی شوند.
باید تمام ظرفیت های شهر برای توسعه  قم بسیج شود

وی شهر مشهد را به عنوان الگو نام برد و گفت: با اجرای این طرح زمانی که 
مسافر وارد شهر می شود دیگر وارد فضای نامناسب نمی شود و مدیران و مسئولان 
شهر نیز نگران اتفاقات غیرمنتظره از جنبه های اجتماعی و ایمنی نخواهند بود و 

حاشیه هایی برای شهر ایجاد نمی شود.
امراللهی، منطقه اطراف کوه دوبرادران را برای ساخت ارزان سرا پیشنهاد داد 
و مطرح کرد: برای رسیدن به شرایط مطلوب نیاز به همکاری و هم افزایی تمام 
دستگاه ها در کنار هم داریم و نباید همه بار را بر دوش شهرداری بگذاریم، زیرا در 

این صورت کار ابتر باقی خواهد ماند.
وی در ادامه جلسه مطرح کرد: متأسفانه در فضای مدیریت استانی نگاهی 
برای تدوین چشم انداز شهر وجود نداشته و شورای شهر و شهرداری باید یکسره 
پاسخگوی کارهای عمرانی خود باشد، درحالی که در چند سال گذشته تمام 

ظرفیت های شهر برای توسعه بسیج شده بود.
اضافه  قم  شهر  اسلامی  شورای  معماری  و  شهرسازی  کمیسیون  رئیس 
کرد: برای توسعه شهر نیاز به فاکتورهای زیادی است که شهر قم دو پتانسیل 
گردشگری و ظرفیت علمی و اجتهاد را دارد و باید قم را در شان خودش نگاه 
کنیم، روزی قرار بود قم پایتخت معنوی کشور شود اما امروز اصلًا چنین نگاهی 

به شهر نیست.
وی در پایان خاطرنشان کرد: این چنین خانه مسافرها درشان قم نبوده و باید 
به سمت وسوی ساخت مهمان پذیرهایی با شأن قم حرکت کنیم و چشم اندازی 
برای شهر قم پیش بینی کنیم، سپس برای آن فضای پذیرایی تعریف کنیم و به 
سمت اجرایی کردن آن حرکت کنیم تا بزرگ ترین سرمایه شهر که حریم شهر 

است حفظ شود.
ایجاد فضای رقابتی با تعریف بسته های تشویقی برای ساخت مهمان پذیر 
عضو هیات رئیسه شورای اسلامی شهر قم نیز در این جلسه  گفت: باید 
در  استاندارد  مهمان پذیرهای  ساخت  برای  تشویقی  و  رقابتی  سیاست های 
پیرامون حرم به وجود آید تا با این کار تمرکز از محله هایی مانند کوچه آبشار که 

هیچ یک از ملاحظات ایمنی را ندارد، برداشته می شود.
نرجس نیازمند ، تعداد مسافران و زائران شهر قم را موردبررسی قرارداد و اظهار 
داشت: با توجه به حجم زیاد مسافران و زائران، به همه نوع امکان اقامتی در شهر 

نیاز داریم.
وی شرایط اقتصادی مردم قم را مطلوب ارزیابی نکرد و افزود: ظرفیت بسیار 
خوبی در حوزه گردشگری مذهبی و حرم حضرت معصومه)س( برای شهر قم 
وجود دارد و باید همه دستگاه ها به افزایش ساعت ماندگاری مسافر کمک کنند 

تا رونق اقتصادی در شهر اتفاق بیفتد.
عضو هیات رئیسه شورای اسلامی شهر قم تأکید کرد: استفاده از همین 
پتانسیل کافی است تا شرایط اقتصادی مردم قم عالی شده و شهر توسعه پیدا 

کند.
وی ادامه داد: باید سیاست های رقابتی و تشویقی برای ساخت مهمان پذیرهای 
استاندارد در پیرامون حرم به وجود آید تا با این کار تمرکز از محله هایی مانند 

کوچه آبشار که هیچ یک از ملاحظات ایمنی را ندارد، برداشته می شود.
نیازمند در پایان تذکر داد: باوجود شرایط مطلوب و جذابیت سفر در قم، طرح 
تشویقی فضای رقابتی ایجاد کرده و این فضای رقابتی می تواند حتی در بهبود 

بافت فرسوده نیز تأثیر داشته و در شورای شهر دوجانبه به این موضوع نگاه شده 
است.

تشویق خانه مسافرهای غیرمجاز برای دریافت مجوز ۵ ساله 
مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم  نیز دراین جلسه جذب گردشگر 
و افزایش مدت اقامت را نیازمند توجه به عوامل زیادی دانست و کفت: باید خانه 

مسافرهای غیرمجاز را به دریافت مجوز ۵ ساله تشویق کنیم.
محمد وحیدنیا ، چالش های توسعه ظرفیت های اقامتی شهر قم را موردبررسی 
قرارداد و اظهار داشت: از یک سمت می خواهیم اماکن اقامتی شهر را توسعه 
بدهیم، اما از یک سو تقویت خانه مسافرها به این شکل ضربه ای به صنعت 

گردشگری و مجموعه هتلداری است.
وی تعدیل نرخ هتل ها در افزایش ضریب اقامتی شهر مؤثر دانست و افزود: 
حتی در پیک حضور مسافر تمام ظرفیت هتل ها تکمیل نمی شود که با تعدیل 
به سمتی حرکت می کنیم که خانه  اما  اتفاق رقم بخورد،  این  نرخ می تواند 

مسافرهای غیرمجاز درحال توسعه بوده که حتی نرخ مناسبی ندارند.
مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم، جذب گردشگر و افزایش مدت 
اقامت را نیازمند توجه به عوامل زیادی برشمرد و تصریح کرد: تأمین پارکینگ 
یک مطالبه عمومی در شهر است درحالی که در هر جلسه ای که حضور پیدا 
می کنیم، نخستین مسئله ای را که مطرح می کنند حذف پارکینگ بوده و این 

تناقض قابل درک نیست.
وی در پایان تأکید کرد: رویکرد صاحبان خانه مسافرها نگرفتن مجوز بوده زیرا 
نمی خواهند مورد رصد میراث قرارگرفته و عوارض شهرداری را پرداخت کنند و ما 
نمی توانیم ضوابط قانونی با مصوبه هیئت وزیران را نادیده بگیریم و حداقل باید 

خانه مسافرهای غیرمجاز را به دریافت مجوز ۵ ساله تشویق کنیم.
بازنگری ضوابط تأمین پارکینگ در زمان صدور مجوز

 برای خانه مسافرها 
رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر قم  نیز دراین جلسه 
با بررسی ضوابط مربوط به تأمین پارکینگ از دو حوزه شهرسازی و حمل ونقل 
گفت: ضوابط تأمین پارکینگ در بافت فرسوده در زمان صدور مجوز برای خانه 

مسافرها با در نظر گرفتن میزان نرخ سفر و جذب سفر بازنگری شود.
سید محمدحسین دهناد ،به لزوم تأمین پارکینگ در مورد خانه مسافرها برای 
اخذ مجوز اشاره کرد و اظهار داشت: ضوابط تأمین پارکینگ در بافت فرسوده و 

زمان صدور مجوز برای خانه مسافرها باید بازنگری شود.
وی ضوابط مربوط به پارکینگ را موردبررسی قرارداد و افزود: بخشی از ضوابط 
تأمین پارکینگ مربوط به حوزه شهرسازی بوده و ضریب ایستایی دارد و تأکید 

داشته که به ازای هر تخت چه میزان پارکینگ باید تأمین شود.
رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر قم، سپس ضوابط 
مربوط به حوزه ترافیک در تأمین پارکینگ را موردتوجه قرارداد و گفت: در حوزه 
حمل ونقل برای تأمین پارکینگ باید نرخ جذب سفر موردبررسی قرار بگیرد و به 
ازای هر میزان سفر و با نوع وسیله نقلیه، میزان تأمین پارکینگ محاسبه می شود.
وی از اجرای این بخش از ضوابط پارکینگ در اصفهان، مشهد و تهران خبر 
داد و یادآور شد: در این سه شهر تیپ های مختلف سفر را موردبررسی قرار داده  و 
مشخص کرده اند که از این تعداد چه میزان با خودروی شخصی، چه تعداد بدون 

خودروی شخصی و با حمل ونقل عمومی و بین شهری انجام می شود.
دهناد تأکید کرد: باید با این نگاه کاربری های مشخص را موردبررسی قرار 
دهیم و میزان نرخ سفر و جذب سفر را محاسبه کنیم، زیرا با این نگاه بخشی از 
مشکلات بافت فرسوده برای تأمین پارکینگ حل خواهد شد و بر اساس همین 

نگاه ضوابط قابلیت بازنگری را دارد.
رویکرد مدیریت شهری حمایت از ایجاد مراکز اقامتی است

عضو شورای اسلامی شهر قم  نیز دراین جلسه گفت: شهر قم در حوزه تأمین 
تخت اقامتی همیشه کمبودهایی داشته و رویکرد شورای شهر و شهرداری قم 

همیشه به سمت رفع این خلأ در شهر بوده است.
مجید اخوان در جلسه کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر 
قم که با موضوع ساماندهی خانه مسافرها تشکیل شد، اظهار داشت: شهر قم 
در حوزه تأمین تخت اقامتی همیشه کمبودهایی داشته و رویکرد شورای شهر و 

شهرداری قم همیشه به سمت رفع این خلأ در شهر بوده است.
وی از وجود سیاست های تشویقی برای ساخت مهمان پذیر در شهرداری خبر 
داد و افزود: ساماندهی خانه مسافرها نیز از سال گذشته یکی از موضوعات 
مورد پیگیری شورای شهر بوده است، اما خانه مسافرها همیشه دارای حداقل 
استانداردها برای اسکان مسافران است و عدم توانایی تأمین پارکینگ خانه 

مسافرها تنها یکی معضلات این اماکن اقامتی است.
عضو شورای اسلامی شهر قم تصریح کرد: خانه مسافرها به صورت موقت 
طبق تبصره ۱۳ تنها ۵ سال می توانند از طرح های تشویقی استفاده کنند و اگر 
بخواهند به این کار ادامه بدهند، باید مجوز گرفته و پارکینگ و استحکام بنا داشته 

و تغییر کاربری بگیرند، در غیر این صورت نمی توانند ادامه فعالیت بدهند.
وی در ادامه به قانون جدید درآمدهای پایدار شهرداری ها اشاره کرد و گفت: 
با اجرایی شدن این قانون حتی امکان صدور مجوزهای موقت نیز از بین می رود 
و برای همه شهرها اجرایی می شود و جایی برای تجاری موقت نخواهد بود و 
این تجاری موقت درواقع قانون نبوده و راهکاری ابداعی در شوراهای شهر بوده 

است.
اخوان در پایان توسعه خانه مسافر در پیرامون حرم را عامل افزایش ارزش افزوده 
این محدوده دانست و بیان کرد: با اجرای قانون جدید درآمدهای پایدار شهری 
اصلًا امکان صدور مجوز به صورت موقت برای خانه مسافرها در این محدوده 
نخواهد بود، مگر راهکار جدیدی ارائه شود که بتوانیم بر اساس قانون جدید 

مجوز صادر کنیم.
ضرورت تقویت انگیزه های نوسازی در بافت پیرامونی حرم مطهر

رئیس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای اسلامی شهر نیز در این جلسه  
با تقویت این فرایند، دیگر انگیزه ای برای توسعه و نوسازی در بافت  گفت: 
فرسوده نبوده و شاهد عدم توسعه بافت فرسوده خواهیم بود و حتی ساخت 

مهمان پذیر و خانه مسافر رسمی از بین می رود.
محسن محرری ، تغییر کاربری برای خانه مسافرها را موردتوجه قرارداد و اظهار 
داشت: برای اخذ مجوز خانه مسافر برای یک سال نیاز به تأمین پارکینگ نیست.

وی تقویت فرایند صدور مجوز برای خانه مسافر را عامل عدم توسعه بافت 
فرسوده دانست و افزود: با تقویت این فرایند، دیگر انگیزه ای برای توسعه و 
نوسازی در بافت فرسوده نبوده و شاهد عدم توسعه بافت فرسوده خواهیم بود و 

حتی ساخت مهمان پذیر و خانه مسافر رسمی از بین می رود.
رئیس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای اسلامی شهر قم تأکید کرد: باید 
با تعریف بسته های تشویقی کمک به ساخت مهمان پذیری های رسمی و نه 
توسعه خانه مسافرها کنیم که البته نیاز به همکاری اداره کل راه و شهرسازی 
نیز دارد، به طور مثال در پهنه ای با ۲۰۰ متر فاصله با حرم مطهر ظرفیت ساخت 

مهمان پذیر با حداقل اعتبار وجود دارد.
وی مشخص شدن سقف مجوزهای خانه مسافرها را لازم خواند و گفت: تا 
یک عدد مشخصی باید مجوز خانه مسافر صادر شود و رویکرد شورا و شهرداری 
به سمت صدور خانه مسافرهای نوساخته شده و در مسیرهای پیرامونی حرم 

مطهر)س( باشد.
آمادگی شهرداری قم در شناسایی خانه مسافرهای غیرمجاز 

معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم  نیز در این جلسه از آمادگی شهرداری 
در شناسایی خانه مسافرهای غیرمجاز  خبر داد و گفت: معضلات تأمین پارکینگ 
تنها بخشی از مشکلات خانه مسافرها بوده و باید بدانیم کمیسیون ماده ۵ 

ضوابطی را مشخص کرده که این ضوابط مبنای کار شهرداری است.
مجید متین فر اظهار داشت:  در چند سال گذشته جلسات زیادی برای رفع 
مشکلات اسکان زائران در شهر قم برگزارشده است و امروز صدور مجوز برای 

ادامه کار خانه مسافرها، یکی از معضلات شهرداری است.
وی ارزش افزوده ایجاد خانه مسافرها در پیرامون حرم را عددی قابل توجه 
دانست و افزود: در جلسه کمیسیون ماده ۵ همیشه سیما و منظر شهری 
پیرامون حرم مطهر موردتوجه بوده است و بسته های تشویقی و ارائه مجوز برای 

مهمان پذیر مشکلی برای سیما و منظر ایجاد نمی کند.
معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم، مشکلات حوزه درمان و ایمنی در 
بخش سلامت را نیز بخشی از دغدغه شهر در مورد خانه مسافرها برشمرد و بیان 
کرد: معضلات تأمین پارکینگ تنها بخشی از مشکلات خانه مسافرها بوده و باید 
بدانیم کمیسیون ماده ۵ ضوابطی را مشخص کرده که این ضوابط مبنای کار 

شهرداری است.
وی رویکرد شهرداری را بر صدور مجوز دائم عنوان کرد و گفت: شهرداری تنها 
برای ۵ سال می تواند مجوز موقت صادر کند و شهرداری الزام به تأمین پارکینگ 
دارد، ولی در صورت عدم توانایی قانون هزینه حذف پارکینگ گرفته می شود، 
یعنی این مانع صدور مجوز نمی شود اما قبل از این موضوع باید تأییدیه ایمنی 

گرفته باشد.
متین فر در پایان فرایند اخذ مجوز خانه مسافرها را یادآور شد و خاطرنشان 
کرد: در این فرایند حتی باید تأییدیه استحکام نسبی بنا و مجوز آتش نشانی 
داشته باشد و در پایان مجوز صادر می شود و برای تسریع در صدور مجوز باید این 
فرایند بر اساس شرایط خاص هر شهر موردبازنگری قرار گیرد و این آمادگی در 

شهرداری وجود دارد که خانه مسافرهای غیرمجاز شناسایی شود.
مدیرکل میراث فرهنگی،صنایع دستی و گردشگری استان قم :

قم نیاز به اماکن اقامتی ارزان قیمت دارد
مدیرکل میراث فرهنگی،صنایع دستی و گردشگری استان قم نیز در جلسه 
با اشاره به اهمیت ساماندهی خانه مسافرهای قم، بر لزوم تشکیل کمیته ای 

تخصصی در این زمینه تأکید کرد. 
علیرضا ارجمندی ،اهتمام مجموعه مدیران برای رفع مشکلات اقامتی شهر 
قم را قابل تقدیر دانست و اظهار داشت: مهم ترین امتیاز شهر قم ورود زائر بدون 

تبلیغات است.
وی تعاملات بین ارگان های اجرایی شهر را مثبت ارزیابی کرد و افزود: با ادامه 
این تعامل سازنده بین همه دستگاه ها، به زودی شاهد تغییرات زیادی در حوزه 
گردشگری شهر ازنظر ماهیتی و کمیتی خواهیم بود و در سه گام تعامل، تدوین 

برنامه و اجرا باید در کنار هم باشیم.
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم تصریح کرد: 
استان قم ظرفیت خوبی در حوزه گردشگری داشته و باید از این فرصت استفاده 
کنیم، اما متأسفانه ما امروز مشکل تخت داریم و عرضه و تقاضا در شهر باهم 

هماهنگ نیست و این ناهماهنگی باعث گرانی تخت اقامتی  شده است.
وی تأمین تخت را یکی از عوامل مهم در سفر خواند و بیان کرد: در شهر قم 
تأمین تخت همیشه گران بوده و عرضه و تقاضا به تعادل نرسیده است و ضریب 
اشغال در چهار ماه گذشته در حدود ۸۰ الی ۹۰ بوده و حتی در بعضی از ماه ها 

به ۱۲۰ نیز رسیده و تخت های اضافی نیز مورداستفاده قرارگرفته است.
ارجمندی ایجاد تعادل در عرضه و تقاضا را نیاز به پشتیبانی دستگاه های 
مختلف دانست و اضافه کرد: برای ایجاد تعادل نیاز به پشتیبانی شهرداری،  
شورای شهر، میراث فرهنگی و مراکز مرتبط است، زیرا ایجاد مراکز اقامتی پایه 
گردشگری بوده و سود اصلی را همه با اقامت طولانی مدت مسافر و گردش 

شهری مسافر خواهد برد.
وی سیاست کشور ترکیه در جذب توریست را موردبررسی قرارداد و تأکید کرد: 
بسیاری از تورهای ترکیه از سفر به کیش ارزان تر است، زیرا حاکمیت با ارائه 
تورهای ارزان قیمت جاذبه سفر ایجاد می کند و مسافر با ورود به کشور مقصد 

درآمدهای شهری را افزایش می دهد.
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم ورود زائران به 
شهر قم را پتانسیل قابل توجه ای برای شهر دانست و تأکید کرد: شهر قم ظرفیت 
زیادی در پذیرش مهمان و ایجاد اقامتگاه دارد و باید مراکز اقامتی ارزان برای 

مسافران ایجاد کنیم تا شهر از حضور زائران بهره مند شویم.
وی ارزان ترین امکان اقامتی در شهر قم را خانه مسافر دانست و اذعان کرد: 
خانه اقامتی های موجود در شهر قم امکانات خوبی داشته و به اقامتگاه های 
رسمی تبدیل شده و وزارت میراث نیز این خانه مسافرها را به رسمیت شناخته و 

نیمی از نیاز به تخت شهر قم نیز از این طریق تأمین می شود.
ارجمندی ادامه داد: وقتی خانه مسافرها به عنوان اقامتگاه های رسمی در 
حال فعالیت است، شهرداری باید حقوق عامه خود را دریافت کند، اما نیاز 
داریم در این دریافت نیز تعادلی ایجاد کنیم و با ایجاد پارکینگ مکانیزه بخشی 
از مطالبات شهرداری نیز تأمین می شود و باید احساس امنیت را به آن ها بدهیم.

خانه مسافرهای غیرمجاز عامل تهدید امنیت استان هستند
وی پیشنهاد تشکیل کمیته ای را ارائه داد و گفت: این کمیته می تواند با 
سازوکاری متعادل به ایجاد خانه مسافرهای دارای مجوز کمک کند، زیرا یکی 
از دلایل ایجاد خانه مسافرهای غیرمجاز نیاز استان به تخت است و این کمیته 
به خانه مسافرهای دارای مجوز، هزینه  ارائه بسته های تشویقی  با  می تواند 

فعالیت خانه مسافرهای غیرمجاز را افزایش دهد.
مدیرکل میراث فرهنگی،صنایع دستی و گردشگری استان قم تأکید کرد: خانه 
مسافرهای غیرمجاز به دلایلی مانند عدم استحکام بنا، نداشتن سیستم اطفاء 
حریق یا مسائل دیگر مجوز دریافت نمی کنند که باید به خاطر مسائل امنیتی 
این خانه مسافرها جمع شود و قوانین بازدارندگی شدید مانند قطع دائم آب و 

برق برای آن ها تنظیم کنیم.
وی خانه مسافرهای غیرمجاز را عامل تهدید امنیت استان دانست و خاطرنشان 
کرد: خانه مسافرهای غیرمجاز آبروی شهر را برده و شهرداری در این شناسایی 
می تواند کمک بسیاری به ما کند و در بازدارندگی نیز شورای تأمین مجوزهای 
لازم را  می دهد که اگر موردی دو بار محکوم شد، به صورت دائم پلمپ و آب و 

برق آن قطع شود.
ارجمندی، همچنین حفظ حریم حرم مطهر را لازم دانست و بیان کرد: مجوز و 
بسته های تشویقی در محدوده دورتر از حرم باید ارائه شود تا حریم و سیما و منظر 
حرم مطهر حفظ شود، همچنین بانک ها نیز باید ورود کند و مدیران استانی نیز 

بانک ها را مکلف به ارائه خدمات کنند.
وی در پایان نیازمندی شهر به بازارچه صنایع دستی را مطرح کرد و گفت: ما 
برای ایجاد بازار صنایع دستی نیاز به کمک شهرداری داریم و امیدواریم مانند 

بهسازی بازار کهنه شهرداری در این بخش نیز به کمک ما بیاید.

درجلسه ساماندهی خانه مسافرها درشورای شهر قم تاکید شد؛

فعالیت خانه مسافرها قانونمند شود


